
روزنامه

استاندار قم خبرداد:

اعمال محدودیت های 
جدید کرونایی درقم

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم مطرح کرد:

رعایت شیوه نامه ها راه برون رفت از شرایط قرمز کرونایی

استاندار قم از در نظر گرفتن محدودیت های جدید برای 
هرگونه اجتماعات در استان و الزام به رعایت شیوه نامه های 
سردار  داد.  خبر  تجاری  مراکز  و  مدارس  در  بهداشتی 

مقابله  ستادملی  جلسه  پایان  در  شنبه   روز  شاهچراغی 
با کرونا، به ریاست رئیس جمهور، با اعلام این خبر گفت: 
باتوجه به وضعیت فعلی قم در شیوع کرونا و سرعت انتقال 

8

8

معاون سیاسی، اجتماعی و امنیتی استانداری قم:

صدور مجوزهای صنعتی متناسب
 با ظرفیت های زیست محیطی قم باشد

8

8
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم :

کلانپروژههایتفریحیقمبهزودیافتتاحمیشوند
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فعلا برنامه ای برای تعطیلی مدارس نداریم 

 معاون سیاسی، اجتماعی و امنیتی استانداری قم گفت: 
صدور مجوزهای صنعتی در قم باید متناسب با ظرفیت های 
زیست محیطی و شرایط اقلیمی استان باشد تا با مشکل و 

چالش مواجه نشود. احمد حاجی زاده روز شنبه در جلسه 
بررسی مشکلات پسماندهای صنعتی بخش سلفچگان 
قم افزود: این مشکل سالهاست که موجب آلودگی شدید 

  

مدیر کل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: صاحبان صنایع موظفند نوع 
را در سامانه خود اظهاری، ثبت کنند. سیدرضا  و مقدار پسماند های صنعتی 
موسوی مشکینی  روز شنبه در جلسه بررسی مشکلات پسماندهای صنعتی 
بخش سلفچگان قم تولید پسماند های اسیدی استان را روزانه بیش از ده تن اعلام 
کرد و اظهارداشت: خطرناکی این نوع پسماندها به گونه ای است که مثلا هر یک 
لیترروغن می تواند یک میلیون لیتر آب را آلوده کند. وی افزود: صاحبان صنایع 
iranemp. موظف هستند نوع و مقدار پسماند های صنعتی واحدخودرا درسامانه

رئیس ستاد اعتکاف گفت: در صورت امکان برگزاری اعتکاف، تمام پروتکل های 
والمسلمین  الاسلام  حجت  شد.  خواهد  رعایت  مراسم  این  در  بهداشتی 
الله سید  با آیت  سیدعلی رضا تکیه ای در دیدار اعضای ستاد مرکزی اعتکاف 
محمد سعیدی نماینده ولی فقیه در استان قم، با اشاره به این که در سالیان گذشته 
نیز از رهنمودهای مقام معظم رهبری و نماینده ایشان در استان قم بهره مند 
شده ایم، اظهار کرد: اگر تاکنون توانسته ایم مراسم معنوی اعتکاف را با کم ترین 
مشکلات برگزار کنیم، قطعا بهره مندی از این رهنمودها تاثیر بسیاری داشته 

مدیر کل حفاظت محیط زیست استان قم اعلام کرد:
الزامصاحبانصنایعبهثبتنوعومقدارپسماندهایصنعتی

رئیس ستاد اعتکاف :
تمامپروتکلهایبهداشتیدراعتکافرعایتمیشود

84
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با حضور مسئولان کشوری و استانی؛

مدیرعامل جدید شرکت آب و فاضلاب استان قم معرفی شد

سازمان زیباسازی شهرداری قم
 در نظر دارد تهیه و اجرای ویدئو مپینگ را از طریق برگزاری تشریفات مناقصه 
به شرکتهای واجد الشرایط  واگذار نماید. لذا از کلیه شرکت های واجد شرایط 
اسناد  دریافت  به  نسبت  اول  نوبت  آگهی  نشر  تاریخ  از  آید  می  عمل  به  دعوت 
شرکت در مناقصه و از تاریخ نشر آگهی نوبت دوم به مدت10 روز و تا پایان ساعت 
اداری مورخ 1400/11/20 جهت ارائه پیشنهادات به اداره حقوقی و قراردادها 
سازمان زیباسازی شهرداری قم واقع در خیابان آذر کوچه شماره 25 مراجعه و یا 
جهت دریافت اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 025-37701512 داخلی 304 
تماس حاصل فرمائید ضمناً سازمان در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختار 

بوده و هزینه آگهی بر عهده برنده مناقصه خواهد بود. 
شناسه آگهی:   1264929سازمان زیباسازی شهرداری قم

آگهی مناقصه ویدئو مپینگ)نوبت دوم(

با حضور در مسجد صاحب الزمان )عج( ؛

مشکلات محله زندآباد قم با حضور نماینده ولی فقیه بررسی شد
محمد  سید  آیت الله  با  قم  زندآباد  محله  اهالی 
تولیت  و  امام جمعه  نماینده ولی فقیه،  سعیدی 
آستان حضرت معصومه )س( دیدار و مشکل ها و 

دغدغه های خود را در میان گذاشتند. 
مسجد  در  حضور  با  شنبه  روز  سعیدی 
صاحب الزمان )عج( منطقه زندآباد قم، مشکل ها و 
دغدغه های مردم منطقه زندآباد قم را مورد بررسی 

قرار داد.
فرمانده  جماعت،  امام  گزارش،  این  اساس  بر 
پایگاه مقاومت بسیج و یکی از اهالی این محله نیز 

در این دیدار به ایراد سخن پرداخته و مشکل های 
خود را مطرح کردند.

طی  نیز  سعیدی  الله  آیت  حاکیست:  گزارش 
از  را  مسئولان  با  مردم  گفت وگوی  سخنانی، 
ویژگی های حکومت سالم دانست و اظهار داشت: 
اولویت بندی  برنامه ها  اجرای  برای  باید  مسئولان 
نتیجه  به  زودتر  را  اهمیت  اقدامات حائز  تا  کنند 

برسانند.
محمدتقی  سید  نشست  این  در  همچنین 
موحد  محمدرضا  سردار  استاندار،  شاهچراغی 

مدیرکل  پهلوانی  مهدی  استان،  سپاه  فرمانده 
بهزیستی و جمعی دیگر از مسئولان استانی حضور 

داشتند.
نشست  این  آغاز  در  می افزاید:  گزارش   
موضوع هایی  در  محله  این  مردم  دغدغه های 
الزهرا  درمانی  مرکز  تبدیل  فرسوده،  بافت  چون 
خیابان ها،  و  معابر  تعریض  بیمارستان،  به  )س( 
سکونتگاه های غیررسمی و احداث مجتمع های 
سوی  از  ورزشی  و  تفریحی  آموزشی،  فرهنگی، 

اهالی منطقه زندآباد بیان شد.

رئیس مجلس شورای اسلامی :
بایدکارآمدیدینرادراداره

جامعهمحققکنیم

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی:
جشنانقلاببانشاطملیوامید

آفرینیهمراهباشد

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات 
اســلامی اظهار کرد: پاسداشــت 
دهه فجر همچون جشن های نیمه 
شعبان و اعیاد مذهبی باید با نشاط 
و سرور و امید آفرینی همراه باشد. 
والمســلمین  الاســلام  حجــت 
موســی پور نماینــده ولــی فقیه و 
رئیس شورای هماهنگی تبلیغات 
2اسلامی در جلسه ســتاد مرکزی  2

رئیس جمهور:
تعطیلیسراسریمدارس

ودانشگاههانبایدتکرارشود

رئیس مجلس شــورای اســلامی 
گفت: عظمــت انقلاب اســلامی 
حاصــل تفکــر دینی مردم اســت 
بایــد کارآمــدی دیــن را  و امــروز 
اداره جامعــه محقــق کنیــم.  در 
محمدباقرقالیبــاف روزشــنبه در 
دیــدار اعضای ســتاد مرکزی دهه 
فجر انقلاب اســلامی افــزود: اگر 
گذشــته را تصور کنیم این انقلاب 

رئیــس جمهــور بــا تاکیــد 
رعایــت  ضــرورت  بــر 
دقیق تــر دســتورالعمل های 
بهداشــتی در شرایط کنونی 
سراســری  گفت:تعطیلــی 
مدارس و دانشگاه ها به شکل 
سابق و شــاخص ها ی قبلی، 
نباید تکرار شود چرا که سبب 
زیان های فراوان ازجمله افت   2

رئیس مجمع عمومی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با بیان اینکه فضای مجازی 
هم تهدید و هم فرصت است گفت: باید سعی کنیم از این تهدید، فرصت خوبی برای 

اهداف و برنامه های دینی و تبلیغی بسازیم. 
حجت الاسلام  و المسلمین ولی الله لونی در آیین تجلیل از طلبه های مدرسه علمیه 
امام مهدی موعود )عج( قم اظهار داشت: امروز در دنیای ارتباطی قرار گرفتیم که 
نقش زمان و مکان در آن حذف شده و این مساله سبب شده همه چیز تحت تاثیر 

دنیای مجازی قرار گیرد و دیگر زمان و مکان در آن نقشی نداشته باشد.
وی افزود: امروز با وجود فضای مجازی توجه به امر اخلاق و تربیت و خودسازی 
بسیار سخت و مشکل شده است. لونی بیان داشت: انسان برای رسیدن به جهان 

هستی لازم است نفس خود را به صورت عاقلانه مدیریت کند، نفس وقتی رام شد و به 
کنترل درآمد، شخص می تواند خود را به درجه های عالی نفسانی برساند.

او فضای مجازی را هم فرصت و هم تهدید خواند و گفت: باید سعی کنیم از این 
تهدید، فرصت خوبی برای اهداف و برنامه های دینی و تبلیغی بسازیم.

این استاد حوزه یادآور شد: فضای مجازی موجب شده همه چیز به راحتی در 
اختیار انسان و مهم تر اینکه تربیت نفس، تحت تاثیر فضای مجازی قرار گیرد.

رئیس مجمع عمومی جامعه مدرسین حوزه همچنین خطر نفس توجیه گر را 
گوشزد کرد و گفت: اگر نفس توجیه گر کنترل نشود، می تواند زمینه ساز جهنمی 

شدن انسان شود.

رئیس مجمع عمومی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم:
تهدید فضای مجازی را باید به فرصت تبدیل کنیم
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سیاست خارجی نیازمند 
اجماع گفتمانی

 در هفته های اخیر عرصه سیاست خارجی کشور 
با تحولات گسترده ای روبرو بوده و فراز و نشیب های 

مختلفی را تجربه کرده است؛ در کنار مذاکرات هسته ای در وین برای تعیین 
تکلیف نهایی برجام، شاهد سفر وزیر امور خارجه کشورمان به عمان، قطر و چین 
و سفر رئیس جمهور به روسیه نیز بوده ایم. سفرهای متنوعی که نشان می دهد 
بازار رایزنی ها و چانه زنی های دیپلماتیک در سطوح منطقه ای و جهانی همچنان 
داغ است و دولت ایران می کوشد در بحبوحه بحران ها و چالش های داخلی و بین 

المللی، منافع ملی را حفظ کند و ارتقاء دهد. 
با این وجود مروری بر سفرها، جهت گیری ها و تصمیمات اتخاذ شده اخیر نشان 
از وجود نوعی تداوم در رویکرد سیاست خارجی کشور دارد. در مذاکرات وین 
شاهد هستیم که با وجود تمایل تیم مذاکره کننده جدید ایرانی به ایجاد شرایط و 
توافقات جدید، در نهایت قرار بر این شد تا ادامه مذاکرات بر اساس توافقات صورت 
گرفته در شش دور اخیر که در دولت قبل انجام شده بود، صورت بگیرد و حتی 
سیستم رد و بدل کردن پیغام با آمریکا توسط سایر طرفهای برجام در صورت لزوم 
جای خود را به مذاکرات مستقیم با این کشور بدهد. در عرصه منطقه ای نیز هر 
چند گفت و گوها با عربستان به روال قبل به صورت لاکپشتی در جریان است، باز 
هم عمان و قطر به عنوان کشورهای عرب همسایه ای که مناسبات نسبتاً دوستانه 
تری با ایران دارند، میزبان وزیر امور خارجه کشورمان بودند تا بتوانند در صورت 
امکان کمکی به گشایش اوضاع نابسامان منطقه بکنند. در سفر به چین نیز آغاز 
اجرایی شدن توافق بیست و پنج ساله ای که  قبلا مذاکرات و بحث های نهایی در 

مورد آن صورت گرفته بود، با همان شرایط و وضعیت سابق اعلام شد.
سفر رئیس جمهور کشورمان به روسیه نیز به نظر می رسد دستاورد ملموسی 
نداشته و صرفا محل برخی رایزنی ها بوده است. هر چند که این امر نیز مسبوق 
به سابقه است و پوتین بار دیگر نشان داد تا زمانی که نتواند با ورق ایران، دست 
بالایی در بازی های منطقه ای و جهانی به دست آورد، نه تنها حاضر نیست گامی 
مثبت به نفع کشورمان بردارد، بلکه حتی در مواردی آداب اولیه دیپلماتیک را نیز 
در برخورد با رئیس جمهور کشورمان رعایت نمی کند و با وقاحت به سخنگوی 
دولت آمریکا تبدیل می شود و سعی می کند گزینه »توافق موقت با غرب« را به 

بهایی گزاف به ایران بفروشد!
بنابراین عرصه سیاست خارجی کشور هر چند پر رفت و آمد و حاوی تحولات 
بسیار بوده، اما مرور دستاوردها و نتایج آن نوعی تدوام در سیاست های ایران و 
طرف های مقابل ایران را نشان می دهد. البته تشابه سیاست خارجی دولت قبلی 
با دولت کنونی ایران فی نفسه چیز بدی نیست و حتی می تواند نشانه شکل گیری 
نوعی بلوغ، رویکرد واقع گرایانه و مبتنی بر عقلانیت در عرصه روابط خارجی باشد؛ 
با این وجود تأسف بار این است که برای برخی که بیش از منافع ملی، دل در گرو 
منافع جناحی، گروهی و حتی فردی دارند، همین سیاست ها زمانی که از سمت 
جناح مقابل اجرایی می شد، خیانت، وطن فروشی، وادادگی در برابر غرب و ... 
تلقی می شد، اما حال که از سوی جناح خودی به کار گرفته می شود، سراسر 

حکمت آمیز و در جهت منافع ملی تعبیر می شود.
البته در مقطع کنونی نیز برخی فعالان جناح مقابل از پای ننشسته اند و با پررنگ 
کردن مشکلات و نقاط ضعف سفرهای خارجی مقامات فعلی کشورمان می 
کوشند ناکارامدی، نابلدی و بی تجربگی آنها را به رخ بکشند و دیپلمات ها و مذاکره 
کنندگان کشور را ضعیف و غیر قابل اعتماد جلوه دهند. غافل از اینکه در هر دو 
مقطع )دولت قبلی و دولت کنونی( کشورهای رقیب و دشمن با چشم هایی کاملًا 
باز نظاره گر دعواهای درون گروهی و جناحی ما بوده و هستند، نهایت بهره را از آن 
می برند و با مشاهده این درگیری ها و خودزنی های داخلی، موضعشان را قوی تر 
کرده و  بر سخت گیری و شروط غیر منطقی شان در قبال ایران می افزایند؛ معضلی 
که دود آن به طور مستقیم به چشم ملت ایران می رود و بار فشارهای مضاعف بر 

آنها را سنگین تر می کند. 
نکته قابل تأملی که در اینجا وجود دارد و یکبار برای همیشه باید سر آن به توافق 
برسیم این است که به دلیل حساسیت های خاص عرصه سیاست خارجی و 
تأثیرات گسترده و مستقیم آن روی منافع، امنیت و اقتصاد و معیشت کشور، این 
حوزه باید در محدوده خط قرمز تسویه حساب های سیاسی قرار بگیرد و به هیچ 
عنوان به عرصه ای برای جولان برنامه ها و بازی های سیاسی و جناحی تبدیل 

نشود.  
کشور ما در سالهای اخیر تحریم ها و مشکلات بی سابقه ای را متحمل شده و 
این امر هزینه های زیادی برای مردم ایران داشته است؛ بنابراین در مقطع کنونی 
اولویت همه دلسوزان مردم و کشور باید رفع این تحریم های ظالمانه و بازگردادن 
کشور به مسیر تعامل طبیعی با جهان خارج باشد. این امر میسر نمی شود مگر 
اینکه ما بتوانیم در عرصه داخلی به نوعی اجماع گفتمانی پیرامون بسیاری از 
مسائل به ویژه در حوزه جهت گیری های سیاست خارجی برسیم. در شرایطی که 
توازن و سلسله مراتب قدرت در عرصه بین المللی نسبت به سالهای اولیه انقلاب 
اسلامی تا حدودی متحول شده و اصل »نه شرقی- نه غربی« نیز با اما و اگرهای 
داخلی مواجه گردیده، لازم است تصمیم سازان عرصه سیاست خارجی کشور با 
مشورت و همفکری عقلای جامعه و متخصصان و کارشناسان زبده ودلسوز از همه 
طیف های سیاسی، پیرامون جهت گیری ها و ابزارهای سیاست خارجی و نحوه 
تعامل موفق با جهان به یک اجماع جدید برسند و اصولی را طراحی و مشخص 
کنند که هم جوابگوی نیازهای ایران امروز باشد و هم ریشه جناح بازی در عرصه 

سیاست خارجی را بخشکاند. 
 استاد دانشگاه

اُمیکرون  را جدی بگیرید!
پزشکان از اُمیکرون می گویند از خطری که کم کم 
در حال قرمز کردن شهرهای ایران است. آنگونه که 
از شواهد پیداست به زودی دوباره وارد پیک کرونایی 

خواهیم شد.  ما به اُمیکرون می گوییم »Go…Go« اما او می آید و قطعا به زودی 
دوباره بیمارستان های مان پر می شود و دوباره مجبور هستیم کاسه چه کنم، چه 

کنم دست بگیریم!
ستاد کرونا هم بعد از اینکه واکسن زده شد، به اغمایی عمیق رفته است و انگار 
نه انگار که کشور همچنان درگیر کروناست. نه خبری از محدودیت ها هست نه 
به وضوح  مترو سوار می شوند  پایتخت  در  که  آنهایی  بهداشتی.   توصیه های 
مسافران بی ماسک را می بینند. کسانی که از بدو ورود به ایستگاه و رد شدن از گیت 
و سوار شدن به قطار، ماسک ندارند و هیچ کس به آنها نمی گوید »خرت به چند 
من است؟« کرونا برای مردم چنان عادی شده است که در شلوغ ترین نقاط شهر 
هم دیگر ماسک نمی زنند و به گونه ای برخورد می کنند که گویی سال هاست کرونا 
تمام شده است. این عادی شدن هم به خاطر رفتاری است که وزارت بهداشت و 
ستاد ملی کرونا دارد. آنها وقتی شرایط را عادی نشان می دهند و هیچ حساسیتی 
به شرایط ندارند، باید جامعه هم دچار عادی گرایی شود. البته در پیک های قبلی 
هم دچار این اینگونه عادی سازی ها بودیم. پیک قبلی تمام شده بود و شرایط 
کشور سفید و آنقدر هم شل گرفتند که پیک بعدی به سرعت جایگزین قبلی شد و 
جان مردم را گرفت.  وقتی جهان درگیر اُمیکرون شد، مسئولان ما مثل همیشه به 
جای اینکه فکر کنترل ویروس زبان نفهم باشند، شروع کردند از خودشان تعریف 
کردند. اخبار تلویزیون از آمار دیگر کشورها گفت و ناتوانی آنها را به روی شان آورد و 
از اینکه ما هنوز درگیر این ویروس نشدیم و چقدر خوبیم. در حالی که همه هشدار 
می دادند که این ویروس پشت دراست و به زودی ما را درگیر می کند، مسئولان 
عزیز ما به فکر بازگشایی مدارس و دانشگاه ها بودند. آنها فکر می کردند با این کار 
می توانند کرونا را شکست دهند. قطعا در یک جنگ طولانی وقتی چندماهی 
منتظر  باید  بلکه  نیست،  جنگ  پایان  آن  معنای  نمی گیرد،  صورت  حمله ای 
یک حمله عجیب و غریب بود. ما اما فکر کردیم که جنگ تمام شده و سپرها را 
انداختیم و زندگی عادی را در دستور کار خود قرار دادیم. امیدوارم به زودی ستاد 
کرونا، دستورالعمل های بهداشتی را در دستور کار خود قرار دهد و حداقل کاری 
کنند که مردم در مجامع عمومی ماسک بزنند و آژیر قرمز کرونا در کشور زده شود.

اخبار

قائم مقام رییس کمیته امداد:

۵۰۰ هزار شغل سال آینده در کشور
 ایجاد می شود

 قائم مقام رییس کمیته امداد امام خمینی )ره( گفت: ایجاد 500 هزار شغل در سال 
آینده را برنامه ریزی کرده ایم و سالانه ساخت ۹0 هزار مسکن در تعهد کمیته امداد 

است. 
مصطفی خاکسار قهرودی روز شنبه در آیین تکریم و معارفه مدیرکل کمیته امداد 
خراسان جنوبی اظهار داشت: کمیته امداد امام خمینی )ره( بنا به مسئولیت، عهده دار 
خدمات متعدد از جمله ایجاد اشتغال و مسکن است که با همکاری و همراهی دولت 

پیش بینی شده سالی ۹0 هزار مسکن روستایی و شهری را ایجاد کنیم.
وی افزود: در آستانه نزدیک شدن به روزهای پیروزی انقلاب اسلامی لازم است از 
نعمت هایی که خداوند ما نصیب کرده یادی داشته باشیم و از آنچه امام راحل برایمان 

به یادگار گذاشت، شکرگذاری کنیم.
قائم مقام رییس کمیته امداد با اشاره به اهمیت وجود مردم در زمینه خدمات رسانی 
گفت: در طول تاریخ هر جا موفقیتی حاصل شده به واسطه برخورداری از این موضوع 

و اصل حضور مردم بوده است.
وی اظهار داشت: فراوان ترین واژه و موضوعی که در بیانات و فرمایشات امام بزرگوار و 
مسوولان نظام تکرار شده، واژه مردم است و امام خمینی )ره( همواره بر حل مشکلات 

مردم تاکید داشتند زیرا جایگاه مردم بسیار والا است.
خاکسار قهرودی افزود: اگر امروز کمیته امداد مفتخر است این مسئولیت بزرگ و 
خدمت رسانی را به عهده دارد به معنای این است که همه اجزای نظام باید در توجه 
به مردم کوشش کنند. وی گفت: خدمت به مردم برای همه اجزای نظام جمهوری 
بازخوانی می کنیم، وظیفه  را  اتفاقات گذشته  وقتی  و  است  اول  اولویت  اسلامی 
خدمتگزاری فرض بزرگی بر ما است. قائم مقام رییس کمیته امداد امام خمینی )ره( 
گفت: وقتی توفیق های زیاد انقلاب شمرده شود و همه را مدیون مردم باشیم آن زمان 

توفیق خدمتگزاری را بر خود واجب فرض می کنیم.
وی افزود: اگر مزاحمت و شرارت های  دشمنان نبود اکنون چیزی به اسم محرومیت 
در کشور نداشتیم اما توفیق های زیادی هم داشته ایم که همه را باید مدیون مردم 
باشیم. خاکسار قهرودی با تاکید بر لزوم بیان برکات نظام و انقلاب اسلامی گفت: 
وفاداری مردم خراسان جنوبی به نظام هم از ویژگی هایی مهمی است که می تواند 
سرمشق باشد. وی اظهار داشت: اگر در بازخوانی فلسفه انقلاب به نعمات و برکات 
توجه شود آن وقت می توان لزوم خدمت رسانی به مردم را هم درک کرد، مردم صاحب 
ایام پیروزی انقلاب باید  نعمت مسوولان هستند و این واقعیت هایی است که در 
بازخوانی شود و دست و پای مردم را بوسید. قائم مقام رییس کمیته امداد کشور با 
بیان اینکه وظیفه مندی مسوولان از سر استحقاق و شایستگی مردم برای خدمت است 
گفت: افتخارآفرینی دستگاه ها به خصوص در دوران کرونا و تامین بسته های معیشتی 
نمونه ای از وظیفه مقدس خدمت به مردم است. وی افزود: همراهی و تعامل مسوولان 
این همکاری  امید است که  و  و حضور مردم در موفقیت عملکردها نقش داشته 

همچنان برای پیشبرد اهداف ادامه داشته باشد.

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام :

حدود ۶۰ هزار نفر از سه میلیون معتاد
 در کشور متجاهرند

 عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به آمار ۶0 هزار نفری معتادان متجاهر 
در کشور، گفت: چاره کار ساماندهی معتادان متجاهر، رویکرد محله محوری برای 

درمان آنها در کنار خانواده و محل زندگی شان است. 
علی آقامحمدی در بیست و نهمین نشست »طرح تحول محلات کشور« که با حضور 
نمایندگان دستگاه ها در محل وزارت کشور برگزار شد، اظهار داشت: ساماندهی 
معتادان متجاهر از جمله رویکردهای جدی در کنترل و کاهش آسیب های اجتماعی 
در محلات و مناطق حاشیه نشین کشور است که در این زمینه تلاش های جدی از 

سوی دستگاه های حاکمیتی با محوریت وزارت کشور آغاز شده است.
وی افزود: بر اساس آخرین گزارش ها، حدود سه میلیون معتاد در کشور داریم که 
از میان آنها، حدود ۶0 هزار معتاد متجاهر نیازمند توجه ویژه و رسیدگی برای بازگشت 
به چرخه زندگی هستند. عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با تأکید بر اینکه 
ساماندهی معتادان متجاهر صرفاً با اقدامات فیزیکی و انتقال از نقطه ای به مکان دیگر 
قابل حل نیست، خاطرنشان کرد: ساماندهی این دسته از معتادان که تأثیر منفی در 
چهره عمومی شهر هم دارند، نیازمند به میدان آمدن همه دستگاه ها از جمله وزارت 
بهداشت در بخش درمان، سازمان بهزیستی در حوزه روان درمانی و پرهیزمداری و 

سازمان فنی و حرفه ای کشور در حوزه تأمین اشتغال است.
آقامحمدی با بیان اینکه زنجیره اقدامات در درمان معتادان متجاهر باید هم افزا و 
در امتداد همدیگر باشد و این روند تا بازپروری و بازگشت به چرخه عادی زندگی ادامه 
یابد، گفت: باید اطلاعات آماری و شغلی دقیق افراد متجاهر را استخراج و متناسب با 
ظرفیت ها و اولویت به قشر جوان تر و افرادی که دارای عقبه کاری و خانوادگی هستند، 
اقدام شود. وی شهرداری تهران را متولی ساماندهی معتادان متجاهر در استان تهران 
دانست و با تأکید بر لزوم همکاری دستگاه قضایی و سازمان های ذیربط با این نهاد، 
خاطر نشان کرد: محور اقدام در این زمینه باید محله محور باشد؛ به این شکل که معتاد 
در کنار خانواده و محله که در آنجا علائق و حس هویتی دارد روند درمان و بازپروری را 
طی کند و در این طرح باید از جزء به کل برسیم و نباید وسعت کار را بیش از اندازه و 

ظرفیت در نظر بگیریم که امکان عملیاتی شدن آن نباشد.
  

معاون فنی و آماری سازمان سنجش آموزش کشور خبر داد:

افزایش ۲۰ درصدی ظرفیت پذیرش 
رشته های پزشکی درسال آینده

 معاون فنی و آماری سازمان سنجش آموزش کشور از افزایش ظرفیت پذیرش 
رشته های پزشکی در آزمون سراسری سال 1401 به میزان 20 درصد خبر داد. 

احسان جمالی روز شنبه در نشست خبری با محوریت شرایط و ضوابط و نحوه 
برگزاری آزمون سراسری سال 1401 افزود: ثبت نام آزمون سراسری 1401 از 10 تا 
17 بهمن ماه صورت می گیرد و در صورت لزوم برنامه مجدد برای ثبت نام در نظر گرفته 

می شود.
وی ادامه داد: آزمون سراسری 1401 از هشتم تا یازدهم تیرماه  1401 برگزار و نتایج 
آن اواسط مرداد ماه اعلام می شود.  معاون فنی و آماری سازمان سنجش آموزش 
کشور توضیح داد: همچنین ثبت نام بورسیه ها و شرایط خاص  انتهای مرداد ماه انجام 
می شود و اوایل دهه سوم شهریور نتایج نهایی اعلام خواهد شد. جمالی با بیان اینکه 
تغییرات در سهمیه ها در 1401 وجود ندارد، گفت: 20 درصد به ظرفیت رشته پزشکی 
اضافه خواهد شد. وی اعلام کرد: پذیرش دانشجوی پزشکی در سال 1401 بر اساس 
مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی 20 درصد افزایش می یابد و از هشت هزار نفر به 

۹ هزار و ۶00 دانشجو با هدف پذیرش از مناطق محروم خواهد رسید.
جمالی با بیان اینکه نحوه توزیع آن در آیین  نامه اجرایی وزارت بهداشت اعلام 

می شود، تاکید کرد: آیین نامه اجرایی توسط وزارت بهداشت در دست تدوین است.
وی یادآور شد: ضریب تخصص داوطلبان بهیاری قطعی می شود. در سال 1400 
ضریب تخصصی دوره های روزانه تاثیر داده شد، از این پس در رشته های روزانه، شهریه 

پرداز و دانشگاه آزاد ضریب تخصصی اعمال خواهد شد.
 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

خودکفایی صنعت نشر شعار اصلی دولت 
در حوزه کاغذ است

 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی خودکفایی در صنعت نشر را به عنوان یک سیاست و 
شعار اصلی در حوزه کاغذ برشمرد و گفت: با جدیت پیگیر نهادینه کردن این شعار در 

معاونت های مطبوعاتی و اطلاع رسانی و امور فرهنگی این وزارتخانه هستیم. 
محمد مهدی اسماعیلی روز شنبه در بازدید از دومین نمایشگاه مجازی کتاب 
تهران ضمن تشکر و قدردانی از دست اندرکاران برگزاری این رویداد بزرگ فرهنگی 
و تبریک پیشاپیش فرارسیدن آغاز چهل و سومین طلوع فجر پیروزی شکوهمند 
انقلاب اسلامی »خودکفایی در صنعت نشر« را به عنوان یک سیاست و شعار اصلی 
در حوزه کاغذ اشاره کرد و گفت: با جدیت پیگیر نهادینه کردن این شعار در معاونت 
های مطبوعاتی و اطلاع رسانی و امور فرهنگی این وزارتخانه هستیم چراکه این مهم 
از سیاست های اصلی این دوره وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در حوزه کاغذ به شمار 

می رود.

رئیس جمهور با تاکید بر ضرورت رعایت دقیق تر دستورالعمل های بهداشتی 
در شرایط کنونی گفت:تعطیلی سراسری مدارس و دانشگاه ها به شکل سابق و 
شاخص ها ی قبلی، نباید تکرار شود چرا که سبب زیان های فراوان ازجمله افت  

تحصیلی بسیار بالا شده است . 
آیت الله دکتر سید ابراهیم رئیسی روز شنبه در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا با 
تشکر از همه افرادی که به هر نحو در زمینه پیشگیری و درمان کرونا در حال تلاش 
هستند، گفت: با توجه به افزایش دوباره شیوع بیماری کرونا لازم است نسبت به 
رعایت شیوه نامه های بهداشتی و خصوصا استفاده از ماسک حساسیت بیشتری 

شود.
تبیین ضرورت تزریق دز سوم واکسن کرونا برای مردم

رئیس جمهور افزود: لازم است ضرورت تزریق دز سوم واکسن کرونا برای مردم به 
شکل گسترده تری تبیین شود تا آمار واکسیناسیون دز مراقبتی نیز به آمار تزریق 

دز های اول و دوم واکسیناسیون سراسری برسد.
دکتر رئیسی خاطر نشان کرد: همچنین دستگاه های مسئول از جمله وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و سازمان برنامه و بودجه پیگیر تامین منابع 
لازم برای تجهیز مراکز درمانی و رفع هرگونه کمبود و کاستی در زمینه تجهیزات و 

داروهای لازم برای درمان کرونا باشند.
مثل  دستگاه هایی  با  لازم  هماهنگی های  داشت:  اظهار  جمهور  رئیس 
هلال احمر و بخش های مختلف نیروهای مسلح انجام شود تا در صورت لزوم 
بتوان از ظرفیت های این نهادها از جمله امکانات پزشکی و درمانی آنها برای 

مواجه با وضعیت شرایط خاص استفاده کرد.
آیت الله رئیسی تصریح کرد: ستادهای استانی مقابله با کرونا این اختیار را دارند 
تا در شرایط خاص و بنا به ضرورت محلی در چارچوب برنامه های کلی ستاد ملی، 
نسبت به اعمال محدودیت در بخش ها و شهرستان های هر استان تصمیم بگیرند 
واجرا کنند. تصمیم گیری درباره شاخص رنگ بندی و اعمال محدودیت و تعطیلی 

مراکز و اصناف در کشور باید براساس شرایط جدید باشد و به روزرسانی شود.
اطلاع رسانی درباره کرونا بدون ایجاد هرگونه نگرانی بی جا برای مردم 

دکتر رئیسی تاکید کرد: تعطیلی سراسری مدارس و دانشگاه ها به شکل سابق 
و شاخص ها ی قبلی، نباید تکرار شود چرا که سبب زیان های فراوان ازجمله افت  
تحصیلی بسیار بالا شده است . ستادهای استانی مقابله با کرونا فقط حسب 
ضرورت می توانند مدارس هر بخش یا شهرستان را برای مدتی که لازم است، 
تعطیل کنند. رئیس جمهور خاطرنشان کرد: هرگونه اطلاع رسانی درباره شیوع 
کرونا باید با هماهنگی کامل و دقیق باشد تا در ضمن آگاهی رسانی به مردم، 
نگرانی بی جا در جامعه ا یجاد نکند. امروز مردم به دولتمردان اعتماد دارند و این 

اعتماد به هیچ وجه نباید مخدوش شود.
سفرهای استانی تا اطلاع بعدی انجام نمی شود 

 وی درپایان گفت :در راستای عمل به این دستورالعمل ها و لزوم صیانت از جان 
شهروندان، تا اطلاع بعدی و بهبود شرایط کنونی به لحاظ شیوع سویه جدید کرونا 

سفرهای استانی دولت موقتا انجام نخواهد شد. 
در جلسه  ستاد ملی مقابله با کرونا مصوب شد که با توجه به افزایش شیوع کرونا، 
بازی تیم های ملی فوتبال ایران و امارات بدون حضور تماشاگران برگزار شود. 
همچنین اعضا تصمیم گرفتند که شاخص های تعیین رنگ بندی شهرها و نیز 
محدودیت ها و آثار مترتب بر این رنگ بندی ها در جلسات کمیته های تخصصی 

ستاد ملی مقابله با کرونا به روز و سپس در جلسه ستاد ملی کرونا تصویب شود.

رئیس جمهور:

تعطیلیسراسریمدارسودانشگاههانبایدتکرارشود

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: عظمت انقلاب 
باید  امروز  و  است  مردم  دینی  تفکر  حاصل  اسلامی 

کارآمدی دین را در اداره جامعه محقق کنیم.
اعضای ستاد  دیدار  در  روزشنبه  محمدباقرقالیباف 
مرکزی دهه فجر انقلاب اسلامی افزود: اگر گذشته را 
تصور کنیم این انقلاب دینی و مردمی در زمانی شکل 
گرفت که دنیا بدون هیچ استثنایی کاملا بین دو قطب 
شوروی سابق و آمریکا تقسیم شده بود و هیچ اتفاق 
سیاسی، نظامی، فرهنگی و اقتصادی در دنیا شکل 
نمی گرفت الا اینکه به یکی از دو ابرقدرت وقت تکیه 
کرده باشد.  وی اضافه کرد: امام خمینی )ره( عظمت 
و قدرت دین و مردم را در آن مقطع از زمان نشان داد که 
مصداق عدم تبدیل و تحویل سنت های الهی بود و اینجا 
نشان داد که سنت های الهی همیشه پابرجا، جاری و 
ساری هستند. رئیس مجلس با بیان اینکه این انقلاب با 
تکیه بر ایمان به سنت های الهی و مردم پیروز شد و برای 
تداوم آن نیز مردم اساس کار هستند، تصریح کرد: امام 
)ره( به راه خود ایمان داشت و هیچ زمانی یک لحظه 
عقب نشینی نکرد، ایشان همواره برای مردم اهمیت 
قائل می شد. اقای قالیباف ادامه داد: در شرایطی طی 
43 سال شاهد عظمت ایران و بقای جمهوری اسلامی 

ایران بوده ایم که هر کدام از توطئه هایی که برای انقلاب 
رخ داد و هر روزه انجام می شود و همه دشمنان تلاش 
می کنند کفایت می کرد تا یک کشور و حکومت را ساقط 
کند. این نشان دهنده عظمت مردم، اسلام، دین و 
رهبری داهیانه امام خمینی )ره( و مقام معظم رهبری 
است. رئیس قوه مقننه با تأکید بر اینکه دشمنان ما دین 
را هدف قرار داده اند، خاطرنشان کرد: برای انقلابی 
و  بودن  مردم  خدمتگزار  بودن،  حزب اللهی  بودن، 
خدمت به مردم و به معنای واقعی سرباز ولایت بودن باید 
کارآمدی دین در اداره جامعه را به نمایش بگذاریم و این 
مهمترین وظیفه انقلابی و دینی ما محسوب می شود و 
اگر این شعار را بدهیم و به آن عمل نکنیم آب به آسیاب 
دشمن ریخته ایم. وی تصریح کرد: این موضوع بسیار 
مهم است که بین مجموعه قوا هماهنگی و همدلی 
هماهنگی  این  دارم  تأکید  همیشه  اما  دارد،  وجود 
لازم است، اما کافی نیست. زمانی هماهنگی ها موثر 
می شود که منجر به هم افزایی شود و مردم به عنوان تنها 
ذینفعان این هم افزایی باید در زندگی خود اثرات آن را 
مشاهده کنند. رئیس مجلس شورای اسلامی افزود: 
باید به قدری به روز حرکت کنیم که جوان دهه هشتادی 
که از آغاز انقلاب فاصله دارد، در این مسیر حرکت کند، 

نه تنها در یک روز بلکه در طول سال. اقای قالیباف با 
بیان اینکه بسیاری از اوقات نیازمند این هستیم که 
تبلیغات عینی در سطح شهر، روستا و جاده ها انجام 
دهیم و کشور های دنیا در این حوزه تجربیات خوبی 
دارند، تصریح کرد: تهران ام القرای جهان اسلام و مرکز 
تشیع است، این شهر باید با نوع رنگ خود با مردم دنیا 
حرف بزند و روز عزاداری و جشن آن باید مشخص باشد 
و این خیزش باید به صورت مردمی انجام شود.  وی 
اضافه کرد: در برخی کشور های دنیا در روز جشن ملی، 
مردم پرچم کشور را بر سردر خانه ها نصب می کنند، 
ما می توانیم خلاقانه تر کار ها و کارآمدی ها را در ابعاد 
مختلف پیش ببریم. رئیس نهاد قانونگذاری کشور با 
این شورا، شورای  از جهت ساختاری  اینکه  به  اشاره 
هماهنگی است تاکید کرد: مهمترین نقش این شورا 
باشد  قرارگاهی  نقش  ایفای  و  کردن  هماهنگ  باید 
و  دولتی  نهاد های  مردمی،  متفاوت  ظرفیت های  که 
غیردولتی و بخش های خصوصی و عمومی را هم جهت 
به سمت جلو هدایت کند و این اقدامات باید در طول 
سال انجام شود، زیرا مناسبت های متعددی وجود دارد، 
اینگونه اقدامات می تواند نرم افزار و زیرساخت خاص 

خود را داشته باشد.

رئیس مجلس شورای اسلامی :
باید کارآمدی دین را در اداره جامعه محقق کنیم 

مدرس حوزه و دانشگاه:

برای حفظ انقلاب نباید دور آن سیم خاردار کشیده شود
 مدرس حوزه و دانشگاه با اشاره به اهمیت مباحث آینده پژوهی و تولید علم 
در کشور،گفت: برای حفظ انقلاب نباید به دور آن سیم خاردار بکشیم بلکه باید 

ارزش ها، آرمان ها، بنیاد و هویت اصلی آن حفظ شود. 
حجت الاسلام والمسلمین محسن مهاجرنیا در دومین نشست از هشتمین دوره 
کرسی های آزاداندیشی با عنوان »آینده پژوهی انقلاب اسلامی« در دانشگاه طلوع 
مهر قم، گفت: طبق فرمایش امام)ره( حفظ نظام از اوجب واجبات است بنابراین دور 

اندیشی، آینده نگری و نگاه به آینده ضرورت دینداری ماست.
وی با تاکید براینکه انقلاب اسلامی نیاز به پرورش و صیانت دارد، افزود: باید هویت 

آن حفظ شود و دانش آینده پژوهی برای حفظ انقلاب امری ضروری است.
وی با انتقاد از بی توجهی به آینده نگری های سیاسی، فرهنگی، دینداری و 
اخلاق ادامه داد: اکنون با گذشت بیش از 40 سال از انقلاب، برنامه ریزی برای این 
مقطع زمانی نداشتیم و متاسفانه همچون یک جریان رودخانه ای عمل کرده ایم و 
برنامه قابل عرضه ای برای وضعیت کنونی نداشتیم. مهاجرنیا سپس با طرح این 
سوال که چگونه باید انقلاب را صیانت و حفظ کنیم؟ تصریح کرد: برای حفظ انقلاب 
نباید به دور آن  سیم خاردار بکشیم بلکه باید ارزش ها، آرمان ها، بنیاد و هویت آن 
حفظ شود، یعنی بیست سال، صد سال و در آینده ما نه تنها بگوییم که هویت این 
انقلاب از دست نرفته است و استحاله نشد، بلکه رشد کرده است و مترقی و توسعه  
یافته شده است . وی با اشاره به این که اکنون آینده پژوهی تبدیل به یک دانشی قابل 
استفاده و تاثیرگذار در دنیا شده است، گفت: در مواجهه با این دانش و دانش های 

دیگر پنج حالت متصور است که باید مورد توجه قرار گیرد.

مهاجرنیا قهرکردن با دانش را نخستین مواجه ممکن با دانش ها عنوان کرد و افزود: 
در دنیای کنونی نمی شود با دانش قهر کرد برای نمونه در دانش پزشکی و واکسن 
کرونا، نمی شود با واکسن قهر کنید و گفت که آن را نمی خواهیم، خود ما نیز آن را 

نداریم و بگوییم که از شما هم نمی گیریم، در نتیجه نابود می شویم.
وی در تشریح دومین حالت به عنوان مصرف کننده صرف گفت: ما به عنوان 
کشوری که ادعای صدور انقلاب و ادعای رهبری دنیا را دارد و با انقلاب خود در قرن 
بیستم، قطب بندی حاکم بر دنیا را به هم زد؛ نمی توانیم فقط مصرف کننده باشیم. 
وی اضافه کرد: کشوری که ادعای هدایت بشر را دارد و رهبر آن مدعی است که ما 
بدون الگو قطب سوم شدیم و قطب دوم هم که از بین رفت و الان قطب دوم هستیم 
و می خواهیم رهبر جهان شویم، یک کشوری که چنین ادعای دارد می تواند بگوید 
که من فقط می خواهم مصرف کننده باشم؟  وی افزود: این امر امکان ندارد چراکه 
بسیاری از این  امکانات را وقتی به شما می دهند که قبول کنید استفاده از آن ملازم از 
دست دادن  بسیاری از چیزها است و باید  خود و بخشی از مبانی را  فدای آن کنید. 
این پژوهشگر حوزه سیاسی خاطر نشان کرد: ما نمی خواهیم این کار را بکنیم و ما 
نمی توانیم مصرف کننده محض باشیم مگر در جاهایی که از باب ضرورت مجبور 
باشیم. مهاجرنیا افزود: راه سوم  بومی سازی دانش است، یعنی دانشی که آن ها 
تولید کردند انرا بومی کنیم و روی اجزای آن کار کنیم و آن را متناسب با شرایط جامعه 
خود ارائه دهیم، ولی بعضی از چیزها را نمی شود بومی کرد. یعنی ما هر کاری بکنیم 
بعضی از چیزها را نمی شود بومی سازی کرد و این قاعده در همه موارد جواب نمی 

دهد و برای بومی سازی باید کلًا آن را عوض کرد.

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی اظهار کرد: 
پاسداشت دهه فجر همچون جشن های نیمه شعبان و 
اعیاد مذهبی باید با نشاط و سرور و امید آفرینی همراه 
باشد.  حجت الاسلام والمسلمین موسی پور نماینده ولی 
فقیه و رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی در جلسه 
ستاد مرکزی دهه فجر انقلاب اسلامی که در حرم امام 
خمینی )ره( برگزار شد، اظهار داشت: بزرگداشت چهل و 
سومین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی و همه مناسبت ها 
یک ظهور و جلوه میدانی دارد و یک پیام و محتوا که باید 
به هر دو بعد توجه شود. وی افزود: پاسداشت دهه فجر 
باید  اعیاد مذهبی  و  نیمه شعبان  همچون جشن های 
با نشاط و سرور و امید آفرینی همراه باشد و امسال با 

تقارن ایام ماه مبارک رجب و جشن انقلاب و بهره گیری 
از ظرفیت های مردمی و تشکل های دینی، هیأت مذهبی 
و مساجد شاهد باشکوه تر برگزار شدن این مراسم خواهیم 
به  اشاره  با  موسی پور  والمسلمین  الاسلام  حجت  بود. 
جایگاه خانواده های معزز شهدا، رزمندگان، جانبازان و 
ایثارگران و تکریم و تعظیم آنان، از سردار سلیمانی به عنوان 
یک ذخیره و سرمایه بزرگ معنوی یاد کرد و برترویج مکتب 
و منش سلیمانی تاکید کرد. رئیس شورای هماهنگی 
آرمان های  و  تعمیق شعارها  و  تبیین  تبلیغات اسلامی 
انقلاب و جهاد روایتگری و روشنگری در مقابل هجمه همه 
جانبه تبلیغاتی و رسانه ای دشمن را یک ضرورت برشمرد 
و با بیان دستاوردهای انقلاب در ابعاد مختلف افزود: باید 

ابزار هنر  و  آمار  زبان  با  انقلاب  خدمات و دستاوردهای 
همراه با خلاقیت و نوآوری ارائه شود. نماینده ولی فقیه 
بر رعایت  تبلیغات اسلامی  و رئیس شورای هماهنگی 
برپایی  در  کرونا  با  مقابله  ملی  ستاد  دستورالعمل های 
جشن ها و مراسم چهل و سومین سالگرد پیروزی انقلاب 
تأکید کرد و افزود: حفظ سلامتی و جان مردم بسیار مهم 
است و برپایی راهپیمایی سراسری 22 بهمن منوط به 
صدور مجوز ستاد ملی مقابله با کرونا است و در صورتی  
که شرایط کرونایی کشور برای راهپیمایی سراسری چهل و 
سومین سالگرد پیروزی انقلاب مناسب نبود، جشن طلوع 
چهل و چهارمین سال انقلاب با روش ها و شیوه های دیگر 

برگزار خواهد شد.

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی:

 جشن انقلاب با نشاط ملی و امید آفرینی همراه باشد

محمد مهدی مظاهری*

مصطفی داننده*

 یک فعال سیاسی گفت: محمود احمدی نژاد به دلیل فاصله ای که از کانون قدرت گرفته، 
از مرداد سال آینده دیگر در مجمع تشخیص مصلحت حضور نخواهد داشت. 

عبدالرضا داوری در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، درباره ادعای رئیس دولت نهم و دهم مبنی بر 
اینکه روسیه و آمریکا بر سر ایران و اوکراین معامله کرده اند، گفت:  مدت هاست دسترسی آقای 
احمدی نژاد به اطلاعات و اخبار محدود شده و به دلیل فاصله ای که از کانون قدرت دارند، او 
از مرداد 1401 دیگر در مجمع تشخیص مصلحت نظام حضور نخواهد داشت. داوری افزود:  
نکته اینجاست که آقای احمدی نژاد همیشه از ابتدای ریاست جمهوری، تمایل شدیدی به 
دیده شدن داشتند. این حرف ها را می زنند تا بتوانند خودشان را در سطح رسانه ها حفظ 

کنند. من شما را  به اسفند سال ۸۶ ارجاع می دهم. وی قبل از انتخابات سال 200۹ آمریکا 
در مصاحبه با یک رسانه اسپانیایی و در حالی که رقابت میان باراک اوباما و جان مک کین 
بود گفت هیئت حاکمه آمریکا اجازه نمی دهد تا اوباما رئیس جمهور آمریکا شود. سال 
گذشته در همین ایام یک نامه به سران کشورهای خلیج فارس و حسن روحانی  نوشت که 
آمریکا به زودی در منطقه جنگ بزرگی برپا خواهد کرد و در دوم اردیبهشت امسال هم در 
سخنرانی اعلام کرد آقای رئیسی از حضور در انتخابات منع خواهد شد و به ایشان می گویند 
در انتخابات کاندیدا نشود چرا که حاکمیت می خواهد یک فرد خاصی را به ریاست جمهوری 

برساند. امروز هم که این پیش بینی عجیب و غریب را انجام دادند.

عبدالرضا داوری: 
احمدی نژاد از مرداد ۱۴۰۱ در مجمع تشخیص حضور نخواهد داشت
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 چاقی تشخیص این بیماری ها را سخت تر می کند! یک روانشناس :

اضطراب اجتماعی کودکان را چطور 
درمان کنیم؟

روانشناس گفت: بیشتر والدین از اضطراب اجتماعی فرزندان مطلع نیستند و به 
کودک اصرار می کنند تا رفتار های اجتماعی انجام دهند اما این امر باعث می شود 

کودک بیشتر مضطرب شود و بسیاری جاها حضور پیدا نکند.
فرحناز کیان ارثی، روانشناس در برنامه صبح پارسی شبکه جام جم، گفت: یک 
سری مشکلات در دوران کودکی و نوجوانی رایج تر از موارد دیگر هستند که والدین 
باید از آن مطلع شوند. برای مثال والدین به دلیل درس نخواندن و بازیگوش بودن 

فرزندانشان به آنها برچسب می زنند اما باید بدانند علل این رفتار چیست.
وی ادامه داد:یکی از مواردی که والدین باید در دوران کرونا با آن آشنا باشند بحث 

افسرده  خویی است که به دلیل قرنطینه ما شاهد افت علاقه و انگیزه هستیم. 
ارتباط  برقراری  برای  نوجوانان  و  کودکان  از  بسیاری  افزود:  روانشناس  این 
اجتماعی خود در این دوران به فضای مجازی روی آوردند. یکی از بحث هایی که 
والدین باید به آن توجه داشته باشند؛ به خصوص اگر در خانواده سابقه افسردگی 

داشته باشند، همین افسرده  خویی است.
کیان ارثی خاطرنشان کرد: یکی دیگر از مهم ترین مشکلاتی که برای کودکان و 
نوجوانان وجود دارد اضطراب اجتماعی است.بیشتر والدین از این مشکل مطلع 
نیستند و به کودک اصرار می کنند تا رفتار های اجتماعی انجام دهند اما این امر 

باعث می شود کودک بیشتر مضطرب شود و بسیاری جاها حضور پیدا نکند. 
وی ادامه داد: در بحث تربیت فرزند ها ما ابتدا باید آگاه باشیم. متاسفانه بسیاری 
از والدین فکر می کنند با خواندن چند کتاب تربیت کودک می توانند برای این امر 

آماده باشند. افراد باید بدانند مضطرب بودن و خجالتی بودن متفاوت است.
در  را  مدتی  تا  دارند  نیاز  تنها  خجالتی  شد:کودکان  متذکر  روانشناس  این 
فضای مورد نظر بگذرانند تا آماده ارتباط گرفتند شوند، اما کودکانی که اضطراب 
اجتماعی دارند در هر موقعیت اجتماعی دچار اضطراب شدید می شوند که همین 

مسئله می شود در آینده دچار افسرده  خویی شوند.
کیان ارثی گفت:گروه بعدی مشکلات کودکان و نوجوانان بیش فعالی است که 
به معنی نقص توجه است و در سه نوع قرار دارد. باید بدانیم که برای تشخیص افراد 
بیش فعال باید حتما به صورت تخصصی مورد بررسی قرار گیرند و نمی توان به آنها 
بی دلیل برچسب زد. گروه اول افراد هایپر اکتیو هستند که بیش تر دیده می شوند. 

این افراد کسانی هستند که خیلی تحرک دارند و سر و صدای زیادی دارند.
وی بیان کرد: گروه دومی که کمتر می شناسیم افرادی هستند که شیطنیت 
و تحرک ندارند اما تمرکز ندارند؛چراکه ساعت های بسیاری را در فکر و خیال 
می گذرانند. این اشخاص با بی برنامگی مواجه می شوند، می توانند برنامه بریزند 

اما قدرت اجرای آن  را ندارند.
این روانشناس متذکر شد: این دسته از کودکان و نوجوانان بسیار حواس پرت 
هستند و متوجه محیط اطرافشان نیستند. این مسئله می تواند تا بزرگ سالی افراد 

ادامه داشته باشد اما خوشبختانه قابل درمان است.
کیان ارثی تصریح کرد: نوع سوم مشکلات بیش فعالی ترکیبی از دو نوع دیگر 
است که برای درمان آن ، افراد باید تحت نظارت متخصص روانپزشک و روانشناس 

باشند.

پیک ششم کرونا با شیوع سویه اومیکرون در کشور در حال همه گیر شدن است 
و مردم برای جلوگیری از این اپیدمی باید شیوه نامه های بهداشتی و تزریق دز سوم 

واکسن را جدی بگیرند.
براساس اعلام تازه ترین رنگ بندی کرونایی در کشور هفت شهر شامل کاشان، 
فردوس، قم، ابرکوه، اردکان، خاتم و مهریز به عنوان هفت شهر در وضعیت قرمز 
کشور قرار گرفتند. تهران، مشهد، اصفهان و شیراز و 3۹ شهرستان دیگر در وضعیت 
نارنجی و 217 شهر در وضعیت زرد قرار گرفتند، همچنین 1۸1  شهر همچنان در 
وضعیت آبی کرونا هستند، پس از 47 روز رنگ قرمز به نقشه کرونایی کشور بازگشت 
و اردکان تنها شهرستانی است که از روز ششم بهمن 1400 پس از انتشار سویه 

اومیکرون در وضعیت قرمز قرار گرفت.
دفتر آموزش و ارتقای سلامت وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گزارش 
کرده که علائم اومیکرون از دلتا خفیف تر است، با این حال با توجه به قدرت سرایت 
بیشتر این سویه تعداد موارد ابتلا بالا برود، تعداد موارد بستری نیز افزایش می یابد 
و تخت های بیمارستانی اشغال می شوند و عدم دسترسی به خدمات، منجر به 

افزایش موارد مرگ و میر خواهد بود.
همچنین با افزایش قدرت سرایت،  افراد در معرض خطر )دارای بیماری زمینه ای 
و سالمندان( بیشتر مبتلا شده و بیماری در این افراد شدیدتر است و مطالعات 
نشان می دهند واکسن های موجود علیه اومیکرون  هم موثر هستند و با دریافت دز 

یادآور ایمنی بدن قوی تر هم می شود.
سازمان جهانی بهداشت اعلام کرد سویه اومیکرون باعث ابتلای افرادی شده 
که پیش تر واکسن تزریق کرده یا پس از ابتلا به کرونا بهبود یافته اند. همچنین این 

سویه کرونا سریع تر از سویه دلتا در حال گسترش است.
نتایج یک مطالعه مقدماتی هم نشان می دهد که اومیکرون موجب آسیب های 
طولانی مدت تری بر قلب، کلیه ها، کبد و دستگاه گوارش شده و باعث بروز 

سپسیس )گندیدگی خون( هم می شود.
در کنار علائمی که پیش تر برای ابتلا به کووید1۹ مطرح می شود، به تازگی 
دانشمندان کشف کردند که سویه اومیکرون  باعث بروز علائم منحصر به فرد 
دیگری در افراد شده که بصورت قطعی تایید نشده است. این علائم خارش گلو، 

سرفه خشک، خستگی شدید، درد عضلانی ملایم، تعریق شبانه هستند.
 بهرام عین الهی وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی نیز هفته گذشته در 
توییت خود نوشت با افزایش موارد بستری و سرپایی باید اعلام کنیم که عملا وارد 
پیک ششم شده  ایم، توصیه اکید و حتی خواهش ما رعایت همان راهکارهای ساده 
اما مهم وحیاتی است، استفاده صحیح از ماسک، رعایت شیوه نامه های بهداشتی 

و تزریق واکسن به ویژه دز سوم است.  
وی همچنین دیروز در حاشیه برگزاری اجلاس روسای دانشگاه ها و دانشکده های 
علوم پزشکی کشور گفت: یکی از دلایلی که باعث کاهش چشمگیر مرگ و میرهای 

ناشی از کرونا در ایران شده افزایش قابل توجه سرعت انجام واکسیناسیون است.
عین اللهی تصریح کرد: وضعیت ویروس اومیکرون در جهان بسیار بحرانی است 
و آمریکا و بسیاری از کشورهای اروپایی با درگیری شدید سویه جدید بیماری کرونا 
مواجه هستند، به خاطر مسافرت های زیاد ایرانیان به دیگر کشورها و نیز ورود 

غیرایرانی ها به کشور ما، ویروس اومیکرون وارد ایران نیز شده است.
وزیر بهداشت با بیان اینکه در نمونه برداری های انجام شده تاکنون بیش از 2 

هزار مورد مثبت ابتلا به ویروس اومیکرون در کشور شناسایی شده است، تصریح 
کرد: البته تست ها و نمونه گیری ها به  صورت رندوم انجام شده و میزان آلودگی 
بیشتر از این است، همچنین میزان مراجعات سرپایی ظرف دو هفته اخیر چهار 
برابر افزایش داشته و از این جهت نگرانی هایی بابت افزایش موارد بستری و بیماران 

icu هم وجود دارد.
وی گفت: در شرایط کنونی بهترین و ایمن ترین کار برای پیشگیری از ابتلا به 
ویروس اومیکرون، دریافت دُز سوم واکسن کرونا است ولی آمارهای فعلی عدد 
خوبی از میزان مراجعه مردم برای دریافت دُز سوم این واکسن نشان نمی دهند که 

از این بابت به  شدت نگران هستیم.
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با تأکید بر اینکه یکی از بزرگترین آفت ها 
بهتر شدن  از دریافت واکسن کرونا و همچنین  عادی انگاری های موجود پس 
وضعیت رنگ بندی کرونایی بوده است افزود: دریافت سه دُز کامل به معنای ایمنی 
کامل و بهتر شدن وضعیت به معنای پایان بحران نبوده و نیست و نباید استفاده از 
ماسک، رعایت دستورالعمل های بهداشتی و حفظ فاصله اجتماعی به فراموشی 
سپرده شود و رعایت همین سه اصل بسیار مهم در کنار دریافت هر سه دُز واکسن 

کرونا نقش بسیار مهمی در جلوگیری از ابتلا به ویروس اومیکرون دارد.
اومیکرون رو به افزایش است

پیام طبرسی متخصص بیماریهای عفونی نیز در این زمینه هشدار داد: میزان 
موارد ابتلا به کرونا و اومیکرون در آمریکا، کشورهای اروپایی و برخی کشورهای 

اطراف، نسبت به هفته های گذشته، بیش از ۹0 درصد افزایش یافته است.
وی افزود: گزارش هایی که از موارد اومیکرون در ایران داریم این است که موارد 
این سویه در تست های تشخیصی، رو به افزایش است و باتوجه به خصوصیات این 
سویه که تصاعدی، افزایش پیدا می کند بنابراین در دو تا سه هفته آینده ممکن 

است با پیک کرونا روبرو شویم.
عضو کمیته علمی کشوری کرونا تصریح کرد: در حال حاضر فاصله ای بین 
افرادی که دز دوم و سوم واکسن کرونا را تزریق کرده اند وجود دارد. تا کنون حدود 
10 میلیون نفر نسبت به تزریق دز سوم واکسن کرونا اقدام کرده اند و حدود 40 تا 

50 میلیون نفر باید نوبت سوم را تزریق کنند.
طبرسی خاطرنشان کرد: امیدواریم با رعایت پروتکل ها و تسریع در تزریق دز سوم 

واکسن، بتوانیم شدت موج آینده کرونا با اومیکرون را کاهش دهیم.  
مسعود مردانی عضو ستاد ملی مقابله با کرونا از آغاز پیک ششم کرونا در کشور 
خبر داد و گفت: مردم زودتر برای تزریق واکسن دز سوم به مراکز واکسیناسیون 
مراجعه کنند و تعداد مبتلایان کرونا به مراتب بالاتر است، زیرا بسیاری از آنها علایم 

این بیماری را نداشته یا برای انجام تست به مراکز درمانی مراجعه نمی کنند.
وی ادامه داد: موارد ابتلا به اومیکرون بصورت تصاعدی و انفجاری رو به افزایش 
بوده و نباید عادی انگاری کنیم، هفت تا هشت درصد جمعیت کشور واکسن نزده 
اند و باید سریع تر نسبت به انجام تزریق واکسن اقدام کنند، زیرا موارد مراجعه 

سرپایی به مراکز درمانی و بستری بسیار افزایش یافته و خطرناک است.
مردانی اظهارداشت: در کشورهای متعددی از جهان که واکسیناسیون بالایی 
داشته اند آمار بستری روزانه اومیکرون به مراتب بالاتر از سویه های قبلی از جمله 
دلتا بوده و این زنگ خطری برای کشورمان است که باید مردم روند واکسیناسیون 
آمار  ناگهانی  افزایش  از  خود را هر چه سریع تر تکمیل کنند. برای جلوگیری 
بستری اعمال تدابیر جدی از جمله تسریع در واکسیناسیون نوبت سوم، الزامی 
شدن استفاه از ماسک در خارج از منزل، جلوگیری از برگزاری تجمعات و مراسم 
به خصوص در محیط های بسته، برگزاری کلاس ها بصورت مجازی، پرهیز از 
سفرهای غیرضروری، ممنوعیت سرو غذا در رستوران ها و تالارها و داشتن تهویه 

مناسب در حمل و نقل عمومی ضروری است.  

نباید عادی انگاری کنیم ؛ واکسیناسیون را جدی بگیرید!

مواد غذایی که نباید در مایکروفر همهگیریاومیکرونخطرناکترازدلتا
گرم شود

مایکروفر ها دستگاه های پرکاربردی هستند که هم در مصارف تجاری مانند 
رستوران ها و هم برای مصارف خانگی استفاده می شوند. اما در این بین برخی از 

مواد غذایی را هرگز نباید با مایکروفر گرم کنید.
مایکروفر ها دستگاه های پرکاربردی هستند که هم در مصارف تجاری مانند 
رستوران ها و هم برای مصارف خانگی استفاده می شوند. اما در این بین برخی 
از مواد غذایی را هرگز نباید با مایکروفر گرم کنید. این موضوع به این دلیل است 
که گاهی با این کار خواص غذا از بین  می رود و گاهی نیز باعث ایجاد خطر برای 

استفاده کنندگان از مایکروفر می شود.  
برنج

برنجی که با مایکروفر گرم شود می تواند منجر به چیزی به نام سندروم برنج سرخ 
شده شود. سندرم برنج سرخ شده یک نوع مسمومیت غذایی است که توسط 

باکتری های باسیلوس سرئوس ایجاد می شود.
  این نوع باکتری ها حتی از طریق پخت و پز نیز می توانند به زندگی خود 
ادامه دهند و وقتی که برنج در دمای اتاق باقی بماند، این باکتری ها واقعا 
می توانند شکوفا شده و رشد کنند. نه اینکه برنجی که با مایکروفر گرم شده 
بد باشد، در اصل این کار اشتباه است و راه اشتباه فقط برای دستگاه گوارش 

بد است.
کلم بروکلی

بله، این سبزی به راحتی در مایکروفر گرم می شود. اما قرار دادن بروکلی در 
مایکروفر به اندازه ۹7 درصد از کل محتوای غذایی آن را هدر می دهد. مهم تر 

اینکه پختن بروکلی بسیاری از مزایای مثبت آن را از بین می برد.
  در بروکلی بخارپزشده 11 درصد از آنتی اکسیدان ها را کاملا از بین می برد؛ با 

این وجود می توانید تصور کنید که مایکروفر چه کاری می کند.
تخم مرغ

تخم مرغ های کامل با پوسته روی آن ها هرگز نباید در مایکروفر قرار داده شوند. 
دمای شدید در طی فرآیند مایکروفر می تواند منجر به فشار درونی زیادی شود. 

اساسا، تخم مرغ در مایکروفر سابقه انفجار دارد.
 متاسفانه حتی تخم مرغ های بدون پوسته نیز از این حیث ایمن نیستند، زیرا 
درون تخم مرغ هنوز هم می تواند تجمع بخار را تجربه کند. این به این معنی است 
که وقتی شما تخم مرغ را باز می کنید، بخار شدیدا داغ می تواند روی دست و یا 

صورت شما سرازیر شود.
فلفل قرمز چیلی

نباید فلفل چیلی را در مایکروفر قرار دهید، مگر اینکه اسپری فلفل دوست 
داشته باشید. دما »کپسایسین« موجود در فلفل را آزاد کرده و آن را تبخیر می کند. 

در نتیجه چشم، بینی و ریه تان می سوزد.
 

یافته محققان اسکاتلندی؛

پروتئین های خون کلید اصلی زندگی 
سالم و عمر طولانی

محققان به وجود دو پروتئین خون پی برده اند که بر طول عمر و سلامتی ما 
تأثیر می گذارند.

این  که  داروهایی  ساخت  پیری،  ژنتیکی  مطالعه  بزرگ ترین  اساس  بر 
پروتئین ها را هدف قرار می دهند، می تواند یکی از راه های کُند کردن روند 

پیری باشد.
با افزایش سن، بدن ما پس از رسیدن به بزرگسالی شروع به اُفت می کند که 
منجر به بیماری های مرتبط با افزایش سن و مرگ می شود. در جدیدترین تحقیق 

بررسی می شود که کدام پروتئین ها می توانند بر روند پیری تأثیر بگذارند.
بسیاری از عوامل پیچیده و مرتبط، میزان پیری و مرگ ما را تعیین می کنند، از 
جمله ژنتیک، سبک زندگی، محیط و شانس. این مطالعه نقش پروتئین ها در این 

فرآیند روشن می کند.
برخی افراد به طور طبیعی به دلیل DNA که از والدین خود به ارث می برند، 
سطوح بالاتر یا کمتری از پروتئین های خاص دارند. این سطوح پروتئین به نوبه 

خود می تواند بر سلامت فرد تأثیر بگذارد.
محققان دانشگاه ادینبرگ اسکاتلند، نتایج شش مطالعه ژنتیکی بزرگ را در 
مورد پیری انسان که هر کدام حاوی اطلاعات ژنتیکی صدها هزار نفر بود، بررسی 

کردند.
در میان ۸57 پروتئین مورد مطالعه، محققان دو پروتئین را شناسایی کردند که 

اثرات منفی قابل توجهی بر معیارهای مختلف پیری داشتند.
افرادی که دی ان ای را به ارث برده اند که باعث افزایش سطح این پروتئین ها 
می شود، نحیف تر بودند، از سلامتی ضعیفی برخوردار بودند و نسبت به افرادی 
که این DNA را نداشتند، کمتر احتمال داشت که عمر طولانی تری داشته 

باشند.
اولین پروتئین به نام آپولیپوپروتئین )LPA( در کبد ساخته می شود و تصور 
می شود در لخته شدن خون نقش دارد. میزان بالای LPA می تواند خطر تصلب 

شریان را افزایش دهد که بیماری قلبی و سکته پیامد احتمالی آن است.
دومین پروتئین، مولکول چسبنده سلول عروقی VCAM1( 1( است که عمدتاً 
در سطوح سلول های اندوتلیال یافت می شود. این پروتئین اتساع و انقباض عروق 

را کنترل می کند و در لخته شدن خون و پاسخ ایمنی عمل می کند.
زمانی VCAM1 افزایش می یابد که بدن سیگنال هایی ارسال می کند که نشان 
می دهد عفونت را شناسایی کرده است، VCAM1 سپس به سلول های ایمنی 

اجازه می دهد از لایه اندوتلیال عبور کنند.
محققان می گویند داروهایی که برای درمان بیماری ها از طریق کاهش سطوح 
LPA و VCAM1 استفاده می شوند، می توانند فواید بیشتری در بهبود کیفیت 

و طول عمر داشته باشند.
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استاندار قم تاکید کرد:

ضرورت توجه به مسائل زیست محیطی  
در توسعه واحدهای صنعتی

استاندار قم با اشاره به احداث کارخانجات و واحدهای تولیدی در حاشیه روستاها 
و اماکن مسکونی گفت: در توسعه ی این واحد های تولیدی ضمن ضرورت توجه 
به مسائل زیست محیطی، مسئولان و بخش خصوصی موظفند به تعهدات خود در 

چارچوب مصوبات جلسات برگزار شده عمل نمایند.
سید محمد تقی شاهچراغی استاندار قم روز جمعه  با حضور در روستاهای 
جنداب و قلعه چم بخش سلفچگان مشکلات این روستاها را از نزدیک مورد بررسی 

قرار داد و در راستای حل آنها دستورات لازم را صادر کرد.
 استاندار قم در ابتدای برنامه حضور میدانی خود، با حضور در امامزاده عباس )ع( 
و بی بی زبیده خاتون )س( در روستای جنداب و زیارت این اماکن مقدس، بیان 
کرد: جهت اجرای طرح توسعه این امامزاده ها و اجرای طرح های فرهنگی، زمین 

مورد نظر جهت الحاق به روستا پیگیری شود.
شاهچراغی در بازدید از مسیر دسترسی روستای نیزار و ورودی کارخانه سیمان 
نیزار، بر اصلاح و ترمیم این راه تاکید و اضافه کرد: بازسازی و احداث راه دسترسی 
جدید از ملزومات این مسیر است که با همت مدیران و تلاش بی وقفه آنها حاصل می 
شود. وی گفت: بحث اختصاص زمین روستایی و ساخت مسکن برای روستاییان 
بایستی طی جلساتی با محوریت معاونت عمرانی و با جدیت در دستور کار قرار گیرد 
و از محل تامین زمین لازم جهت الحاق به روستای جنداب تصمیمات مقتضی در 
مورد طرح های فرهنگی، توسعه امامزاده و اجرای طرح های ورزشی صورت پذیرد.
نماینده عالی دولت در استان با اشاره به احداث کارخانجات و واحدهای تولیدی 
در حاشیه روستاها و اماکن مسکونی، تصریح کرد: در توسعه ی این واحد های 
تولیدی ضمن ضرورت توجه به مسائل زیست محیطی، مسئولان و بخش خصوصی 

موظفند به تعهدات خود در چارچوب مصوبات جلسات برگزار شده عمل نمایند.
استاندار قم همچنین در بازدید از روستای قلعه چم، با انتقاد از وضعیت اجرای 
طرح هادی در این روستا، تصریح کرد: دستگاه های مجری با جدیت و سرعت در 

تکمیل پروژه های طرح هادی در این روستا اقدام کنند.
وی ضرورت اجرای طرح های اصلاحی در ورودی ها و راه های دسترسی روستاها 
را مورد توجه قرار داد و گفت: امنیت و سلامت مردم ساکن در حاشیه جاده ها 

بایستی با اقدام جهادی و اهتمام مدیران عملیاتی می شود.
بخش  چم  قلعه  و  جنداب  روستاهای  از  بازدید  در  قم  استاندار  است  گفتنی 
سلفچگان، در برنامه های جداگانه ای در منزل شهید داوود نبی گل از روستای 
جنداب و داوود صادقی از روستای قلعه چم، با خانواده این شهیدان معزز دیدار 
و گفتگو کرد. وی در این دیدار های صمیمی با مادر شهید نبی گل و پدر و مادر 
شهید صادقی ضمن تجلیل مقام والدین شهدا، افزود: راه شهدا و ایثارگران ادامه 
دارد و همه موظفیم در مسیر کاری و زندگی خود سبک زندگی این شهیدان بزرگوار 

را الگوی خود قرار دهیم.
 

سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم خبرداد:

پرداختن به پیوست فرهنگ شهروندی 
در اجرای تمام برنامه های فرهنگی 

سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم گفت: پیوست 
آموزش های شهروندی در تمام حوزه های اجرایی سازمان فرهنگی، اجتماعی و 

ورزشی شهرداری قم در سال آینده قرار دارد.
حجت الاسلام والمسلمین سیداحمد طباطبایی نژاد با اشاره به برنامه های سازمان 
ویژه  توجه  داشت::  اظهار  شهروندی  فرهنگ  حوزه  در  قم  شهرداری  فرهنگی 
فرهنگ سازی و آموزش های شهروندی در همه حوزه های اجرایی سازمان فرهنگی، 

اجتماعی و ورزشی شهرداری قم قرار دارد.
وی بر اهمیت آموزش های فرهنگ شهروندی در جهت افزایش مشارکت های 
اجتماعی و ایجاد حس تعلق به شهر و کاهش هزینه های مدیریت شهری، بر 
تخصیص اعتبارات ویژه در بودجه سال آینده به اجرای برنامه های فرهنگ شهروندی 
و تهیه پیوست آموزش های شهروندی در تمامی حوزه های فرهنگی، اجتماعی، 

گردشگری ،ورزش و تفریحات سالم تأکید کرد.
سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم عنوان کرد: 
و  علمی  نهادهای  ظرفیت  از  شهروندی  فرهنگ  توسعه  و  بهبود  راستای  در 
حوزوی، هنرمندان و گروه های فرهنگی هنری در سطح محلات شهر مقدس 
قم استفاده می شود. وی با اشاره به تشکیل کمیته فرهنگ شهروندی به ریاست 
شهردار کلان شهر قم و استقرار دبیرخانه کمیته فرهنگ شهروندی در سازمان 
فرهنگ  ارتقای  و  توسعه  برای  کرد:  تصریح  ورزشی،  و  اجتماعی  فرهنگی، 
شهروندی برگزاری جلسات تخصصی با مدیران حوزه های مختلف شهرداری 
جهت تهیه بسته های آموزش شهروندی در حوزه های خدمات شهری، ایمنی، 
فرهنگ  و  شهری  ایمنی  شهری،  تخلفات  از  پیشگیری  سبز،  فضای  توسعه 
آپارتمان نشینی در دستور کار و سرفصل های آموزش های شهروندی در حوزه 

مدیریت شهری قرار دارد.
طباطبایی نژاد به برگزاری تورهای مدیریت شهری جهت بازدید شهروندان از 
پروژه های عمرانی و خدمات شهری شهرداری و حضور دانش آموزان در مراکز 

آموزش شهروندی را ازجمله اقدامات کمیته شهروندی درسال آینده اعلام کرد.

گلایه مردم روستای امامزاده اسماعیل  از عدم تکمیل پل کناره رودخانه ؛

حکایت ساخت پلی که به حال خود
 رها شده است

رهاشدن عملیات ساخت پل بر روی رودخانه روستای امامزاده اسماعیل موجب 
گلایه مردم این روستا شده است.

براساس این گزارش ،بیش از یک سال است که طرح ساخت پل و ساماندهی 
کناره رودخانه روستای امامزاده اسماعیل شهرستان کهک به حال خود رها شده و 

گلایه مردم این روستا را در پی داشته است.
مردم می گویند برای تسریع در ساماندهی کناره این رودخانه و رعایت حریم آن، 
منازل خود را چند متر به عقب کشیده اند، اما هنوز این طرح به سرانجامی نرسیده 
است و مردم روستا مخصوصا سالمندان و بانوان برای عبور از رودخانه دچار مشقت 

بسیاری می شوند.
سرپرست فرمانداری کهک در گفتگویی با عذرخواهی از مردم روستای امامزاده 
اسماعیل بابت تاخیر در اجرای این طرح گفت: تاکنون یک میلیارد و دویست 

میلیون تومان برای تکمیل این طرح اختصاص داده شده است.
امیر عباس بقایی افزود: برای ادامه تکمیل احداث پل به 20 میلیارد تومان اعتبار 
نیاز است که در صورت تخصیص، این طرح در کمتر از یک سال به بهره برداری 

می رسد.
 

معاون بازرسی و نظارت سازمان صمت استان قم خبرداد:

اجرای طرح شفافیت قیمت کالا در قم
معاون بازرسی و نظارت سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت :طرح 
شفافیت قیمت با درج قیمت تولید کننده بر روی برخی کالا ها در استان در حال 

اجراست.
احمد رضا سمیعی نسب اظهارداشت : طرح شفافیت قیمت کالا در سه مرحله 
از آذرماه در سراسر کشور اجرایی شده است. سمیعی نسب افزود: در این طرح 
به جای درج قیمت مصرف کننده، قیمت تولید کننده بر روی برخی کالا ها ثبت 
می شود. وی با بیان اینکه قیمت مصرف کننده واقعی نیست و سود آن به جیب 
واسطه ها می رود گفت: با اجرای این طرح و درج قیمت تولیدکننده، فاصله قیمت 
تولید و مصرف کم می شود و دست دلالان کوتاه خواهد شد. معاون بازرسی و نظارت 
سازمان صنعت، معدن و تجارت استان افزود: محصولاتی همچون کنسرو، آب 
میوه، ماکارانی، پوشک بچه، نوشابه، یخچال، ماشین لباسشویی و تلویزیون مشمول 

اجرای این طرح هستند که باید قیمت تولید کننده بر روی آن ها ثبت شود.

رئیس ستاد اعتکاف :

تمام پروتکل های بهداشتی
 در اعتکاف رعایت می شود

رئیس ستاد اعتکاف گفت: در صورت امکان برگزاری اعتکاف، تمام پروتکل های 
بهداشتی در این مراسم رعایت خواهد شد.

حجت الاسلام والمسلمین سیدعلی رضا تکیه ای در دیدار اعضای ستاد مرکزی 
اعتکاف با آیت الله سید محمد سعیدی نماینده ولی فقیه در استان قم، با اشاره به 
این که در سالیان گذشته نیز از رهنمودهای مقام معظم رهبری و نماینده ایشان در 
استان قم بهره مند شده ایم، اظهار کرد: اگر تاکنون توانسته ایم مراسم معنوی اعتکاف 
را با کم ترین مشکلات برگزار کنیم، قطعا بهره مندی از این رهنمودها تاثیر بسیاری 

داشته است.
وی با بیان اینکه اعتکاف قبل از انقلاب اسلامی مخصوص روحانیت و در مسجد 
امام خلاصه می شده است، عنوان کرد: به برکت انقلاب اسلامی مراسم معنوی 

اعتکاف امروز به یک حرکت توسعه یافته و فرهنگ عمومی تبدیل شده است.
رئیس ستاد اعتکاف ادامه داد: مقام معظم رهبری در سال ۹4 فرمودند: اعتکاف 
در جامعه امروز نهادسازی شده است و باید آسیب شناسی و برنامه ریزی هوشمندانه 
در این راستا نیز انجام شود، چراکه هر اقدامی که در ابعاد و مقیاس بزرگ باشد درگیر 
آسیب می شود. وی با اشاره به اینکه امسال بعد از دو سال توقف به دلیل کرونا به 
دنبال استفاده از ظرفیت بالای بیانیه گام دوم انقلاب هستیم، مطرح کرد: مقام معظم 
رهبری در فراز ۶ این بیانیه به اخلاق و معنویت در نظام جمهوری اسلامی با مثال 

صف های طولانی جوانان دختر و پسر در مراسم اعتکاف اشاره کردند.
تکیه ای از تنظیم سند راهبردی اعتکاف در شورای علمی یاد کرد و گفت: این سند 

پس از تنظیم به مقام معظم رهبری و مراجع عظام تقلید تقدیم شده است.
وی با اشاره به آمار شرکت کنندگان در مراسم اعتکاف قبل از کرونا، یادآور شد: ۶ هزار 
مسجد در برگزاری مراسم اعتکاف همکاری داشته و 750 هزار نفر در داخل کشور در 

این مراسم شرکت کرده و همچنین در ۸3 کشور مراسم اعتکاف برگزار شده است.
المصطفی )ص(، مسیر  با همکاری جامعه  اینکه  بیان  با  اعتکاف  رئیس ستاد 
برگزاری اعتکاف در خارج از کشور هموار شده است، خاطرنشان کرد: 3 هزار نفر 
در لندن بیش ترین تعداد معتکفین خارجی و 30 نفر در ماداگاسکار کم ترین تعداد 
این معتکفین هستند. وی با اشاره به برگزاری هفتمین دوره جشنواره بین المللی 
اعتکاف، تصریح کرد: در دوره های گذشته این جشنواره 707 هزار و 450 اثر به 

زبان های فارسی، عربی، انگلیسی و اردو به دبیرخانه ارسال شده است.
تکیه ای با تاکید بر اینکه باید مردمی بودن اعتکاف رعایت شود، بیان کرد: در نظر 
داریم در هر استان یک شورای سه گانه اعتکاف متشکل از نماینده ولی فقیه در 

استان، رئیس سازمان تبلیغات و نماینده ستاد اعتکاف را تشکیل دهیم.
وی با بیان اینکه در دوران کرونا فضای مجازی گسترش پیدا کرده است، ابراز کرد: 
امسال با رویکرد افزایش کیفیت فضای مجازی به دنبال برگزاری حضوری مراسم 

اعتکاف با رعایت پروتکل های بهداشتی و با دستور ریاست جمهوری هستیم.
رئیس ستاد اعتکاف اضافه کرد: در راستای رعایت پروتکل های بهداشتی 4 مسجد 

را بدلیل سقف کوتاه از پذیرش معتکفین معاف کردیم.

رییس حوزه هنری استان قم:

ظرفیت  استان قم در حوزه ادبیات 
داستانی کم  نظیر است

 نشست هم اندیشی جمعی از داستان نویس قم با رییس حوزه هنری این استان 
با موضوع گسترش دامنه فعالیت های داستانی حوزه هنری قم برگزار شد و آن ها از 

دغدغه هایشان گفتند.
رییس حوزه هنری استان قم در این جلسه، در توضیح رویکرد حوزه هنری قم در 
حوزه داستان گفت: ظرفیت  استان قم در حوزه ادبیات داستانی اگر نگوییم بی نظیر، 
کم  نظیر است؛ خوشبختانه شب شعرها و جلسه های داستان در قم پررونق است که 

این وظیفه حوزه هنری قم را سنگین می کند.
محمدعلی روزبهانی افزود: حوزه هنری با آغوش باز به استقبال عموم داستان نویسان 
می رود؛ موضع حوزه هنری این است که در برخورد با هنرمندان گزینشی عمل نکند، 

مگر اینکه هنرمند یا نویسنده ای خود با نظام زاویه پیدا کند.
وی خاطرنشان کرد: حوزه هنری در حد و اندازه خود تلاش می کند تا ظرفیت های 
داستانی را هر چه بیشتر شکوفا کند، البته که موفقیت در این راه منوط به عنایت 
الهی و لطف و حمایت دوستان است. در ادامه این جلسه داستان نویسان حاضر، به 
بیان نقطه نظرات خود در این حوزه پرداختند و حامد اشتری نویسنده رمان »قربانی 
طهران« درباره همکاری داستان نویسان با حوزه هنری قم گفت: آفت فضاهای 

فرهنگی و ادبی بستن فضا و کار در حلقه های محدود است.
وی همچنین از حوزه هنری خواست تا حلقه رابط داستان نویسان و رسانه ها باشد.

گفت:  نیز  احمد  جلال  ادبی  جشنواره  چهاردهمین  نامزد  رکنی  محمدعلی 
خوشبختانه حوزه هنری به نسبت دیگر مراکز، فراگیر عمل کرده  است؛ حوزه هنری 
باید هدفی بلندمدت در حوزه داستان برای خود تعریف کند؛ این گونه جلسات ادامه 

پیدا کند و مسایل مطرح شده، پیگیری شود و به ثمر بنشیند.
همچنین زینب امامی نیا نویسنده رمان »مردان نخیله« گفت: باید کوشش شود تا 
حوزه هنری و فعالیت هایش بیشتر در میان نویسندگان شناخته و حوزه هنری تبدیل 

به پاتوق نویسندگان از طیف های گوناگون شود.
فاطمه حاجی پروانه از جمله نویسندگان مجموعه داستان »هِلو بِرآدِر« نیز گفت: 
حوزه هنری باید پاتوق های داستانی خود را تقویت کند، به استعدادیابی بپردازد و از 

نویسندگانی که دغدغه انقلاب اسلامی را دارند حمایت کند.
مرتضی احمر نویسنده رمان »خاک پای قدم هایت« نیز پیشنهاد داد: حوزه هنری 
با برگزاری محافل،  جلسات و فعال کردن صفحات مجازی خود، بستری مناسب 
برای معرفی آثار داستان نویسان قم مهیا کند و موضوع های مغفول مانده در حوزه 
اهدافش را احصا کند و به آنان بپردازد و نقاط ضعف داستان استان را شناسایی کند و 
پوشش دهد. فاطمه نفری نویسنده رمان »گزارش های امیر پسر عاشق« گفت: تداوم 
فعالیت های داستانی برای جذب داستان نویسان و به ثمر نشستن تلاش ها، بسیار 
مهم است، پیشنهاد می دهم که حوزه هنری فعالیت های داستانی خود را بر اساس 
کودک و نوجوان و بزرگسال دسته بندی و پیگیری و در فروش آثار داستان نویسان به 

آن ها کمک کند.

سرپرست اداره کل امور اقتصادی و دارایی استان قم خبر داد:

بیش از ۲۴هزار درخواست مردمی
 از اقتصاد و دارایی استان قم 

سرپرست اداره کل امور اقتصادی و دارایی استان قم با اشاره به استقرار سه روزه میز 
ارتباطات مردمی وزارت اقتصاد در این اداره کل در راستای سفر ریاست جمهوری به 
این استان، گفت: بیش از 24هزار درخواست مردمی از اقتصاد و دارایی استان قم به 

صورت حضوری و تماس با سامانه تلفنی 111ثبت شده است.
مهدی فراهانی   با اشاره به غیر قابل پیش بینی بودن این حجم از درخواست های 
مردمی، اظهار داشت: ثبت 24هزار درخواست از اقتصاد و دارایی استان درحالیست 
که بیش از ۸0درصد درخواست های حضوری و تلفنی مربوط به اخذ وام قرض 

الحسنه و کمک های مالی است.
وی خاطر نشان کرد: در خصوص نحوه اعطای وام ها و رسیدگی به درخواست ها، 
مراحل شناسایی متقاضیان واقعی و تامین بودجه از سوی نهاد ریاست جمهوری 

تصمیم گیری و در استان، اجرا خواهد شد.
سرپرست اداره کل امور اقتصادی و دارایی استان قم از هماهنگی و هم افزایی 
دستگاههای تابعه در برقراری سه روزه میز ارتباطات مردمی در روزهای هشتم، نهم 
و دهم دی ماه که در آستانه سفر ریاست جمهوری و هیئت دولت به قم در این اداره 
کل برپا شد، تقدیر کرد و اظهار داشت: مدیران و کارشناسان فنی و آگاه واحدهای 
تابعه اقتصاد و دارایی در قالب 7گروه پاسخگو، طی سه روز متوالی، متواضعانه و 
تلاشگرانه برای استقرار هر چه بهتر میز ارتباطات مردمی در این اداره کل تلاش کردند 
و به واقع شاهد نظم در پاسخگویی و تکریم ارباب رجوع  بودیم.  وی اضافه کرد: هم 
افزایی و همکاری دستگاههای تابعه وزارت اقتصاد در استان قم، قابل تحسین است 
و از نظر پشتیبانی، تحت اختیار قرار دادن وسایل نقلیه، نیروهای خدمات و پذیرایی 
نیز از همکاری و یاری واحدهای تابعه، بهره مند شدیم و به واقع  روزهای برقرای میز 
ارتباطات مردمی در این اداره کل، نمود زیبایی از هم افزایی، همکاری و یکدلی را بین 

دستگاههای تابعه شاهد بودیم که جای شُکر و تشکر بسیار دارد.

گروه خانواده؛ نعیمه جاویدی:نترسید؛ جان  کلام را قدیمی ها گفته اند که 
»چشم، نامرد و دست، مرد است.« یعنی کار به چشم، بزرگ می آید و هراسش 
به جان آدم می افتد اما همین که کار را از گوشه ای شروع می کنیم و دستی 

به کار می گیریم می بینیم که خُرد، خُرد انجام می شود حتی اگر کمی کُند.
همیشه استرس یک کار انجام نشده از خود آن کار بزرگتر است، فشاری 
روحی که خیلی بیشتر و زودتر از فشار جسمی همان کار می تواند ما را کلافه 
کند و از پا درآورد. بنابراین با شروع کار، اولین و مهمترین کاری که انجام داده 
ایم غلبه به همان استرس است و این اصلا دستاورد کمی نیست. خانه تکانی و 
استرس عظیم آن یکی از بهترین مثال هاست. اینجا قرار است شیوه های آماده 
یک خانه تکانی منظم و خوب را مرور کنیم. قدم اول این است که شیوه های 
اشتباه قدیمی که از خانه تکانی برای ما یک غول بزرگ ساخته را دور بریزیم و 
راه درست را جایگزین کنیم. جزییات در مطالب بعدی گفته خواهد شد امروز 

چارچوب یک خانه تکانی اصولی؛ داشتن برنامه کار را با هم خواهیم آموخت.
خانه تکانی در خانه اجاره ای

بعضی ها صاحبخانه هستند، برخی دیگر مستأجر. مالکان شانس بزرگی 
دارند. خبری از جابجایی و تغییر مدام فضای خانه ندارند. اتاق ها، مسیرهای 
نظافت، شرایط خانه و امکانات کار کاملًا مشخص است و این نعمت بزرگی 
است. کار اما شاید برای آن هایی که مستاجرند کمی سخت تر است چون 
باید در فضایی جدید و چینش خانه ای که ساکن شده اند، کار را دنبال کنند. 
ممکن است با محدودیت هایی روبرو باشند که در خانه قبلی مواجهه نبودند. 
این شرایط بعد از یکی، دو ماه سکونت کاملًا مشخص و برای صاحبخانه معلوم 
می شود. البته در یک مورد به خصوص، اوضاع مستأجرها بهتر است؛ جابجایی 
های سریع بیشترشان را مجاب کرده که آسایش بیشتر در انتخاب وسایل سبک 
و مقاوم و حذف وسایل اضافه است. همچنین به بهانه هر جابجایی وسایل خانه 
نظافت و رسیدگی می شوند بنابراین کار و غبار انباشته نمی شود و نظافت روند 
سریع و شدنی تر به خود می گیرد. وسایل مازاد بدون استفاده یا به فروش می 

رسند یا کناری گذاشته می شوند.
برنامه ریزی را پیچیده نکن

خیلی وقت ها برای انجام درست یک کار سنگین توصیه می شود قبل از قدم 
از قدم برداشتن حتماً باید برنامه ریزی داشت چون نیمی از طی مسیر است 
و حکم موفقیت در آن کار را دارد. با این حال اما گاهی برخی دچار افراط می 
شوند و برنامه ریزی به جای عصای دست و چراغ راه، بلای جانشان می شود؛ 

اما چگونه؟!
کمال گرایی و ریزبینی همیشه هم خوب نیست.   افراد جزئی نگر معمولًا 
دچار یک خطای راهبردی می شوند. این در یک کار شخصی و خانوادگی 
مانند خانه تکانی گرفته تا یک کار بزرگ اجتماعی یا اقتصادی می تواند برایشان 
زحمت مضاعف ایجاد کند. آن ها آنقدر صرف نوشتن جزئیات می شوند که 
خود طرح برداری و ترسیم الگوی کار برایشان حکم یک کار افزوده پیدا می 
کند نه نقشه راه. در واقع کار در چشمشان بزرگ می شود، با استرس و هیجان 
روحی ناخودآگاه کار را عقب می اندازند و زمانی به خودشان می آیند که زمان 
کمی باقیمانده. برای همین از هرچه برنامه و برنامه ریزی است، دلزده می شوند 
در حالیکه خطا جای دیگری بوده. برنامه یعنی مشخص کردن کلیات، ابزارها، 
امکانات و پیش بینی کردن محدودیت ها و راهکار حل آن. خلاصه تر جمع 
بندی کنیم؛ در کاری مانند خانه تکانی چارت اصلی برنامه این است، تعداد 
اتاق ها و فضاهایی که باید نظافت شود، کدام اتاق کار بیشتری دارد، کی زمان 
خالی و وقت کافی داریم، کدام کارها نیاز به سفارش دارد مانند ارسال فرش 
به قالیشویی، کارها کی و به چه ترتیبی انجام شود تا دوباره کاری یا شرایط 
زندگی سخت نشود. یک مثال ساده، نظافت بخش های درونی اولویت دارد، 
پاک کردن دیوار و پنجره بعد از آن. اگر خانه بدون فرش سرد می شود کارها که 
تمام شد فرش را بشوییم اگر نه اواسط کار زمان بهتری برای تماس با قالیشویی 

است.
بهترین زمان خانه تکانی

قدیمی ها به رعایت چله ها حساس بودند و می گفتند کار خانه تکانی اگر 
زودتر از چله دوم زمستان انجام شود، سخت و کم خیر می شود. خانه تکانی 
برای آنها از نیمه دوم بهمن ماه شروع می شد که معتقد بودند اینطور بهتر و با 
خیر و برکت تر است. اما چرا چنین اعتقادی داشتند؟ طبق آموزه های طب 
سنتی از نیمه دوم زمستان خون آدمی و کلًا شرایط حیات موجودات رو به تازگی 
و به اصطلاح فاصله گرفتن از خواب و خمودگی زمستان می رود. برای مثال 
حتی برای هرس درختان بهترین زمان، اول آذر تا پایان بهمن بوده هرچند که 
تا اسفندماه و پیش از جوانه زدن گیاهان که نشانه برخواستن از خواب زمستانی 
است هم می توان کار را انجام داد اما باغبان های قدیمی و کهنه کار معتقدند 
هرس به آن شیوه بهتر است چون هم درخت خواب است، هم مقاوم به آفت 
می شود و هم اینکه محصول سالم و بیشتری می دهد. اما با این مقدمه و مثال 
برگردیم به همان خانه تکانی؛ خون ما هم از نیمه دوم ماه دوم زمستان، طبع 
مطابق طبیعت و بهاری می گیرد. بدن ما مهیای جوش و خروش و کار بیشتر 
می شود. بنابراین احتمال سرماخوردگی، کوفتگی و کسالت خیلی کمتر می 

شود.
حضرت علی)ع( سفارش کرده اند خودمان را از سرمای اول زمستان بپوشانیم 
که با ما همان خواهد کرد که با درختان و سرمای نیمه دوم را غنیمت شماریم که 
با ما همان می کند که با درختان؛ مهیای رویشی دوباره و بهاری شدن. پانزده 
بهمن تا پانزده اسفند بهترین زمان برای کار است. زمان باقیمانده تا عید هم 
بدن ما استراحت می خواهد، کارهای ریز که کم هم نیست، خودش را نشان 

می دهد، خرید یا برنامه ریزی برای تعطیلات هم زمان و بررسی لازم دارد.
از کجا شروع کنیم؟

کمددیواری،  که  اتاقی  هم  معمولًا  و  ها  اتاق  از  یکی  و  آشپزخانه  نظافت 
کتابخانه، لوازم کار در خانه و رختخواب ها در آن قرار دارد از بقیه جاها سخت تر 
است. اگر عادت داریم دستمال و لوازم گردگیری را در بالکنی که شیر و راه آب 
دارد، سرویس بهداشتی، حیاط یا حمام بشوییم، مشکلی نیست می توانیم قدم 
اول را از آشپزخانه برداریدم. اما اگر این کارها را در آشپزخانه باید انجام دهیم، 
توصیه می شود اول سراغ بخش های دیگر برویم چون دوباره لکه و کدر شدن 
سطوح در آشپزخانه می تواند حسابی خسته مان کند. همیشه یک اتاق خلوت 
که کار سبک تری دارد را نظافت سطحی اما خوب کنید تا بتوانید مازاد وسایل 
اتاق های دیگر را موقت آنجا بگذارید، بعد از نظافت محوطه و سطح همان اقلام 
برگردانید سرجایش اصلی. این برای کمد رختخواب ها به شدت کاربرد دارد. 

محوطه داخل کمد و رویه و ملحفه رختخواب ها که نظافت و دوخته شد، آماده 
برگشت به جای قبلی هستند با این تفاوت که شما نگران دوباره چرک شدن یا 
دست و پاگیر بودنشان موقع کار نیستید. ایمنی کار هم رعایت می شود. خیلی 

وقت ها همین پارچه ها زیر دست و پا می رود و باعث می شود زمین بخوریم
نظم، قدم اول نظافت

اما یک نکته خیلی مهم، کار را به دو قسمت تقسیم کنیم؛ بررسی و اجرا. در 
مرحله بررسی که خیلی سریع باید انجام شود و حتی می تواند در طول سال 
و هر از گاه انجام داد، ببینیم کدام کالا کاربردی و کدام کمتر یا بدون استفاده 
برای ماست. مازادها را مدام از خانه خارج کنیم و مانع از تلنبار و انباشتگی 
شویم. گاهی این اقلام ارزشمند و با قابلیت استفاده هستند گاهی بازیافت 
شونده و ضایعات. بعضی ها شیشه های رنگین، قوطی های خالی و مانند آن 
را به امید استفاده نگه می دارند. نگه داشتن یکی، دو مورد عادی است و بیش 
از آن دست و پاگیر. نظم بخش های دیگر را هم مدام بهم می زند. کتابچه، 
بروشور، برگه های راهنما و مجله های قدیمی را رد کنیم برود. بالشت پری که 
حساسیت داریم و هیچ وقت هیچ مهمانی از آن استفاده نکرده حتماً به درد 
دیگری می خورد. حبوبات، سبزی های خشک و ادویه ها را در یک ظرف و 
جای مشخص نگه داریم. کمی پونه در بطری شیشه ای، کمی در مشمع 
در کابینت و کمی دیگر در احتمالًا کیسه ای پر از گیاهان دارویی در بالکن، 
زیرزمین یا گوشه ای از خانه نگه نداریم. جای هر وسیله معلوم باشد تا وقتی 
تمام یا خریداری شد، تکلیف روشن باشد نه اینکه بی اطلاع از موجودی قبلی 
مبلغی صرف خرید مجدد کنیم. این از نظر آرامش ذهن، باسابقه بودن و 

اقتصادی نکته بسیار مهمی است.
خانه تکانی نه خودکشی

خانه تکانی یعنی یک نظافت کلی برای استقبال از بهار است اما قرار نیست 
همه کارها را معطل یک ماه کرد. اگر ماهی یکبار یا دست کم، هر فصل یکبار 
را  کار  برای هر  بهترین فصل  عالی است.  باشیم،  نظافت کلی داشته  یک 
غنیمت بشماریم. گرمای تابستان بهترین زمان برای شستن رختخواب ها، 
هوا دادنشان یا گردگیری فرش و قالیچه های کوچک و آفتاب دادنشان است. 
سرویس بهداشتی و حمام را حتماً دوبار در سال به طور کامل ضدعفونی کنیم 
و بشوییم و در تابستان اساسی تر. نظافت و نظم دهی، تعویض کفپوش کابینت 
های آشپزخانه و گردگیری فضای داخلی شان، رسیدگی به غلات، حبوبات 
و گیاهان دارویی و سبزی های خشک  برای پیشگیری از آفت و حشره هم 
فصلشان اواخر تابستان است. همیشه کابینت هایی که اقلام پرکاربرد در آن قرار 
دارد، هر ماه یکبار یا دست کم، هر فصل یکبار نظافت و مرتب شوند. خاصیت 
این رسیدگی های سریع و مداوم چیست؟ ساده است، جلوگیری از کهنه شدن 
رسوب ها و غبارها. مدیریت داشته ها، اطلاع از اقلام موردنیاز، افزایش نظم و 
نظافت و تاثیر آن بر سلامت روحیه و جسم. دوری از حس یکنواختی. رسیدگی، 
نگه داشت و افزایش طول عمر مفید لوازم. خلاصه اینکه کار شب عید سبک 
می شود چون نظم و نظافتی پایدار در طول سال داریم. خانه تکانی وقتی 
رسوب، غبار و کثیفی ها، بی نظمی و بهم ریختگی های درشت و کوچک روی 
هم تلنبار شود، بی شباهت به یک غم بزرگ نیست. تمام تعطیلات عید هم برای 

برگشت توان و قوا به بدن خسته و کوفته ما کم است.
جا نزنیم پشتکار داشته باشیم

وقتی قسمت هایی مانند کمدهای رختخواب، لباس، کتابخانه و کابینت ها 
مدام یا دست کم سالی دوبار نظافت شوند، سرعت کار به شکل اعجاب آوری 
باید بخش های  تمام شد،  بالا می رود. گردگیری قسمت های درونی که 
بیرونی مانند در، دیوار، پنجره، سطوح بیرونی کمد و کابینت ها، پرده و قالی 
ها را دریافت. روی فرش، سرامیک و موکت را بپوشانیم. پرده ها را در بیاوریم و 
بشوییم. پنجره ها پاک شوند. بعد نوبت دیوارهاست ، نظافت سنتی یا با دستگاه 
بخارشو. می توان کارگر هم از مراکز مطمئن گرفت. بعد از این مرحله موکت، 
فرش و  قالیچه ها، روکش مبلمان را باید نظافت کرد. حتماً پشت و روی فرش 
و مبل را جاروبرقی بکشیم بعد شامپوفرش یا لکه زدا. این کار کمک می کند 
وقتی رطوبت به سطح کار می رسد، غبارنامحسوس قدیمی رد کثیفی یا کدری 
نیندازد. وقتی قالی ها به قالیشویی رفت یا در خانه نظافت شد، لوله شوند. 
سرامیک زیر آنها، لبه درزهای حمام، دستشویی و آشپزخانه باید بررسی شوند 
و در صورت نیاز توسط آقای خانه یا استادکار درزگیری و بندکشی شوند. همین 
کار خیلی ساده کمک می کند، نم از درزها به طبقات پایین یا کف خانه نفوذ 
نکند. یک اصل مهم در این بخش خانه تکانی این است که جا نزنیم، پشتکار 
داشته باشیم. استراحت های بیجا و بیش از حد کار را طولانی، بدن را کوفته 
و ما را برای ادامه کار کاهل و کسل می کند. استراحت ها باید بعد از پایان هر 

مرحله از کار باشد.
کمک گرفتن یا نگرفتن

اگر نظم پایدار را در خانه جاانداخته باشیم، ملالی نیست و سنت قدیمی 
خانه تکانی شیرین می شود. اگر همه اعضای خانواده آموخته باشند که 
حدکفاف را رعایت کنند یعنی اقلام و لوازمی به اندازه نیاز داشته باشیم نه 
آنقدر که حتی سالی یکبار هم مورد استفاده قرار نگیرند ما با یک خانه مرتب 
روبرو خواهیم بود. اصول بهداشت و نظافت باید به اعضای خانواده آموخته 
شود برای مثال هر کس ظرف ها را شست باید سینک را هم کف بزند و بشوید 
تا چربی ظروف سینک را کدر نکند. هر وسیله ای از هرجا برداشته می شود 
قبل از برگرداندن نظافت شود برای مثال ادویه پاش ها و بانکه های حبوبات 
حتماً بعد از استفاده با یک دستمال کم نم، پاک شود چون موقع آشپزی 
دست ما چرب است و ظروف ممکن است، کثیف شود. این کارها اوایل 
ممکن است سخت به نظر برسند اما همین که چندباری تکرار شوند و موقع 
خانه تکانی و نظافت ببینیم خبری از نوچ یا چرک مرده و چسبنده شدن 
نیست، مشتاق خواهیم بود برای ادامه دادن. فردی که آشپزی می کند، بعد 
از پایان آشپزی اطراف اجاق گاز را تمیز کند. هربار موقع شستشوی قابلمه و 
ظروف لکه های ایجاد شده با یک شوینده و اسکاچ معمولی و کمی سابیدن 
از بین می رود و پایان سال نیازی نیست بخشی از درآمد خانوار را به خرید 
مایع های قوی جرم زدا که هم گران است هم معلوم نیست در آینده چه تاثیر 
بدی روی سلامت ما و کیفیت اقلام بگذارد، صرف کنیم. هرکس وظیفه دارد 
ماهی یکبار اتاق خود را گردگیری، جاروکشی و جمع و جور کند تا پایان سال 
کار روی دوش یک نفر نیفتد. به این شیوه ما در طول سال از همه اعضای 
خانواده کمک گرفته ایم و از آنجا که خانه تکانی شب عید سبک شده، آنها 

برای کمک و همراهی مشتاق تر می شوند.

چگونه می توان این کار سخت را شیرین و ساده انجام داد؟

خانهتکانیهم
خانهتکانیمیخواهد!
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رئیس سازمان خصوصی سازی خبرداد:

پرداخت سود سال ۹۹ سهام عدالت
 تا پایان ۱۴۰۰

رئیس سازمان خصوصی سازی گفت: سود سهام عدالت سال ۹۹ تا پایان 
امسال به حساب سهامداران پرداخت می شود.

قربان زاده به آخرین وضعیت پرداخت سود سال ۹۹ سهام عدالت به حساب 
سهامداران اشاره کرد و افزود: تاکنون رقم کلی نهایی و زمان واریز آن مشخص 

شده است.
وی اضافه کرد: براساس محاسبات انجام شده، احتمالا تا پایان سال رقمی 

حدود ۶00 هزار تومان به حساب هر سهامدار پرداخت شود.
قربان زاده گفت: 4۹ میلیون سهامداری که دارای سهام عدالت هستند، 
بعد از ابلاغ رهبر انقلاب و نیز آئین نامه شورای عالی بورس قادر به انتخاب دو 

روش مدیریت مستقیم و غیرمستقیم بودند.
مدیریت،  روش  نوع  انتخاب  از  بعد  افزود:  دارایی  و  اقتصاد  وزیر  معاون 
سهامداران مستقیم خود سهامدار شرکت های سرمایه پذیر و سهامداران 

غیرمستقیم، سهامدار شرکت های سرمایه گذاری استانی شدند.
وی گفت: شرکت های سرمایه پذیر دارای سهامداران عدالت به دو دسته 
شرکت های بورسی و غیربورسی تقسیم می شود که شرکت های بورسی دارای 

3۶ شرکت بورسی و شرکت های غیربورسی شامل 13 شرکت هستند.
قربان زاده افزود: سود سال ۹۹ سهام عدالت شرکت های غیر بورسی حدود 
2 هزار و ۸00 میلیارد تومان و سود شرکت های بورسی رقمی حدود 2۹ هزار 

و 200 میلیارد تومان است.
رئیس سازمان خصوصی سازی ادامه داد: جمع سود دو شرکت بورسی 
و غیربورسی عددی معادل حدود 31 هزار میلیارد تومان است که این رقم 
باید میان 4۹ میلیون سهامدار توزیع شود، بر این اساس تا پایان سال به هر 

سهامدار احتمالا رقمی حدود ۶00 هزار تومان پرداخت می شود.
وی با تاکید بر اینکه جمع سود شرکت های بورسی و غیربورسی نسبت به 
سال ۹۸ حدود سه برابر افزایش پیدا کرده است، افزود: جمع سود سال ۹۸ 
که سال گذشته به حساب سهامداران پرداخت شد، حدود ۹ هزار و 500 
میلیارد تومان بود که امسال این عدد به بیش از 31 هزار میلیارد تومان رسیده 

است.
بورس،  عالی  شورای  زیرمجموعه  گفت :  دارایی  و  اقتصاد  وزیر  معاون 
کارگروهی برای تعیین تکلیف موضوعات مرتبط با سهام عدالت تشکیل شده 
است که در آن نمایندگانی از سازمان خصوصی سازی، سازمان بورس و اوراق 
بهادار، اتاق تعاون، وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی، دستگاه های نظارتی و 

کانون سهام عدالت حضور دارند.
وی افزود: در این کارگروه در تلاش هستیم که جزییات نحوه پرداخت سود 
سهامداران غیرمستقیم مشخص و قوانین آن رعایت شود تا سهامداران آن 

بتوانند هر چه زودتر به سود مدنظر دست پیدا کنند.
سازمان خصوصی سازی پیگیر تعیین تکلیف باقیمانده سود سال ۹۸ سهام 

عدالت
 ۹۸ سال  سود  باقی مانده  پرداخت  زمان  خصوص  در  همچنین  وی 
سهام عدالت به حساب مشمولان نیز، گفت: برخی از شرکت های بزرگ 
به طور  را  ... سود سال های گذشته خود  و  مانند دخانیات، مخابرات 
کامل پرداخت نکردند، سازمان خصوصی سازی مکلف به پیگیری از 
را اعمال کرده  این شرکت ها است و موارد حقوقی لازم در مورد آن ها 
را  گذشته  سال  سود  باقی مانده  زودتر  چه  هر  شرکت ها  این  تا  است 

پرداخت کنند.
قربان زاده گفت: اقدام حقوقی مربوط به این شرکت ها را انجام دادیم و ماده 
4۸ قانون محاسبات عمومی را بر این شرکت ها اعمال کردیم، براین اساس 
دیگر امکان ثبت صورت جلسات برای آن ها وجود ندارد و این شرکت ها باید 

هر چه زودتر معوقات را پرداخت کنند.
رئیس سازمان خصوصی سازی افزود: اکنون در حال مذاکرات با هیئت 
مدیره این دو شرکت بزرگ هستیم تا بتوانند سود معوقه را در قالب دریافت 
تسهیلات از بانک پرداخت کنند، اما تاکنون زمان دقیقی برای پرداخت این 

سود اعلام نشده است.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید 

نموده اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶0330002015253 شماره  1-رأی 
14001144300020010۹5 مربوط به تقاضای آقای جواد جلیلی فرزند 
علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
3۸/۸2 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2۶05/113 اصلی واقع درقم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن 
جلیلی نسبت به یک دانگ وعلی جلیلی نسبت به ۶ متر مربع صفحه 3۸4 دفتر 

15۸ )م الف12۶04(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶0330002014210 شماره  رأی   -2
آقای مصطفی هاشمی  تقاضای  به  13۹۸1144300020027۹5 مربوط 
فرزند حسینعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 50 مترمربع پلاک شماره فرعی از2305/34 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 
سکینه حاج حسینی طی سند قطعی شماره ۶4537 مورخ 1370/12/15 

دفترخانه 4قم)م الف12۶0۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶03300020144۶0 شماره  3-رأی 
140011443000200041۶ مربوط به تقاضای آقای عباس انصاری فرزند 
علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
133/50 مترمربع پلاک شماره فرعی از 271۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فرخنده 
افشاری طی سند قطعی شماره 7۹302 مورخ 13۶۹/10/12 دفترخانه 3قم 

)م الف12۶0۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶0330002015۸15 شماره  4-رأی 
14001144300020010۸2 مربوط به تقاضای آقای مظفر خانویردی فرزند 
حسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
11۸/۶7 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2111 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 57145 مورخ 

13۹۶/7/2۶ دفترخانه 23 قم )م الف12۶10(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶0330002015۶40 شماره  5-رأی 
13۹۹114430002001۹۸0 مربوط به تقاضای آقای علی بهشتی فرزند 
علی اصغر درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 1۹۶/12 مترمربع پلاک شماره فرعی از2334 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

اله مراد دلاورصفحه 43 دفتر 225 )م الف12۶11(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶033000201۶1۹7 شماره  رأی   -۶
محجوب  سیاوش  آقای  تقاضای  به  مربوط   13۹۹114430002000۸57
فرزند حجی ابراهیم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 55/35 مترمربع پلاک شماره فرعی از2323 اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از فاطمه هندیانی احدی از ورثه محمد هندیانی )م الف12۶12(
کلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره1400۶03300020150۸0  رأی   -7
1400114430002001152 مربوط به تقاضای آقای محمد حسن راست 
گردانی فرزند قیه علی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره فرعی از1۹۶5 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 

24۶۶مورخ 13۹4/7/1۸دفتر خانه 111قم )م الف12۶13(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶0330002015033 شماره  ۸-رأی 
14001144300020011۶1 مربوط به تقاضای آقای امیرعلی کرد فرزند 
محمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
7۸ مترمربع پلاک شماره فرعی از2321 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید ضیاء الدین 

وسید رضا رضوی ومحمد قلیچی بالسویه)م الف12۶14(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶0330002013۶52 شماره  رأی   -۹
فرزند  باقری  مراد  آقای  تقاضای  به  مربوط   14001144300020005۹5

مقصود علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۹7/30 مترمربع پلاک شماره فرعی از1۹51اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از شادی 

احسانی از ورثه ابوالفضل احسانی)م الف12۶15(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶0330002015۸0۹ شماره  رأی   -10
جباری  قنبرعلی  آقای  تقاضای  به  مربوط   1400114430002001252
رحیمیان فرزند نادعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت5۹/۶0 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2305/3 اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از علی و اقدس میرئی از وراث سید محمد میرئی )م الف12۶1۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶033000201577۸ شماره  رأی   -11
ملکی  اله  نبی  آقای  تقاضای  به  مربوط   13۹۹114430002002۸۹2
فرزند بهمن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت117/50 مترمربع پلاک شماره  فرعی از2172 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

ابراهیم محمدی صفحه 435 دفتر 55۸)م الف12۶17(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶0330002015۶53 شماره  رأی   -12
13۹۹114430002002۹۶۹ مربوط به تقاضای آقای سعید امامی فرزند 
حشمت اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت45/75 مترمربع پلاک شماره فرعی از1۹47/213 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

قنبر غم انگیز صفحه 1۸۸ دفتر 1۶3 )م الف12۶1۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶033000201۶032 شماره  رأی   -13
140011443000200104۹ مربوط به تقاضای آقای جواد مردانی فرزند 
احمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۹2/۸0 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2573/2۶2 اصلی واقع در قم بخش 
از  الواسطه  و خریداری مع  نامه عادی  مبایعه  قم  دو  اداره  ثبت ملک  حوزه 
معصومه سید شاکری ومحمد ضاد ومحمدآقا ضاد وسید احمد وسید علی اکبر 
وسید حسین وسید محمد و صدیقه ومعصومه سید امیری وحوری ضاد ونوری 
ضاد ومریم ضاد وفاطمه ضاد ومهری ناز وسروراقدس ضاد ومحبوبه ضاد وبنیاد 
مستضعفان وجانبازان ومحمود ضاد واحمد ضاد ونفیسه ضاد ومحمدرضا ضاد 
ومهین و ابراهیم واسماعیل و امیرحسین ضاد واسداله مرتضوی واحمد عمید 
وحاج محمدرضا ضاد وحسن ضاد صفحه 52 دفتر۹ وص 3۶3 و372 د 27 و 
ص 13۹ د 2۸ وص45۸ د 3۶۹ و ص 2۶۶ و 35۶ و 3۶5 د 3۶3 و ص 540 
د 27 و ص 217 د24 وص 1۹۶ و1۹۹ د13 و ص 241 الی 25۹ د 122 وص 

272 الی 2۸۶ د 374)م الف12۶32(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶033000201۶02۹ شماره  رأی   -14
140011443000200104۸ مربوط به تقاضای آقای محمد عباسی فرزند 
حسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۹2مترمربع پلاک شماره فرعی از 2573/2۶2 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از معصومه 
سید شاکری ومحمد ضاد ومحمدآقا ضاد وسید احمد وسید علی اکبر وسید 
حسین وسید محمد و صدیقه ومعصومه سید امیری وحوری ضاد ونوری ضاد 
ومریم ضاد وفاطمه ضاد ومهری ناز وسرور اقدس ضاد ومحبوبه ضاد وبنیاد 
مستضعفان وجانبازان ومحمود ضاد واحمد ضاد ونفیسه ضاد ومحمدرضا ضاد 
ومهین و ابراهیم واسماعیل و امیرحسین ضاد واسداله مرتضوی واحمد عمید 
وحاج محمدرضا ضاد وحسن ضاد صفحه 52 دفتر۹ وص 3۶3 و372 د 27 و 
ص 13۹ د 2۸ وص45۸ د 3۶۹ و ص 2۶۶ و 35۶ و 3۶5 د 3۶3 و ص 540 
د 27 و ص 217 د24 وص 1۹۶ و1۹۹ د13 و ص 241 الی 25۹ د 122 وص 

272 الی 2۸۶ د 374)م الف12۶33(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶0330002015۶27 شماره  رأی   -15
13۹۹1144300020023۹3 مربوط به تقاضای آقای امیرحسین محمد 
صالحی فرزند قاسم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
از2۶77/5/24  به مساحت 1051/50 مترمربع پلاک شماره فرعی  شده 
و  نامه عادی  مبایعه  قم  دو  اداره  ثبت ملک  قم بخش حوزه  در  واقع  اصلی 
خریداری مع الواسطه از نورسیده خلیلی مبرهن صفحه 4۹3 دفتر 125 )م 

الف12۶34(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶0330002015۸۸3 شماره  رأی   -1۶
1400114430002001340 مربوط به تقاضای خانم منصوره بهمنی منفرد 
فرزند حسینعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 10۸ مترمربع پلاک شماره فرعی از 230۸ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از امام 

وردی طاووسی صفحه5۹دفتر10)م الف12۶35(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶0330002015224 شماره  رأی   -17
کرمی  محمدعلی  آقای  تقاضای  به  مربوط   1400114430002001127
بشیرفرزند ستار درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 103/75 مترمربع پلاک شماره فرعی از21۹1 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفاتر 

الکترونیکی 3427-13۹۸)م الف12۶3۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶0330002015۶31 شماره  رأی   -1۸
فرهنگ  ابوالفضل  آقای  تقاضای  به  مربوط   14001144300020002۹۹
فرزند محمدجعفر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت ۶0مترمربع پلاک شماره فرعی از 2304 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید 

ابراهیم شریعت)م الف12۶37(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶03300020155۹4 شماره  رأی   -1۹
140011443000200121۹ مربوط به تقاضای آقای علی بهرامی فرزند 
صفرعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 73/50 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2304 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 

547 دفتر345 )م الف12۶3۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶033000201522۶ شماره  رأی   -20
افرا  آقای محمد فیضی  تقاضای  به  مربوط   140011443000200142۶
فرزند حسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 105مترمربع پلاک شماره فرعی از 2323 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فاطمه 

هندیانی وراث مرحوم محمدرضا هندیانی)م الف12۶3۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶0330002014400 شماره  رأی   -21
تقاضای خانم فاطمه طباطبائی  به  140011443000200025۸ مربوط 
فرزند ابوالفضل درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 110/20مترمربع پلاک شماره فرعی از2731 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

عذری وحسین زندیه صفحه572و575 دفتر24)م الف12۶40(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶0330002015042 شماره  رأی   -22
13۹۹1144300020011۹3 مربوط به تقاضای آقای مظفر مرادپور فرزند 
هاشم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
5۶/20مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده 21۸4 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 
 13۶۹/12/2۸ مورخ   7۶۹۹2 شماره  قطعی  سند  طی  بناهان  فاطمه  از 

دفترخانه 3 قم)م الف12۶41(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی 
به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و 
ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم 
به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و آفتاب یزد(
نوبت اول: 1400/11/10
نوبت دوم: 1400/11/25
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

یک کارشناس اقتصادی گفت: بالغ 70 درصد از نقدینگی کشور در دست 
بانک ها و بنیادها است. بنابراین برای شرایطی امروز بورس یا سایر بازارها نباید 

مردم متهم شوند که با افزایش تقاضاهای خرد باعث التهاب در بازارها شده اند. 
حسین راغفر با اشاره به عملکرد بانک های خصوصی در ایران اظهار داشت: 
بانک های خصوصی به غده سرطانی اقتصاد کشور تبدیل شده اند و فارغ از 
اینکه چه کسی و چه دولتی  در راس بوده، بانک مرکزی هم همواره در تقویت این 

عقده های سرطانی کوشیده  است.  
وی با بیان اینکه بانک ها نیاز به جراحی جدی دارند، گفت: بانک های خصوصی 
هزینه های وحشتناکی بر به جامعه تحمیل می کنند. در حالی که کارکرد اصلی 
بانک در یک کشور تجهیز منابع خرد مردم و هدایت انها به سمت تولید است 
اما بانک ها در ایران منابع مردم را تجهیز و وارد فعالیت های سوداگری و واردات 
کالاهای لوکس، خرید و فروش مسکن و بنگاه داری کرده اند و همین بنگاه های 
متعلق به بانک ها، حیات خلوتی است برای پرداخت های بی ضابطه به اشخاص.

افرادی که در هیات مدیره  از  ادامه داد: بسیاری  اقتصادی  این کارشناس 
بانک ها حضور دارند، حقوق های فرانجومی دریافت می کنند که هیچ استحقاقی 

هم برای دریافت این میزان حقوق و این مبالغ ندارند.
راغفر با بیان اینکه فعالیت های بانکی بخش خصوصی در ایران فاقد کارایی 
است و فقط ناکارآمدی را بر اقتصاد کشور تحمیل می کند، افزود: بانک ها در 
تلاش هستند تا نرخ بهره بانکی را افزایش دهند که این اقدام به طور مستقیم 
منجر به افزایش هزینه  های تولید می شود و در نهایت تولیدکنندگان ناگریز به 
فروش از واحدهای تولیدی خود و سرمایه گذاری در بازارهای سفته بازانه و دلالی 
هستند چراکه در شرایط امروز اقتصاد ایران سود حاصل از خرید و فروش زمین، 

سکه، ارز و... بالاتر از تولید است.
وی گفت: در حال حاضر هزینه های تولید آنچنان افزایش پیدا کرده است 
که این فعالیت ها دیگر صرفه و توجیه اقتصادی ندارند و مسئول این شرایط هم 

بانک ها به ویژه بانک های خصوصی هستند.

این کارشناس اقتصادی با بیان اینکه بخشی از بهره بانک ها صرف اداره خود 
بانک ها می شود، اظهار داشت: بانک ها با ناکارآمدی بسیار بالایی مواجه هستند 
و به همین دلیل هزینه اداره بانک ها افزایش یافته  است. از این رو به دنبال افزایش 
نرخ بهره هستند این در حالی است که افزایش تولید نیازمند کاهش نرخ بهره 
است. متاسفانه شاهد آن هستیم در این چنین شرایطی حرف بانک ها به کرسی 
می نشیند چراکه بانک مرکزی همواره در خدمت این افراد بوده و نه در خدمت 

تولید و مردم.
وی تاکید کرد: در ایران فعالیت بانک ها در راستای تجهیز و تقویت فعالیت های 
نامولد بوده و همواره به دنبال افزایش بهره سپرده ها هستند تا مردم منابع خود را 
وارد بانک ها کنند در حالی که این تناقض اشکار است. بانک ها از سویی هزینه ها 
را بالا می برند و تورم ایجاد می کنند اما نرخ بهره ای که به سپرده ها اختصاص 
می دهند بسیار پایین تر از نرخ تورمی است که ایجاد کرده اند و به عبارت دیگر در 

بخش سپرده هم این مردم هستند که به بانک ها بهره می پردازند.
نیازی به این تعداد بانک در کشور وجود ندارد 

راغفر با اشاره به بحث کنترل عملکرد بانک ها به ویژه بانک های خصوصی اظهار 
داشت: هیچ نظارتی هم بر عملکرد پر مساله و پر تناقض بانک ها وجود ندارد. در 
این شرایط به نظر می رسد که بانک ها  چراغ سبزی از سوی بانک مرکزی و دولت 
برای انجام چنین عملکرد و اقداماتی دریافت کرده اند وگرنه این اقدامات کاملا 
قابل کنترل و مدیریت است. بانک مرکزی باید بانک هایی که منشا فسادهای 

بزرگ بودند را متوقف سازد و در سایر بانک ها ادغام کند.
وی ادامه داد: بسیاری از بانک ها به محفلی تبدیل شدند تا گروه خاصی از 
منافع هیات مدیره بهره مند باشند غافل از اینکه هزینه های زندگی در جامعه را 
بالا می  برند و باعث افزایش ناکارآمدی کشور می شوند و هزینه این ناکارآمدی را 

مردم باید بپردازند.
این کارشناس اقتصادی با تاکید بر اینکه بخش قابل توجهی از نقدینگی کشور 
در اختیار بانک ها قرار دارد، گفت: بالغ 70 درصد از نقدینگی کشور در دست 
بانک ها و بنیادها است. بنابراین برای شرایطی امروز بورس یا سایر بازارها نباید 

مردم متهم شوند که با افزایش تقاضاهای خرد باعث التهاب در بازارها شده اند.
راغفر افزود: اینکه نرخ بهره باید بالاتر از تورم باشد درست است چراکه در 
غیر این صورت چه دلیلی دارد مردم پول خود را نزد بانک ها نگهداری کنند اما 
موضوع این است که بانک ها این منابع را در فعالیت های دیگری وارد کنند. در 
شرایط کنونی دولت و حاکمیت از جیب مردم برای تامین ناکارامدی نظام بانکی 

هزینه ها را تامین می کنند.
وی با تاکید بر اینکه اساسا نیازی به این تعداد بانک در کشور وجود ندارد، گفت: 
صندوق های اعتباری هم به افراد درون قدرت وصل هستند و با ساختار ناسالم  
کنونی باید منحل شوند و منابع مردم را پس دهند و باید همه فعالیت ها از مسیر 
بانک های رسمی صورت بگیرد. معتقدم کاهش تعداد بانک های رسمی هم 
ضروری است تا  بانک مرکزی امکان نظارت صحیح را داشته باشد و با بانک های 

خاطی برخورد شود.

یک کارشناس اقتصادی :

بانکهایخصوصیبهغدهسرطانیاقتصادکشورتبدیلشدند

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را 
براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند.
1- رای شماره 1400۶033000100۸4۶0 مربوط به پرونده کلاسه 
13۹۹114430001002035 مربوط به تقاضای آقای مهدی خلج زاده 
قمی فرزند ابوالفضل در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 51/40 
مترمربع پلاک شماره 4فرعی از 1157۸ اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمد تقی 
ادیبی گرکانی به موجب سند مشاعی صادره در دفتر1۸۶ صفحه 2۸۶)م 

الف 12۶05(
2- رای شماره 1400۶033000100۹12۶ مربوط به پرونده کلاسه 
محمدعلی  آقای  تقاضای  به  140011443000100041۸مربوط 
محبی فرزند عبداله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت7۸/1۹ 
مترمربع پلاک شماره 11۶ فرعی از 1 اصلی واقع در قم بخش چهار حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حبیب اسماعیلی 
جمکرانی به موجب سند رسمی شماره 2030۸ مورخ 1327/11/1۸ 

دفترخانه3 قم )م الف 12۶07(
3- رای شماره 1400۶033000100۹7۹5 مربوط به پرونده کلاسه 
ابوالفضل  آقای  تقاضای  به  1400114430001000۹۸۹مربوط 
عسگری منش فرزند عباس در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
۹۸/۶5 مترمربع پلاک شماره 11005اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 
ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 24۶۸5 مورخ 13۹2/0۸/21 

دفترخانه42 قم )م الف 12۶0۹(
4- رای شماره 1400۶033000100۹353 مربوط به پرونده کلاسه 
14001144300010000۹2مربوط به تقاضای آقای علی رضا کرمی 
به مساحت 121/۹0  باب ساختمان  فرزند حسین در ششدانگ یک 
حوزه  یک  بخش  قم  در  واقع  10۸75اصلی  شماره  پلاک  مترمربع 
ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمد صدر 

الحفاظی)م الف 12744(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی 
با توجه به عدم  انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد  و 
دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ 
انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن 
را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و آفتاب یزد(
نوبت اول: 1400/11/10
نوبت دوم: 1400/11/25
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی



یکشنبه-10 بهمن ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 65444
ورزشی

معاون امور بانوان اداره کل ورزش و جوانان استان قم :

امکان فعالیت همه رشته های ورزشی 
درقم برای بانوان وجود ندارد

معاون امور بانوان اداره کل ورزش و جوانان استان قم با اشاره به اینکه 4۸ هیئت 
ورزشی داریم که بانوان در 4۶ هیئت فعال هستند، گفت: باید موقعیت استان قم 
در نظر گرفته شود و نمی توان هر رشته ای که در سطح کشور فعالیت می کند در قم 

نیز فعال شود. 
سید لیلا عنبری، معاون امور بانوان اداره کل ورزش و جوانان استان قم، در گفت وگو 
با ایسنا عنوان کرد: ورزشگاه ویژه بانوان بزرگ ترین اقدامی است که در دو سال اخیر به  

صورت جدی پیگیری شده است.
وی با اشاره به اینکه برای تأسیس این ورزشگاه در دو سال اخیر نامه نگاری های 
متعددی انجام  شده بود، بیان کرد: در سفر رئیس جمهور و هیئت همراه به قم، معاون 
امور زنان خانواده رئیس جمهور و نمایندگان وزارت ورزش و جوانان از مجموعه ورزشی 
تختی بازدید و تائیدیه آن را صادر کردند همچنین 20 میلیارد اعتبار نیز به این ورزشگاه 

تخصیص داده شد.
وی افزود: این مبلغ برای بازسازی کامل ورزشگاه کافی نیست؛ اما تصمیم گرفته 
شده با این بودجه اقدامات اولیه مانند پوشش ورزشگاه و بازسازی زمین چمن انجام 

شود و به مرور زمان سالن چندمنظوره، خوابگاه، سالن توپی و... افزوده  شود.
وی اظهار کرد: در حال حاضر بانوان برای بسیاری از ورزش ها مانند دومیدانی، 
دوچرخه سواری و... باید به ورزشگاه یادگار امام )ره( بروند که تردد برای خانم ها 
بسیار دشوار است همچنین خارج از شهر بودن آن دغدغه  بزرگی است؛ زیرا می تواند 

زمینه ساز بسیاری از مشکلات شود.
عنبری بابیان اینکه اختصاص ورزشگاه تختی به بانوان به دلیل اینکه در مرکز شهر 
قرار دارد بسیاری از این مشکلات را رفع می کند، ادامه داد: بانوان به مجموعه ای 

داخل شهر نیاز دارند و امیدواریم با کمک همه این طرح به نتیجه برسد.
وی بیان کرد: برای حفظ شئونات شهری امکان دوچرخه سواری بانوان در فضای 
شهر وجود ندارد به همین دلیل ایجاد مکانی که بانوان بتوانند با آسایش خاطر به 
آنجا  به  نوجوانان و جوانان  تا  بپردازند ضروری است  و دوچرخه سواری  پیاده روی 

هدایت شوند تا آسیب ها کاهش پیدا کند.
معاون امور بانوان اداره کل ورزش و جوانان استان قم با اشاره به اینکه 4۸ هیئت 
ورزشی داریم که بانوان در 4۶ هیئت فعال هستند، گفت: باید موقعیت استان قم در 
نظر گرفته شود و نمی توان هر رشته ای که در سطح کشور فعالیت می کند در قم نیز 
فعال شود همچنین ترجیح داده می شود که در رشته هایی که وجود دارند به خوبی 

فعالیت انجام بدهیم تا اینکه تعدد رشته های ورزشی را گسترش بدهیم.
وی با اشاره به اینکه شهر ما یک شهر فرهنگی است و نمی توان هر رشته ای را کار 
کرد، گفت: ازدیاد هیئت های ورزشی امتیازی ندارد به همین خاطر تلاش می کنیم 
که در رشته های موجود به خوبی فعالیت کنیم و به مرور زمان سایر رشته ها را بیافزاییم.
عنبری در رابطه با رشته بدنسازی بانوان اظهار کرد: فعالیت در رشته پرورش اندام در 

قم به تازگی آغاز شده است اما قطعیت آن نیاز به تائید وزارت ورزش دارد.
وی در رابطه با محدود بودن ساعات سالن های ورزشی بانوان، عنوان کرد: 5۶ سالن 
ورزشی ویژه بانوان در سطح شهر داریم که سانس های آن کامل در اختیار بانوان 

است.
معاون امور بانوان اداره کل ورزش و جوانان استان قم با اشاره به اینکه از تأسیس 
باشگاه ورزشی اختصاصی بانوان نیز همایت می کنیم، بیان کرد: مراکز دانشجویی، 
دانش آموزی و کارکنان دولت اگر استقبال کنند می توانیم در مناطق مختلف سانس 

عصر باشگاه ها را در اختیار بانوان قرار بدهیم.
وی ادامه داد: مدتی اختصاص سانس بعد ظهر به بانوان اجرا می شد برای مثال 
ورزشگاه حیدریان تا ساعت عصر به بانوان اختصاص داده شده بود اما استقبال خوبی 
از آن به عمل نیامد اما مجدد این آمادگی وجود دارد که در اختیار بانوان قرار داده 

شود.
 

مربی تیم کاراته استان قم: 

کاراته کاهای قمی در جام بین المللی ایران  
زمین ۵ مدال کسب کردند

دوره  در هفدهمین  استان  این  کاراته کاهای  قم گفت:  استان  کاراته  تیم  مربی 
مسابقات بین المللی جام ایران زمین موفق به کسب 5 مدال رنگارنگ شدند. 

پیمان نظری افزود: مسابقات بین المللی کاراته جام ایران زمین یکی از معتبرین 
مسابقاتی است که توسط فدراسیون کاراته کشورمان به میزبانی سبک شوتوکان 

WSKF هر ساله برگزار می شود.
وی اضافه کرد: به دلیل آن که کشورهای متعددی در این مسابقات شرکت می کنند، 
مسابقات سطح فنی بالایی دارد و بازیکنانی که در این مسابقات مدال کسب می کنند 

را می توان در جمع بهترین های ایران دانست.
نظری ادامه داد: هفدهمین دوره مسابقات جام بین المللی کاراته جام ایران  زمین 

به میزبانی پایتخت کشورمان از 7 بهمن ماه آغاز شد و تا ۸ بهمن ماه ادامه داشت.
مربی تیم کاراته استان قم خاطرنشان کرد: در روز اول و در رده سنی جوانان، استان 
قم 3 فینالیست داشت و در مجموع صاحب 4 مدال رنگارنگ شدند؛ در بخش کومیته 
جوانان وزن مثبت 7۶ کیلوگرم متین اسماعیلی صاحب مدال طلای این مسابقات 
شد، مهدی محمدی در وزن منهای 55 کیلوگرم و سید محمد سیدان جاسبی در وزن 

منهای 7۶ کیلوگرم مدال نقره رده سنی جوانان را در این مسابقات تصاحب کردند.
وی اظهار داشت: مهدی دخیلی نیز در وزن منهای 55 کیلوگرم جوانان مدال برنز 

این دوره از مسابقات را به گردن آویخت.
نظری تصریح کرد: در روز دوم مسابقات رضا دهقان موری آبادی با سه برد پیاپی و 
شکست در بازی چهارم، به مدال برنز وزن منهای ۶7 کیلوگرم رده سنی امید مسابقات 

بین المللی کاراته جام ایران زمین دست پیدا کرد.
نظری ادامه داد: این دوره از مسابقات با حضور تیم های کره جنوبی، کامبوج، 
آذربایجان، عراق، افغانستان، ارمنستان و گرجستان و اعضای تیم های ملی تمامی 

رده های سنی ایران در سالن فتح دانشگاه آزاد اسلامی تهران برگزار شد.

مرحله پلی آف از 17 بهمن ماه آغاز می شود؛

 رقابت ایثار شیمیدر قم برای سومین 
قهرمانی بسکتبال با ویلچر ایران

تیم شایسته ایثار شیمیدر قم در مرحله نهایی لیگ برتر بسکتبال با ویلچر برای کسب 
سومین قهرمانی خود به مصاف رقبا می رود.

نهایی  از 17 بهمن ماه در مرحله  ایثار شیمیدر قم  تیم   ، این گزارش  براساس 
رقابت های فصل جاری لیگ برتر بسکتبال با ویلچر باشگاه های کشور برای کسب 

مقام قهرمانی به مصاف رقبا می رود.
با پایان مرحله پلی آف فصل جاری لیگ برتر بسکتبال با ویلچر باشگاه های کشور 
تیم های ایثار شیمیدر قم، مخابرات اصفهان، شهروند آمل و آویژه صنعت پارسا مشهد 

مجوز حضور در مرحله نهایی را کسب کرده اند.
مرحله نهایی لیگ برتر بسکتبال با ویلچر ایران از 17تا 1۹بهمن ماه در تهران برگزار 
می شود و تیم های راه یافته رقابت تناتنگی برای کسب قهرمانی با یک دیکر خواهند 

داشت.
تیم بسکتبال با ویلچر ایثار شیمیدر قم در سال های ۹3 و ۹4 قهرمان لیگ برتر 

ایران شده است.

 

 سرمربی کروات تیم ملی فوتبال ایران ضمن ابراز خوشحالی از اینکه تیم 
ملی با قدرت به جام جهانی راه پیدا کرد، گفت: شاید در برخی پست ها کمبود 

داشته باشیم اما در برخی پست ها در سطح جهانی قوی هستیم.
دراگان اسکوچیچ سرمربی تیم ملی در گفت وگو با یک سایت کروات با اشاره 
اینکه تیم ملی توانست جواز صعود به جام جهانی قطر را کسب کند،  اظهار 
داشت: ایران پیش از حضور ما روند خوبی در آغاز مسابقات نداشت و به همین 

خاطر صعود به جام جهانی برای همه ایرانی ها اهمیت ویژه ای داشت. پس از 
عبور از آن مرحله نیز توانستیم نتایج خوبی بگیریم و خیلی خوب به جام جهانی 

برسیم که به همین خاطر افتخار می کنم و خیلی خوشحال هستم.
اتفاق  این  افزود:  عراق  برابر  بازی  در  هواداران  حضور  به  اشاره  با  وی 
فوق العاده ای بود که در بازی ما مقابل عراق رخ داد. از طرفی خوشحالم که پس 

از این دیدار توانستیم جشن صعود به جام جهانی 2022 قطر را برگزار کنیم.

سرمربی تیم ملی ایران تصریح کرد:  در حال حاضر از تنها موضوعی که ترس 
دارم کرونا است چرا که بعد از بازی با عراق با گاردی باز به سمت کرونا رفتیم.

وی در خصوص رکورد فوق العاده اش همراه با تیم ملی تصریح کرد:  در 13 
بازی به 12 برد رسیدیم که یک اتفاق بی نظیر برایم است. البته در این راه 
مشکلات زیادی هم داشتیم. در برخی بازی ها به شدت تحت فشار بودیم چرا 
که به عنوان مثال در مرحله مقدماتی انتخابی جام جهانی حتی اجازه نداشتیم 

یک امتیاز از دست بدهیم.
اسکوچیچ تاکید کرد:  اکنون به دلیل این همه پروتکل های بهداشتی، شرایط 
بسیار سخت بود. من افتخار می کنم که همه چیز را بدست آوردیم. به بازیکنان 

و کادر فنی تیم ملی ایران تبریک می گویم.
سرمربی تیم ملی کشورمان ادامه داد: صعود به جام جهانی و شادمانی 
مردم در خیابان ها لذت بسیار زیادی داشت. دیروز برای من پیام های زیادی از 
سراسر ایران فرستادند و برای من بسیار خوشحال کننده بود که دیدم صعود به 

جام جهانی باعث خوشحالی مردم شد.
وی گفت: من بسیار خوشحالم که توانستیم مردم ایران را خوشحال کنیم. 
ایران کشور فوتبالی است و صعود به جام جهانی برای مردم این کشور اهمیت 

فراوانی دارد.
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران اظهار داشت: به عنوان یک سرمربی باتجربه  
شده ام. خیلی روی خودم کار کردم و تیمم و ذهنیت بازیکنانم را می شناختم. 

این مسئله به من خیلی کمک کرد وقتی تیم ملی ایران را در دست گرفتم.
اسکوچیچ در خصوص سومین صعود متوالی به جام جهانی نیز تصریح کرد 
: خودمان را برای این شرایط آماده کردیم البته در برخی پست ها کمبود داریم 
اما در برخی از مناطق زمین نیز واقعا قدرتمند هستیم. حتی می توانم بگویم 
در سطح جهانی قدرتمند هستیم. ما مهاجمانی در سطح جهانی داریم و فکر 

می کنم می توانیم در قطر اتفاقات خوبی رقم بزنیم.
سرمربی تیم ملی ایران در مورد رویارویی احتمالی ایران و کرواسی در جام 
جهانی گفت: همه از من در این خصوص سوال می پرسند و من نمی دانم 
تجربه  نظرم  به  کردم.  گریه  شاید  کنم.  کنترل  را  احساساتم  باید  چگونه 
فوق العاده ای خواهد شد ولی باید ببینیم قرعه کشی به چه شکل پیش خواهد 

رفت.

شاید از رویارویی ایران و کرواسی گریه کنم؛

اسکوچیچ:دربرخیپستهاجهانیهستیم

 مدیرعامل باشگاه پرسپولیس گفت:  دغدغه های گل محمدی و بازیکنان به حق 
است. در حال گفت وگو هستیم تا سرمربی برگردد و مسیر خودمان را به سمت 

قهرمانی ادامه دهیم.
اظهار  گل محمدی،  یحیی  استعفای  وضعیت  آخرین  مورد  در  درویش  رضا 
داشت:  برخلاف جوسازی ها و مطالب منتشرشده، با یحیی گل محمدی در 
ارتباطم و از او درخواست کردم تا از تصمیمش منصرف شود و به تمرینات برگردد. 
در تلاش هستیم مشکلاتی که تیم با آن روبه رو است را مرتفع کنیم. هرچند 

مسایل و مشکلات برجای مانده از گذشته بسیار زیاد است.

وی ادامه داد: خواسته هایی که از سوی کادر فنی و بازیکنان مطرح می شود 
بر حق است. بد عهدی های گذشته باعث دلخوری و ناراحتی شده و مشکلات 
برجای مانده، وضعیت کنونی را  به وجود آورده و تمام مجموعه پرسپولیس را تحت 
تاثیر قرار داده است. مدیر عامل باشگاه پرسپولیس گفت: طی چند روز آینده 
بخشی از مطالبات اعضای تیم پرداخت می شود. همچنین برای زمین تمرین با 
چند مجموعه صحبت شده است که یکی از آنها در اختیار تیم قرار خواهد گرفت.
درویش ادامه داد: قبل از این گفته ام و باز تاکید می کنم پرسپولیس خانه ی 
گل محمدی است. می خواهیم او را برگردانیم و با اقداماتی که صورت می گیرد با 

قدرت به کار خود ادامه می دهیم.
درویش افزود: با تمام مشکلات و کمبودهایی که وجود داشته است این تیم را 
گل محمدی ساخته و پرداخته کرده است و بهتر از هرکسی با آن آشنایی دارد. 
قطعا بیش از هر کسی هم می خواهد حاصل تلاش های خود و همکارانش را 
ببیند. در همین راستا تمام تلاش خود را انجام خواهیم داد، البته برای این که 
مانند گذشته ها وعده بیهوده ندهیم باید بگوییم انبوه مشکلات و کمبودها را 
نمی شود در یک زمان کم مرتفع کرد ولی امیدواریم به یاری خدا شرایط حداقلی 

را فراهم بیاوریم تا کادر فنی و بازیکنان بتوانند، مسیر قهرمانی را ادامه بدهند.

مدیرعامل باشگاه پرسپولیس:

 خواسته های گل محمدی و بازیکنان به حق است

کفاشیان: 
فدراسیون فوتبال باید فیفا را قانع کند

 نباید گول این تیم ملی را بخوریم و باید به فکر آینده باشیم
 رئیس اسبق فدراسیون فوتبال گفت: نباید گول این تیم 
ملی را بخوریم و باید به شکلی در پایه ها برنامه بریزیم که در 

آینده تیمی قویب داشته باشیم.
علی کفاشیان، ضمن تبریک به خاطر صعود تیم ملی 
صعود  داشت: این  اظهار   2022 جام جهانی  به  فوتبال 
مقتدرانه جای تبریک دارد، سه دوره است که به جام جهانی 
می رویم که این نشان  می دهد که ما هم از لحاظ فنی و هم 

از لحاظ تیمی تقویت شده ایم. امیدوارم در بحث پایه ها نیز 
نگاه پیگیرانه ای صورت بگیرد تا با پشتوانه سازی بتوانیم 

خود را در سال های آینده هم بیمه کنیم.
رئیس اسبق فدراسیون فوتبال در خصوص اینکه خیلی ها 
مدعی شده اند این تیم میراث کی روش است و حضور ۸ 
ساله این مربی باعث شده تا از لحاظ بازیکن در وضعیت 
روز  دو  و  روز  یک  با  قطعا  گفت:  بگیریم،  قرار  مناسبی 
نمی شود یک تیم ملی قوی ساخت ،حتی با یکی دو سال 
کار هم این اتفاق رخ نمی دهد. وقتی بدنه تیم ملی قوی 
باشد طبعاً  در سال های بعد هم کمک حال ما خواهد بود. 
زمانی که در سال ۸۶ فدراسیون را تحویل گرفتیم تیم ملی 
ضعیفی داشتیم و لژیونر چندانی از ایران در اروپا فعال نبود.

کفاشیان تصریح کرد: در همان ابتدا حتی به جام جهانی 
بیشتر  ما  لژیونرهای فوتبال  آنکه  از  بعد  نرفتیم ولی  هم 
شدند، پشتوانه سازی صورت گرفت و موفق شدیم در سه 
دوره راهی جام جهانی شویم. نباید گول این تیم را بخوریم، 
باید پایه ها را قوی کنیم و کار را با آنها ادامه بدهیم ضمن 

آنکه باشگاه ها هم باید کمک کنند و در بحث پایه ها پیگیری 
داشته باشند تا تیم ملی ما تقویت شود و با حضور لژیونرهای 

ایران در اروپا سال های آینده تیم ملی را بیمه کنیم.
وی در پاسخ به این سؤال که چگونه و با چه برنامه ریزی 
تیم ملی ما به دور دوم جام  جهانی صعود کند،  گفت: این 
موضوع امکانپذیر است، شما ببینید در دو دوره گذشته 
جام جهانی ما بازی های قابل قبولی انجام دادیم؛ پرتغال،  
مقابل  دقیقه ۹0  تا  و  کردیم  اذیت  را  اسپانیا  و  آرژانتین 
آرژانتین بازی قابل قبولی داشتیم، این تیم زنگ تفریح 
نبوده پس توانایی صعود را دارد. با توجه به اینکه تیم ملی ما 
خیلی زود به جام جهانی صعود کرده اگر این تیم را تقویت 
کنیم و بازی های تدارکاتی خوبی برای آن در نظر بگیریم 

قطعا امکان صعود به جام جهانی را خواهیم داشت.
رئیس اسبق فدراسیون فوتبال در خصوص اصلاح ماده 
یک اساسنامه فدراسیون که تا چندی دیگر باید به فیفا 
ارسال شود، گفت: در این مورد 100 بار توضیح داده ام، 
مراجع رسمی که در کشور ما هستند و ناظر روی قوانین و 

اساسنامه هستند اعتقاد دارند مصوبه مجلس باید درست 
به  اساسنامه  این  یا  افتاده  اتفاقی  چه  نمی دانم  شود.  
مجلس ارسال شده یا خیر، اما ما در هر صورت باید فیفا 
را قانع کنیم که فدراسیون فوتبال وابسته به دولت نیست و 

یک فدراسیون مستقل محسوب می شود.
وی در خصوص اینکه روز گذشته عزیزی خادم عنوان 
کرد زمان زیادی باقی نمانده است خاطرنشان کرد: اینها 
بستگی دارد که چه مکاتباتی با فیفا صورت گرفته است.

چون مسؤولان فدراسیون گفته اند کار تا حدودی پیش رفته 
حتما اقداماتی انجام شده است. من دقیق نمی دانم چه 
کارهایی صورت گرفته اما از فرصتی که فیفا داده نزدیک به 
یکسال گذشته و اساسنامه اصلاح شده باید به دست فیفا 
برسد. این نهاد می خواهد قانع شود، آنها از مسائل داخلی 
ما اطلاعی ندارند اما گفته بودند بانوان باید به ورزشگاه 
بیایند که در بازی روز پنج شنبه این اتفاق افتاد حالا هم در 
مورد اساسنامه باید متقاعد شوند در غیر اینصورت دچار 

مشکل خواهیم شد.

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک ثبت جعفریه تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضی پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تایید نموده اند.
پرونده  به  -1400/۹/۶مربوط   1400۶03300050002۶۹ شماره  1-رای 
کلاسه 1400114430005000004 مربوط به آقای ابوالفضل شجاعی منصور 
فرزند علی به کدملی 3۹۹010۸417 در قسمتی از/ ششدانگ خانه به مساحت 
به  موسوم  آباد  جعفر  شهرستان  اصلی  از 55  فرعی  شماره  پلاک  200مترمربع 
اراضی گازران نو مبایعه نامه عادی مع الواسطه از رمضان جوکار مالک رسمی )م 

الف1244۸(
پرونده  به  1400۶0330005000235-1400/۸/20مربوط  شماره  2-رای 
مراد  فرزند  رستمی  لیلا  خانم  به  مربوط   1400114430005000001 کلاسه 
به کدملی 03۸3050235در قسمتی از/ ششدانگ زمین مزروعی به مساحت 

۶2500مترمربع پلاک شماره فرعی از 27 اصلی شهرستان جعفر آباد موسوم به 
اراضی خیرآباد خریداری از مالک رسمی مسلم رستمی)م الف1244۸(

پرونده  به  مربوط   1400/۹/۶-1400۶03300050002۶۸ شماره  رای   -3
کلاسه 13۹۹11443000500003۸ مربوط به آقای ابوالفضل مصطفایی فرزند 
خداوردی به کدملی 0۶017۶2711 در قسمتی از/ ششدانگ خانه به مساحت 
5۸۹مترمربع از پلاک شماره فرعی از 55 اصلی شهرستان جعفر آباد موسوم به 

اراضی گازران نو مبایعه نامه عادی مع الواسطه از امامقلی محمدی )م الف1244۸(
پرونده  به  -1400/۹/2۸مربوط   1400۶0330005000300 شماره  4-رای 
کلاسه 140011443000500003۶ مربوط به خانم رقیه عیوضخانی فرزند محمد 
به کدملی 05۸۹704451 در قسمتی از/ ششدانگ خانه به مساحت 150 مترمربع 
پلاک شماره ۹5فرعی از 55 اصلی شهرستان جعفر آباد موسوم به اراضی گازران نو 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسنقلی مرادبگلو )م الف1244۸(

مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد واملاک جعفریه تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و آرمان ملی(
تاریخ انتشار اول: 1400/10/25  
تاریخ انتشار دوم: 1400/11/10
محمدرضا خدایاری- رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان جعفرآباد

آگهی موضوع ماده 3 قانون وماده ۱3 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی اداره ثبت اسناد واملاک جعفریه

سرپرست تیم ملی فوتبال کشورمان گفت: فدراسیون بین المللی فوتبال )فیفا( اعلام کرده که از این به بعد حق نداریم 
اسامی مبتلایان به کرونا را اعلام کنیم چرا که این موضوع شخصی است. 

»مجتبی خورشیدی« روز شنبه در گفت وگو با برنامه رادیویی تهران ورزشی در خصوص آخرین وضعیت تیم ملی فوتبال 
کشورمان اظهار داشت: وضعیت بازیکنان خوب است و تنها نگرانی ما تست های کرونا است. پس از دیدار با عراق یکبار 

تست دادیم و حالا منتظر تست جواب دوم هستیم تا ببینیم وضعیت بازیکنان به چه شکلی است.
وی در مورد مثبت شدن تست »علیرضا بیرانوند« گفت: باید همینجا بگویم که فیفا اعلام کرده که از این به بعد حق 

نداریم، اسامی مبتلایان به کرونا را اعلام کنیم چرا که این موضوع شخصی است.   
سرپرست تیم ملی فوتبال کشورمان افزود: هر لحظه احتمال دارد بازیکن جدیدی به کرونا مبتلا شود. در جامعه هم این 
موضوع زیاد شده است. ما نیز تمهیدات زیادی در این خصوص داشتیم. پس از بازی با عراق همه فکر می کردند ما جشن 
صعود گرفته ایم اما بلافاصله پس از رسیدن به هتل به بازیکنان گفتیم به اتاق هایشان بروند و حتی شام را در اتاق های خود 

سرو کنند تا وضعیت وخیم تر نشود.
خورشیدی تصریح کرد: شاید روزی مسائل اردوهای تیم ملی را بنویسم تا اهالی فوتبال بدانند فدراسیون در این مدت 
با چه وضعیتی اداره شد و چگونه به این جایگاه رسید. وقتی می گوییم سریع ترین صعود، طبق آمار این حرف را می زنیم 
اما وقتی حرف از ارزان ترین صعود می زنیم، باید هزینه هایی که کردیم مورد بررسی قرار بگیرد. اگر روزی قسمت شد و 

خاطراتم را نوشتم، دوستان می خوانند و می فهمند چه مشکلاتی داشتیم. 
وی در مورد حضور بانوان در ورزشگاه آزادی اظهار داشت: بازی فوتبال بدون تماشاگر معنی ندارد و حال و هوای این 
ورزش با حضور تماشاگران چیز دیگری است. امیدوار هستیم در دیدارهای آینده نیز با رعایت دستورالعمل های بهداشتی 
بار دیگر بانوان و آقایان در ورزشگاه حضور یابند تا سبب دلگرمی بازیکنان و اعضای کادر فنی تیم ملی شوند. از این طریق 

به زیبایی فوتبال اضافه خواهد شد.

 عضو کمیته استیناف فدراسیون فوتبال گفت: برای اعلام صدور رای نهایی باشگاه گل گهر تحت فشار نیستیم و آنچه مبنای 
عدالت باشد در دستور کار قرار داده و بر اساس آن حکم را صادر می کنیم.

مهدی دادرس اظهار داشت: نشست هفتگی شورای استیناف روز سه شنبه برگزار خواهد شد اما این احتمال وجود دارد 
بنا به تشخیص »علی رضا صالحی« رییس شورای استیناف، جلسه فوق العاده دیگری برگزار شود. وی افزود: پروند باشگاه 
گل گهر؛ حساس و داری ابعاد خاص و پیچیده ای است که باید با ظرافت، دقت و تمرکز ویژه ای مورد بررسی قرار گیرد. به خاطر 
حساسیت پرونده جلسات گذشته خود را در محلی غیر از فدراسیون فوتبال برگزار کردیم. عضو شورای استیناف فدراسیون 
فوتبال خاطرنشان کرد: رای نهایی به زودی صادر خواهد شد و با اطمینان اعلام می کنم این رای عادلانه است. هیچ فردی 
جرات اینکه بخواهد به کمیته اسیتاف فشاری وارد کند ندارد. چند روز پیش شایعه  بی اساسی مطرح شد که که 15 میلیارد 
تومان پول داده اند تا رای برگردانده شود و این شایعه ناجوانمردانه و به دور از واقعیت بود. فردی که این شایعه بی اساس را مطرح 
کرده بود، عقب نشینی کرده و گفت حرف هایم تحریف شده است. نمی دانم برخی ها چطور و چگونه می توانند وجدان خود را 
زیر پا گذاشته و دروغ بگویند. دادرس تصریح کرد: شاید در فضای مجازی فشارهایی باشد اما برای ما کوچک ترین اهمیت ندارد 
و توجهی به آن نمی کنیم. افرادی در کمیته استیناف فدراسیون فوتبال حضور دارند که از افراد شناخته شده و قضات سرشناس 
و قاطع هستند که کوچک ترین آنها من هستم. هیچ فردی نمی تواند به این کمیته بگوید چه حکمی دهد و چه حکمی ندهد؛ 
ما اسیر جوسازی ها نخواهیم شد. عضو شورای استیناف فدراسیون فوتبال در پاسخ به این پرسش که چرا طبق آیین نامه که به 
صراحت قید شده است تیم متخلف باید سه بر صفر بازنده شود، حکم صادر نمی شود؟ اعلام کرد: درباره جزییات باید صالحی 
پاسخ دهد اما دیدگاه من این است با توجه به شرایط خاص پروند باید تحقیقات و استعلام های دیگری گرفته می شد تا حک 
صادر شود. وی در پایان گفت: با توجه به اینکه عضو ارشد کمیته استیناف عباس موسوی به ویروس کرونا مبتلا شده و رای 
او تاثیرگذار است؛ با بهبودی ایشان جلسه بعدی برگزار و رای نهایی صادر خواهد شد تا به تمام گمانه زنی ها پایان داده شود. 
گفتنی است سه دیدار تیم فوتبال گل گهر سیرجان از سوی کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال به دلیل استفاده از مهاجم گابنی، 

سه بر صفر به سود حریفان شد. اکنون این پرونده برای تایید یا لغو رای در کمیته استنیاف در حال بررسی است.

سرپرست تیم ملی فوتبال:

 فیفا اجازه نداده اسامی کرونایی ها را اعلام کنیم
دادرس عضو کمیته استیناف فدراسیون فوتبال: 

برای اعلام صدور رای نهایی باشگاه گل گهر تحت فشار نیستیم 
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مذاکرات دیپلمات های آمریکا به همراه نروژ، بریتانیا، فرانسه، آلمان، ایتالیا و اتحادیه 
اروپا با گروه طالبان درباره آنچه مهار بحران انسانی این کشور اعلام شده است، درحالی 
با وجود واکنش های متفاوت هفته گذشته به پایان رسید که اختلاف نظر درخصوص 

دستاوردهای آن همچنان ادامه دارد. 
این مذاکرات سه روزه، از یکشنبه )سوم بهمن ماه( با گفت و گو میان طالبان و اعضای 
جامعه مدنی و کنشگران افغان آغاز شد و روز دوشنبه با دیدارهای چندجانبه با دیپلمات 
های غربی از اتحادیه اروپا، آمریکا، بریتانیا، فرانسه، ایتالیا و نروژ به عنوان میزان، ادامه 
یافت و در نهایت روز سه شنبه )5 بهمن ماه( با مذاکرات دوجانبه با همه طرف های 

حاضر، شامل سازمان های بین المللی امدادرسان به پایان رسید.
به گزارش رسانه های خبری، نمایندگان کشورهای اروپایی و آمریکا در بیانیه مشترکی 
پس از نشست »اسلو« تاکید کردند که این دیدارها به معنای رسمیت یافتن گروه طالبان 
نبوده است و تنها مردم افغانستان منبع مشروعیت حکومت جدید این کشور به شمار می 
آیند. اکنون سوال اینجاست گه این نشست تا چه میزان می تواند راه را برای به رسمیت 

شناخته شدن طالبان هموار سازد.
تلاش طالبان برای به رسمیت شناخته شدن

قبل از اینکه  هیات 15 نفره طالبان  به ریاست »امیرخان متقی« سرپرست وزارت 
امور خارجه به نروژ سفر کند، اسلو تاکید کرده بود که این دعوت و نشست ها به منزله 
مشروعیت بخشیدن یا به رسمیت شناختن طالبان نیست.زیرا نروژ در این امر تنها نیست 
و هنوز هیچ کشوری در جهان گروه طالبان را  با وجود اینکه قدرت را تمام و کمال در 
کابل در دست دارند، به رسمیت نشناخته است. این درحالی است که به اعتقاد »الکسی 
زایتسف« معاون اداره اطلاعات و اخبار وزارت امور خارجه روسیه، نشست اسلو، گامی در 

جهت به رسمیت شناختن گروه طالبان از سوی جامعه جهانی بود.
زایتسف می گوید روسیه  دیدارهای در چارچوب این نشست را از یک طرف گامی در 
جهت به رسمیت شناختن گروه طالبان ازسوی جامعه جهانی و از سوی دیگر حرکت در 
مسیر افزایش اعتماد بین رژیم حاکم بر کابل و نمایندگان محافل اجتماعی- سیاسی 
افغان می داند. به زعم شماری از آگاهان و  سیاستمداران  افغان، این نشست ترفندی 
برای به رسمیت شناختن  طالبان است. »مسعود اندرابی« وزیر کشور دولت سابق 
افغانستان در فیسبوک نوشت: طالبان از مدت ها قبل در پشت درهای بسته، گفت 

وگوهایی را با کشورهای مختلف از جمله نروژ داشته است و اکنون گفت وگوهای علنی 
برای حمایت از افراط گرایی  آشکار شده است. تفکر طالبانی به این سادگی تغییر 
نمی کند و گفت وگوها تنها هنگامی نتیجه خواهد داشت که طالبان حاضر شود حکومتی 
فراگیر و غیر متمرکز تشکیل دهد. به نوشته رویترز، نروژ با توجه به قرار داشتن میلیون ها 
افغان در خطر گرسنگی در فصل زمستان به دلیل تشدید فقر، این نشست را برگزار کرده 
است و با اینکه اسلو  و هم پیمانانش در سازمان پیمان آتلانتیک شمالی »ناتو«، دولت 
طالبان را که در سال گذشته )2021( به قدرت رسید، به رسمیت نمی شناسند، اما این 
گفت گوها را با توجه به عمق بحران افغانستان و ضرورت کمک به مردم این کشور ضروری 
می دانند.  برخی از گروه های مخالف طالبان به همراه حزب راستگرای پیشرفت مخالف 
دولت نروژ با انتقاد از فراخوان اوسلو برای برگزاری این نشست، بر این باور هستند که 

هرگونه همکاری با طالبان تنها منجر به تقویت موضع این گروه خواهد شد.
 در حالی که »انیکن هویتفلدت« وزیر امور خارجه نروژ می گوید 3۹ میلیون شهروند 
افغانستان، زیر فشار فروپاشی اقتصادی، همه گیری کووید – 1۹ و خشکسالی و بی آبی 
قرار دارند و در صورت نرسیدن به موقع مواد غذایی، یک میلیون کودک جان خود را از 
گرسنگی ازدست خواهند داد و ۹7 درصد جمعیت این کشور در سال جاری به زیر خط 
فقر خواهند رفت. تهران نیز همواره از طالبان خواسته است که برای به رسمیت شناخته 

شدن، دولت فراگیر با شرکت تمام اقوام افغانستان تشکیل دهد.
پیش تر سعید خطیب زاده سخنگوی وزارت خارجه،گفت: وزارت امور خارجه مواضع 
جمهوری اسلامی ایران را به دقت اعلام کرده است. آنچه در افغانستان بیش از همه مورد 
تاکید تهران  و کشورهای همسایه است، تشکیل دولت فراگیر است که بازتاب دهنده 

تنوع قومی و جمعیتی افغانستان باشد.
بیانیه پایانی نشست اسلو

نمایندگان کشورهای اروپایی و آمریکا در بیانیه مشترکی پس از نشست »اسلو« اعلام 
کردند که این نشست به معنای رسمیت یافتن طالبان نبود و تنها مردم منبع مشروعیت 
حکومت جدید افغانستان هستند. نمایندگان اروپایی و آمریکا در این بیانیه تاکید کردند 
که برای جلوگیری از بحران انسانی باید اقدامات لازم جهت کمک به مردم افغانستان 
انجام شود و در »گام های برداشته شده« تسهیل دسترسی زنان به کار را به رسمیت 
شناخته اند اما هنوز موانعی وجود دارد. بر اساس این بیانیه، در دیدار گروه ها با طالبان 

بر اهمیت احترام به حقوق بشر، نیاز به یک نظام سیاسی فراگیر که ضامن ثبات و آینده  
صلح آمیز افغانستان باشد، تأکید شده است. همچنین باید اقدامات بیشتری برای 
جلوگیری از افزایش نگران کننده  نقض حقوق بشر، از جمله بازداشت های خودسرانه، 
ناپدیدشدن اجباری، سرکوب رسانه ها، قتل های فراقانونی، شکنجه و ممنوعیت تحصیل 

زنان و دختران در افغانستان انجام شود.
تشدید فقر فزاینده در افغانستان

مقام های ارشد اروپایی درحالی در اسلو پشت درهای بسته بر سر راهکارهای ارایه 
کمک های به اصطلاح بشردوستانه غرب به ملت افغانستان چانه زنی می کردند که 
میلیونها نفر از مردم افغانستان با سرما و گرسنگی در حال دست و پنجه نرم کردن هستند. 
در پایان می توان گفت  اگرچه بدون شک ضرورت احترام به جوانب مختلف حقوق بشر 
در افغانستان از سوی حکومت طالبان یک خواسته جهانی است، اما در شرایطی که 
مردم افغانستان در سرمای شدید زمستان از فقر و گرسنگی رنج می برند درحالی که 
منابع مالی این کشور از سوی برخی دولت های غربی از جمله آمریکا بلوکه شده است، 
گره زدن کمک های انسان دوستانه به مردم با مسائل دیگر، از مصادیق نادیده گرفتن 

ابتدایی ترین اصول حقوق بشر در این کشور به شمار می آید.

تلاش طالبان برای به رسمیت شناخته شدن؛

مذاکره با طالبان در نروژ؛ انتظارات و دستاوردها

آشفتگی درتیم آمریکایی ؛جدیت و ابتکار ایران 

جهش مثبت مذاکرات وین

 مذاکرات وین ازروزشنبه به مدت یک هفته در حالی متوقف شده است 
که به اذعان گفت  وگو کنندگان، این دور از مذاکرات یک قدم دیگر به سمت 

پیشرفت حرکت کرده است. 
مذاکرات رفع تحریم ها در وین روز جمعه با دیدار علی باقری کنی مذاکره 
کننده ارشد کشورمان و انریکه مورا هماهنگ کننده کمیسیون مشترک 
برجام آغاز و با برگزاری جلسات با نمایندگان سه کشور اروپایی پیگیری شد.

بر اساس توافق صورت گرفته میان هیأت های مذاکره کننده در وین، دور 
هشتم مذاکرات رفع تحریم ها در وین که از ششم دی ماه آغاز شده است، 
از شنبه به مدت یک هفته متوقف خواهد شد. بر این اساس، هیأت های 
مذاکره کننده روز شنبه برای رایزنی و مشورت، به پایتخت ها بازخواهند 

گشت.
رئیس هیات مذاکره کننده کشورمان همچنین روز گذشته، پیش از آغاز 
وقفه چند روزه در دور هشتم مذاکرات، به صورت سه جانبه با مذاکره کنندگان 

ارشد چین و روسیه دیدار کرد.
مذاکره کنندگان ایران و کشورهای گروه 1+4 در روزهای گذشته سرگرم کار 
بر روی پیش نویس متن توافقاتی بودند که به اذعان مذاکره کنندگان اروپایی، 
گفت  وگوها بر خلاف پیچیدگی های برخی از مسائل، رو به جلو و در مسیر 

پیشرفت فرار دارد.
بر همین اساس، انریکه مورا عصر جمعه در توئیتی نوشت: هشتمین دور 
مذاکرات وین که از 27 دسامبر آغاز شد و یکی از طولانی ترین دور مذاکرات 

تاکنون بوده است وارد یک دوره استراحت شد.
وی افزود: شرکت کنندگان برای رایزنی و دریافت دستورالعمل ها به پایتخت 

باز می گردند. اکنون تصمیمات سیاسی لازم است.
رویترز به نقل از یک مقام ریاست جمهوری فرانسه گفت که مذاکرات 
هسته ای ایران در وین همچنان دشوار است اما نشانه هایی وجود دارد که 

می توان به توافق رسید.
دیپلمات های انگلیس، فرانسه و آلمان هم جمعه شب با صدور بیانیه ای 
مشترک که در اختیار خبرنگاران قرار گرفت عنوان کردند: ژانویه فشرده ترین 
دوره این مذاکرات تا به امروز بوده است. همه می دانند که در حال رسیدن 
به مرحله نهایی هستیم که نیاز به تصمیم گیری های سیاسی دارد. بنابراین، 

مذاکره کنندگان برای مشورت به پایتخت ها بازمی گردند.
نمایندگان سه کشور اروپایی در مذاکرات وین عنوان کردند که گفت  وگوها 

در حال رسیدن به مراحل نهایی و نیازمند تصمیمات سیاسی است.
این دور از مذاکرات، به رغم دورهای پیشین گفت  وگوها به دلیل جدیت 
ایران برای لغو تحریم های یکجانبه و ظالمانه، از سرعت بالاتری برخوردار 
بود و هیات های مذاکره کننده با برگزاری دیدارهای فشرده، به رایزنی های 

دیپلماتیک خود پرداختند.
مذاکره کنندگان در وین از برخی موارد اختلافی موجود در پیش نویس 
متن توافقات عبور کرده اند و ایده ها، در حال تبدیل شدن به کلمات و 
جملات هستند. اما آنچه باقیمانده، موضوعات کلیدی است که به طور 
ویژه تصمیمات خاص سیاسی را می طلبد و واشنگتن باید تصمیمات خود را 

درباره مسائل باقیمانده و رفع تحریم ها اعلام کند.
در پیش نویس های چهارگانه، یعنی کلیات توافق، جرئیات رفع تحریم 
ها، تعهدات هسته ای ایران و تمهیدات اجرایی توافقات پیشرفت هایی به 
دست آمده است و به اذعان دیپلمات های حاضر در وین، تا به اینجای کار، 

مذاکرات در مسیر درست خود قرار دارد.
بازی  با  می کردند  تلاش  مذاکرات  از  دور  این  در  غربی  طرف های 
مقصرنمایی و تعیین ضرب الاجل های غیرواقعی، ایران را تحت فشار قرار 
دهند تا هرگونه توافقی را بپذیرد اما جمهوری اسلامی ایران بارها اعلام کرده 

که تنها به دنبال دستیابی به توافقی پایدار و قابل اتکا است.
از مذاکرات،  این دور  در  توسط طرف های غربی  از دیگر فضاسازی ها 

مطرح کردن موضوع توافق موقت از سوی رسانه ها و مقامات غربی بود.
رسانه های غربی پیش از این نیز موضوع توافق موقت را مطرح کرده بودند 
و این بار نیز طرح مجدد توافق موقت نشان دهنده راهبرد طرف های غربی 
و آمریکا در مذاکرات وین بود. کشورهای غربی که همواره به دنبال راهی 
برای عدم پذیرش مسئولیت های بین المللی خود هستند، علاقه ندارند 

که موضوع برجام و مساله هسته ای ایران از پایه و اساس حل و فصل شود.
آمریکا و کشورهای اروپایی باید بپذیرند که دلیل مذاکرات کنونی خروج 
یک جانبه آمریکا از برجام بود و انفعال کشورهای اروپایی بر تشدید این 
وضعیت افزود. مسئولیت آمریکا در عمل به تعهداتش در برجام قطعنامه 

2231 شورای امنیت سازمان ملل است.
از طرف دیگر، در این دور از مذاکرات، شاهد برخی تحولات و اتفاقات 
در طرف آمریکایی بودیم؛ در این راستا، وال استریت ژورنال تایید کرد که 
در تیم آمریکایی حاضر در وین در مورد کیفیت تعامل با ایران با رابرت مالی 
سرپرست هیأت آمریکایی اختلاف ایجاد شده است؛ به همین دلیل برخی 

از اعضای تیم آمریکایی، وین را ترک کرده اند.
تغییرات غیرمنتظره در تیم آمریکایی نشان از آشفتگی این تیم از جدیت 
و ابتکار ایران در مذاکرات وین دارد وبه نظر می رسد که این خروج ها از تیم 
مذاکره کننده نشان می دهد که آمریکایی ها تا به امروز نتوانسته اند مذاکرات 

را به جایی که می خواهند برسانند.
مذاکرات وین این روزها در حالی پیگیری می شود که ایران و ایالات متحده 
از طریق متن مکتوب غیر رسمی، نظرات خود را در موضوعات چهارگانه رفع 
تحریم ها، اطمینان از رفع موثر تحریم ها، تعهدات هسته ای و راستی آزمایی 

ارائه کردند و تیم ها در حال بررسی این متون هستند.
دور هشتم مذاکرات لغو تحریم ها از ششم دی ماه در وین آغاز شده است 
هیات های مذاکره کننده و کشورهای 1+4 سرگرم بحث درباره از سرگیری 
اجرای توافقات سال ۹4 با تمرکز بر راستی آزمایی رفع تحریم ها و تضمین 

هستند.
باید گفت که لازمه دستیابی به یک توافق خوب در این دور از مذاکرات، 
نشان دادن اراده جدی تر متناسب با پیچیدگی ها و شرایط حاکم بر فضای 

مذاکرات از سوی همه طرف ها است.  

کارشناس مسائل تحریم با اشاره به خروج تعدادی از تیم آمریکایی حاضر در وین، 
گفت: اختلاف نظر اساسی بین ریچارد نفیو و رابرت مالی وجود داشته باشد، تعجب 
برانگیز است و بنظر می رسد یک پروپاگاندا می بینم تا یک واقعه درست و پدیده 

واقعی. 
مسعود براتی در گفت وگو با ایرنا، در مورد خروج معمار تحریم های ایران از تیم 
مذاکره کننده آمریکایی حاضر در وین، گفت: آقای ریچارد نفیو به واسطه کتابی 
که در حوزه تحریم ها نوشته است، با عنوان »هنر تحریم، نگاهی از میدان«، فرد 
شناخته شده ای به خصوص در ایران محسوب می شود. به دلیل اینکه کتاب او در 
ایران ترجمه شد و جزو اولین کتاب هایی بود که در فضای شناخت ساز و کار تحریم ها 

را برای ایرانی ها باز می کرد.
ترک  درباره  که  هم  خبری  این  لذا  کرد:  اضافه  تحریم  مسائل  کارشناس  این 
اعضای تیم مذاکره کننده آمریکایی منتشر شد و درباره ریچارد نفیو بود، مورد توجه 

رسانه های ایرانی قرار گرفت.
براتی در تشریح اقدامات نفیو در دوره مسئولیت خود در وزارت خارجه در زمان 
ریاست جمهوری اوباما، اظهار داشت: نفیو در دوره اوباما و در دوره ای که تحریم های 
فلج کننده، علیه ایران اعمال شد، مسئول هماهنگی نهادهای مختلف آمریکا در 
اعمال تحریم ها در وزارت خارجه بود که این جایگاه در دوران ترامپ تعطیل و در 
دوره بایدن دوباره احیا شد. وی با بیان اینکه ویژگی نفیو در بحث تحریم ها این است 
که یک شناخت عمیق از اثرات راهبردی تحریم ها دارد، ادامه داد: معمولا شناخت 
تحریم در سه سطح دسته بندی می کنیم؛ یک سطح دلایل راهبردی تحریم، یک 
سطح دلایل فنی و مسائل تکنیکال تحریم و یک سطح هم دلایل حقوقی تحریم ها 
است. این کارشناس مسائل تحریم ادامه داد: ریچارد نفیو جزو متخصصان سطح 
راهبردی تحریم ها محسوب می شود و معمولا به این سوال پاسخ می دهد که چه 
موقع باید از تحریم ها استفاده کرد، نسبت تحریم با مذاکره، چگونه باید تنظیم شود 
و سوالاتی که در سطح کلان تصمیم گیری وجود دارد و امریکایی ها باید به آن توجه 
کنند. این کارشناس حوزه تحریم در ادامه اضافه کرد: آقای ریچارد نفیو از منتقدان 
نوع استفاده ترامپ از تحریم ها بود و معتقد بود که ترامپ بیش از اندازه از تحریم ها 
استفاده کرده است و این استفاده ترامپ از تحریم ها متناسب با واقعیت و کارآمدی 
تحریم ها نبوده است. وی در گفت وگو با ایرنا، در ادامه با اشاره به اختلاف به وجود 
آمده میان اعضای تیم آمریکایی، تصریح کرد: رابرت مالی که مسئول مذاکرات و 
نماینده ویژه آمریکا در امور ایران محسوب می شود، کسی است که متخصص 
حوزه مذکرات است و تمرکز و تخصص خود را در حوزه دیپلماسی و مذاکرات قرار 
داده است تا به نقطه ای که در نظر دارند، برسند. براتی با بیان اینکه این دو نگاه 
ذاتا با یکدیگر تقابلی ندارند، ادامه داد: یعنی کسی که متخصص دیپلماسی باشد 

و کسی که متخصص راهبری تحریم ها باشد، مکمل یکدیگرند نه متضاد هم. لذا از 
اینکه اختلاف نظر اساسی بین ریچارد نفیو و رابرت مالی وجود داشته باشد، تعجب 
برانگیز است و بنظر می رسد که نمی تواند درست باشد و نگاهم به این موضوع از 
جنس خبرسازی و فضازی است. یعنی یک پروپاگاندا می بینم تا یک واقعه درست 
و پدیده واقعی. وی با اساره به اهداف آمریکا از این خبرسازی ها در کوتاه مدت و 
بلند مدت اظهار داشت: این نوع خبرسازی می تواند ادراکی را مبنی بر اینکه آمریکا 
اراده دارد به توافق برسد، در طرف ایرانی ایجاد کند. یعنی آمریکا با کنار گذاشتن 
افرادی که گویا در برابر دادن امتیاز به ایران سرسختی داشتند و معتقد بودند که باید 
فضا علیه ایران سخت تر شود، کنار گذاشته شده اند و آقای رابرت مالی محدودیتی 
برای توافق کردن با طرف ایرانی ندارد. این کارشناس مسائل تحریم اضافه کرد: این 
فضا و ادراک سازی می تواند شتاب رسیدن به توافق را در طرف ایرانی افزایش دهد 
و نوعی جنب و جوش در طرف ایرانی ایجاد کند که فضا مهیا است و نباید کندی و 
سخت گیری بیش از اندازه به خرج داد. براتی در ادامه با بیان اینکه با رصد تاکتیک 
مذاکراتی آمریکایی ها در طول چند ماه گذشته، متوجه می شوید که تاکتیک اصلی 

آنها تعجیل در روند مذاکرات است، گفت: شاید مهم ترین عملیاتی که آمریکایی ها 
دنبال می کنند، موضوع گریز هسته ای است که به این طریق می خواهند فضای 
شتاب زدگی را با بیان اینکه گریز هسته ای ایران نزدیک به صفر است، منتقل کنند 
که یک مسئله کاملا غیرعلمی و دروغ است. بحث کنار رفتن آقای ریچارد نفیو را 
می توان در همین راستا تحلیل کرد. این کارشناس مسائل تحریم اضافه کرد: 
متاسفانه در ایران تحلیل ها بر اساس یک سری نشانه های غیرمطمئن بسیار باب 
شده است. در مورد سفر اخیر آقای رئیسی به روسیه هم این قضیه بسیار مشاهده 
می شود. به جای اینکه راهبردی و بر اساس متغیرهای واقعی و فکت های جدی 
تحلیل شود، در مورد یک سری نشانه های موهوم تحلیل انجام می شد. براتی با بیان 
اینکه احتمالا ایرانی ها به راحتی تحلیل می کنند که ریچارد نفیو که بسیار در مورد 
ایران سختگیر بوده، کنار رفته و دست رابرت مالی باز شده و آمریکا یک اراده جدی 
برای رسیدن به توافق دارد، اظهار داشت: اما ما معتقدیم تا وقتی یک تغییر واقعی در 

بحث تحریم ها رخ ندهد، قطعاً نباید تحلیل خود را تغییر برهیم.
آمریکا بیشتر از ایران به دلیل صیانت از ابزار تحریم نیازمند توافق است 

این کارشناس حوزه تحریم ادامه داد: سال گذشته، زمانی که بایدن به ریاست 
جمهوری آمریکا انتخاب شد، از همین نوع تحلیل ها که در واقعیت ها ریشه ندارد، 
زیاد انجام می شد و همه فکر می کردند که با آمدن بایدن همه چیز تغییر خواهد کرد 
و حتی وزیر خارجه وقت هم چنین تحلیلی داشت. اما بایدن همان مسیر ترامپ 
را ادامه داد. براتی اضافه کرد: به طور کلی در کوتاه مدت آمریکا شتاب بخشی به 
مذاکرات را دنبال می کند؛ به دلیل اینکه نیازمند رسیدن به توافق است. آمریکا 
بیشتر از ایران به دلیل مسائل داخلی، پرستیژ بین المللی و از همه مهم تر صیانت 
از ابزار تحریم نیازمند توافق است. این کارشناس مسائل تحریم افزود: خارج شدن 
ریچارد نفیو و بازگشتش به وزارت خارجه آمریکا، در میان مدت و در حدود یک سال 
آینده، توان تمرکز نفیو بر تحریم ها را افزایش داده تا بتواند به کار اصلی خود که 

طراحی نظامات و معماری تحریم است فکر کند که این هم کاملا قابل تصور است.
وی تاکید کرد: آمریکایی ها هیچ گاه بنا ندارند تحریم ها را کنار بگذراند و فکر می کنم 
افرادی مثل نفیو در کنار افرادی مثل خانم رزنبرگ در وزارت خزانه داری و دیوید 
کوهن معاون  ویلیام برنز در سازمان سیا CIA، می توانند مثلث اعمال تحریم های 
جدید علیه ایران باشند.  براتی در پایان خاطرنشان کرد: بنظر می رسد آن چیزی که 
بیشتر مد نظر آمریکایی ها است، موضوع کوتاه مدت، یعنی شتاب بخشی به بحث 
مذاکرات است و اینها را برای اینکه به طرف ایرانی نشان بدهند که حسن نیت دارد، 
استفاده می کند و هدف اصلی آنها در کوتاه مدت، مذاکره مستقیم است و آن را 
بسیار ترویج داده و جریان سازی می کنند. به دلیل اینکه گذر زمان به ضرر آمریکا و 

به نفع ایران خواهد بود.

کارشناس مسائل تحریم:

نبایددرمذاکراتکندیوسختگیریبیشازاندازهبهخرجداد

علی شکوری راد: 

باید مانع گربه رقصانی کشورهای دیگر در احیای برجام شد 
یک عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت گفت: آن هایی 
که ادعا می کنند مذاکره با آمریکا را قبول ندارند و نسبت به 
این اقدام مجموعه نظام یعنی رهبری و دولت در جریان 
مذاکرات غیر رسمی در خصوص عراق و افغانستان، تجاهل 

می کنند، اغراض سیاسی کاسبکارانه دارند. 
علی شکوری راد در گفت  وگو با ایلنا، در ارزیابی سخنان 
حسین امیرعبداللهیان وزیر امورخارجه مبنی بر این که در 
مسیر احیای »برجام« احتمال مذاکره مستقیم وجود دارد و 
در پاسخ به این سوال که چه میزان نیاز است در این رابطه 
منافع ملی در نظر گرفته شده و از سنگ اندازی پرهیز شود، 
گفت: مذاکرات مستقیم بین ایران و آمریکا، علاوه بر مورد 
برجام که رسمی بوده، در گذشته به صورت مکرر در مسائل 
مربوط به عراق و افغانستان انجام شده است، منتهی این 
مذاکرات مخفی بوده و به صورت رسمی و آشکار نبوده است.
مخالفان مذاکره با آمریکا به دنبال کارکرد های جناحی 

و تبلیغاتی هستند
 این عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت ایران تاکید کرد: 
آن هایی که ادعا می کنند مذاکره با آمریکا را قبول ندارند و 
نسبت به این اقدام مجموعه نظام یعنی رهبری و دولت در 
جریان مذاکرات غیر رسمی در خصوص عراق و افغانستان، 

تجاهل می کنند و اغراض سیاسی کاسبکارانه دارند. بنابراین 
این که عده ای به صورت رسمی مخالفت می کنند برای شان 
کارکرد دیپلماتیک مبتنی بر منافع ملی وجود ندارد بلکه به 

دنبال کارکرد های جناحی و تبلیغاتی هستند.
وی یادآور شد: به هنگام امضای برجام رهبری با مذاکره 
مستقیم با آمریکا موافق بودند و این کار هم صورت گرفت و 

کمک کرد که توافق برجام به دست بیاید.
شکوری راد با بیان این که برجام تاثیر شگرفی در جلوگیری 
از جنگ و تحریم ها داشت اما ترامپ از آن خارج شد و چالش 
ایجاد کرد، اظهار داشت: زمانی عده ای در داخل به همراه 
ترامپ با برجام مخالفت کردند و دو تیغه یک قیچی شدند تا 
ریشه برجام  را قطع کنند و آن را از خاصیت بیاندازند. در واقع 
دو تیم افراطیون داخلی و افراطیون آمریکا عملًا و مشترکا 

باهم این کار را کردند.
وی با اشاره به این که دولت اکنون به دنبال احیای برجام 
است و این نشان می دهد که اصل برجام دستاورد خوبی 
بوده است، عنوان کرد: هم دولت قبل و هم دولت فعلی به 
دنبال احیای برجام بوده و هستند، نظام به معنای رهبری 
نهایتاً  احیا هم  این  برای  و  است  موافق  آن  احیای  با  هم 
چاره ای نیست و منفعت ما در آن است که با خود آمریکا که 

طرف اصلی ماجرا است، مذاکره کنیم.
مذاکرات اصلی احیای برجام باید بین ایران و آمریکا 

صورت گیرد 
این فعال سیاسی اصلاح طلب خاطرنشان کرد: همان طور 
که در برجام اصل مذاکره بین ایران و آمریکا بوده است و 
قرار  این گفت وگو  کشورهای 1+5 در حقیقت در حاشیه 
داشتند، مذاکرات اصلی احیای برجام هم باید بین ایران و 

آمریکا صورت گیرد و مابقی نقش اصلی ندارند.
وی ادامه داد: هنگامی که مذاکرات به صورت مستقیم 
بین ایران و آمریکا صورت نمی گیرد مابقی کشورهای دخیل 
در برجام می توانند گربه رقصانی کنند، بخصوص چین و 
روسیه که از فرصت امتناع مذاکره از سوی ایران و آمریکا اکثراً 
بهره برداری کرده و می کنند و امتیازهایی را از ایران گرفته و 
می گیرند. بنابراین منطقی است در مذاکرات احیای برجام 

مذاکره مستقیم بین ایران و آمریکا صورت گیرد.
شکوری راد بیان کرد: آنچه که امروز تعجب آور است این 
است که رهبری خودشان امروز این مانع را برداشته اند و 
وزارت خارجه هم اعلام کرده ممکن است مذاکره بین ایران 
و آمریکا صورت گیرد. دبیر شورای عالی امنیت ملی هم به 
این نکته اشاره کرده است اما هنوز افراطیونی هستند که 

چشم بسته بر طبل عدم مذاکره می کوبند. آنها می گویند 
مذاکره با آمریکا حاصل همان اندیشه های قبل است و انگار 
رویکردهای جدید رهبری در این ها که اتفاقا سنگ تبعیت از 

رهبری را به سینه می زنند خیلی مورد توجه قرار نمی گیرد.
وی در پاسخ به این سوال که مذاکره مستقیم بین ایران و 
آمریکا تا چه حدی می تواند نقش دیگر بازیگران این مذاکرات 
مانند روسیه و یا سایر کشورها را کمرنگ تر کند، گفت: رفتار 
روس ها در قبال برجام و مذاکرات احیای برجام که در وین 
جریان دارد مناسب نیست و روس ها بیشتر به فکر منافع 
خودشان هستند. این عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت 
ایران تاکید کرد: البته حرف های من به این معنی نیست 
که طرف های غربی و یا آمریکایی قابل اعتمادتر از روسیه 
هستند اما روس ها این وسط فقط به فکر منافع خودشان 
هستند و آن  را دنبال می کنند و اشکال کار این است که در 
تیم مذاکره و دیپلماسی ما یک حسن ظن به روسیه نشان 
داده می شود که قاعده و مبنایی ندارد و اتفاقا موارد نقیض 
بسیار در مورد آن وجود دارد که می تواند ما را از این موضوع 
منصرف کنند اما متاسفانه این حسن ظن در نهایت، کار به 
دست دیپلماسی ایران خواهد داد و موجب سرشکستگی 

تاریخی خواهد شد.

کارشناس روابط بین الملل گفت: همکاری های ایران و روسیه در حوزه های مختلف می تواند به ایجاد یک ژئوپلیتیک جدید در 
منطقه منجر شود که نشان دهنده یک ائتلاف راهبردی میان دو کشور است. روح ا... مدبر با بیان اینکه یکی از مولفه های روابط 
راهبردی میان کشور ها انعقاد تفاهم نامه های بلندمدت همه جانبه همکاری است افزود: در سفر آقای رئیسی به فدارسیون روسیه، 
روسای جمهور ایران و روسیه بر تنظیم هر چه سریع تر سند جامع همکاری های 20 ساله میان دو کشور به تفاهم رسیدند که نشان 
دهنده عزم دولت سیزدهم برای تنظیم روابط ایران و روسیه بر مبنای روابط راهبردی ناگسستنی بلند مدت است. وی همچنین گفت: 
همکاری های دو کشور در حوزه های مختلف فرهنگی، اقتصادی، امنیتی، سیاسی و اجتماعی می تواند به ایجاد یک ژئوپلیتیک 
جدید در منطقه منجر شود که نشان دهنده یک ائتلاف راهبردی میان دو کشور است. آقای مدبر افزود: روسیه با موقعیت جغرافیایی 
در سه قاره و موقعیت ممتاز ژئوپلیتیک جمهوری اسلامی در جهان می توانند با ایجاد ائتلاف راهبردی، مسیر نوینی برای توسعه 
مناسبات اقتصادی دو جانبه ایجاد کنند.  وی گفت: دو کشور قصد دارند بر اساس دیپلماسی جدید، مبادلات اقتصادی خود را از 

حدود 2 میلیارد دلار به بیش از 10 میلیارد دلار ارتقا دهند و این جهش تبادلات مالی نشان دهنده این است که مسیر مناسبات دو 
کشور برای شکستن تحریم ها به خوبی مشخص شده است. این کارشناس روابط بین الملل با تاکید بر اهمیت سفر آقای رئیسی به 
روسیه گفت: در این سفر یک ریل گذاری جدید برای ارتقای روابط دو کشور ایجاد شد که عبور از تحریم های ظالمانه آمریکا را نوید 
می دهد.  وی افزود: تجربیات متنوع روسیه در شکستن تحریم های آمریکا و مقابله با یک جانبه گرایی آمریکایی فصل ویژه ای در حوزه 
همگرایی و همکاری های مشترک دو کشور ایران و فدراسیون روسیه خواهد بود. مدبر افزود: اشاره آقای پوتین به تجربه موفق دو کشور 
ایران و فدارسیون روسیه در مبارزه با جریان تروریستی داعش در سوریه و نقش ویژه قهرمان ملی سردار شهید قاسم سلیمانی بیانگر 
این است که فدارسیون روسیه خواستار توسعه مناسبات دو کشور بر مبنای مدل همگرایی های موفق امنیتی در سایر زمینه های 
مشترک است. وی با اشاره به آتش افروزی های آمریکا و سیاست این کشور برای برهم زدن ثبات غرب آسیا و آسیای مرکزی گفت: 
همگرایی ایران و روسیه در خلاء امنیتی حاکم بر منطقه، به ویژه در حوزه افغانستان که آقای پوتین هم به آن اشاره کرد، می تواند به 

ثبات، همگرایی و صلح و دوستی برای کشور های منطقه و همسایگان منجر شود که این توفیق یکی از دستاورد های سفر آقای رئیسی 
به روسیه است. وی همچنین به تجربه همکاری های مشترک ایران، روسیه و چین اشاره کرد و گفت: برگزاری رزمایش کمربندی 
امنیت دریایی 2022 در اقیانوس هند با حضور ایران، روسیه و چین نشان داد که ائتلاف امنیتی به سمت فراتر از منطقه و در حد ایجاد 
یک ائتلاف امنیتی برای ایجاد امنیت بر آبراه های آزاد خواهد رفت و این ائتلاف تهدید جدی برای ایالات متحده آمریکاست که همواره 
مانع ائتلاف سازی قدرت های جدید است. مدبر در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به دیپلماسی فعال جمهوری اسلامی ایران 
و دولت سیزدهم گفت: عضویت ایران در سازمان همکاری های شانگ های در کنار روسیه و چین می تواند زمینه تقویت پیمان های 
پولی بر مبنای پول ملی را فراهم کند و این رویکرد یکی از سیاست های مالی ضدتحریمی است که مورد توجه ایران و روسیه است.  وی 
ادامه داد: همگرایی ایران و روسیه در اتحادیه اقتصادی اوراسیا و تاکید آقای پوتین در ملاقات با آقای رئیسی بر عزم فدراسیون روسیه 
برای افزایش سطح صادرات و تبادل مالی دو کشور گویای این موضوع است که تحریم های آمریکایی اثرات خود را از دست داده است.

در گفت و گو با یک کارشناس روابط بین الملل مطرح شد؛

ایران و روسیه در پی ائتلافی راهبردی و بلند مدت 
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موافقت کمیسیون تلفیق با خرید خدمت سربازی
 کمیسیون تلفیق بودجه 1401 در جلسه روزشنبه خود با خرید سربازی برای سربازان غایب موافقت کرد. 
رحیم زارع با اعلام این خبر اظهار کرد: اعضای کمیسیون تلفیق بودجه1401 در نشست امروز شنبه با خرید 
سربازی برای سربازان غایب موافقت کردند.وی افزود: بر این اساس با رعایت اصل 110 قانون اساسی و در راستای 
توجه به امر مقدس استحکام خانواده و فرزندآوری و تعیین تکلیف مشمولین غایب بیش از 5 سال با اولویت افراد 
متأهل و بالاتر از 35 سال سن که ضریب انجام وظایف مقدس سربازی تحت تاثیر تحلیل قوای جسمانی برای آنها 
امکانپذیر نیست، خرید سربازی امکان پذیر خواهد بود، بر این اساس افراد با پرداخت مبالغ مشخص شده، کارت 
معافیت از خدمت در زمان صلح را دریافت می کنند.  سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه ادامه داد: به موجب این 
مصوبه، دارندگان مدرک تحصیلی کاردانی و کمتر از آن با پرداخت 250 میلیون تومان، دارندگان مدرک تحصیلی 
کارشناسی و کارشناسی ارشد با پرداخت مبلغ 400 میلیون تومان و دارندگان مدرک پزشکی عمومی و دکتری 
تخصصی و بالاتر از آن در تمامی رشته ها با پرداخت مبلغ ۶00 میلیون تومان به حساب خزانه کل کشور قادر به 
خرید سربازی خود خواهند بود.  زارع  خاطرنشان کرد: مشمولان متاهل به ازای هر فرزند از 20 درصد تخفیف تا 
سقف حداکثر ۶0 درصد برخوردار خواهند بود و افراد متاهل تحت پوشش کمیته امداد حضرت امام خمینی )ره( 

و سازمان بهزیستی از تخفیف 50 درصدی برخوردار شدند.

آخرین وضعیت کرونایی استان قم  
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به آخرین وضعیت کرونا در این استان و افزایش 2۸ نفری بستری 
شدگان نسبت به روز جمعه گفت: در حال حاضر 257 بیمار کرونایی در مراکز درمانی قم بستری هستند که 13 
تَن از آنها به دلیل وخیم بودن وضعیت جسمی در بخش مراقبت های ویژه نگهداری می شوند. به گزارش عصر 
شنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، مهدی مصری در گفت وگویی اظهار داشت: در شبانه روز منتهی 
به نهم بهمن ماه ۸4 تَن مشکوک و یا با علائم قطعی ابتلا به کرونا توسط اورژانس مراکز درمانی قم مورد پذیرش 
قرار گرفتند.وی با اشاره به بستری شدن ۶7 نفر از این بیماران گفت: 3۹ تَن که طی روزهای گذشته بستری 
شده بودند نیز به تشخیص پزشکان معالج برای انجام درمان در منزل از بیمارستان مرخص شدند.مصری افزود: 
خوشبختانه از میان افراد کرونا مثبت شاهد هیچ فوتی نبودیم .او همچنین گفت: از ۶0۹ آزمایش کرونای انجام 
شده نتیجه 431 مورد مثبت شد.رئیس علوم پزشکی قم بیان کرد: از ابتدای اجرای طرح همگانی واکسیناسیون 
کرونا در قم یک میلیون و ۶50 هزار و 21۶ دُز واکسن به جامعه هدف تزریق شده است.وضعیت کرونایی قم که از 

چهارم بهمن ماه جاری به رنگ زرد درآمده بود، هشتم بهمن ماه قرمز شد.

سوالات کنکور 14۰1 محتوایی خواهد بود
 معاون وزیر و رییس سازمان سنجش آموزش کشور از تغییر دفترچه سوالات و پاسخنامه های کنکور 1401 
خبر داد و گفت: سوالات کنکور 1401 به صورت محتوایی خواهد بود و شکل دفترچه سوالات و پاسخنامه ها در 
راستای ارتقای سه برابری امنیت آزمون تغییر می یابد. عبدالرسول پورعباس روز شنبه در نشست خبری با محوریت 
شرایط و ضوابط و نحوه برگزاری آزمون سراسری سال 1401 اظهار داشت: ارتقای امنیت دفترچه و پاسخنامه ها 
به این شکل است که یک دفترچه عمومی و 2 دفترچه تخصصی به همراه یک پاسخنامه عمومی و 2 پاسخنامه 
تخصصی در اختیار داوطلبان شرکت کننده در کنکور سراسری قرار می گیرد.وی ادامه داد: در سال 1401، در 
مسیری حرکت می کنیم که این مسیر روشن و شفاف است و قصدمان این است که کنکور را طوری برگزار کنیم تا 

کمترین استرس به داوطلبان وارد شود.

آمار سالانه ابتلا به سرطان در کشور 
 دکتر علی قنبری مطلق رییس اداره پیشگیری از سرطان وزارت بهداشت درباره آمار شیوع سرطان در کشور، 
بیان کرد: به طور کلی بیش از 135 هزار نفر در سال به سرطان مبتلا می شوند و سالانه حدود پنج درصد رشد تعداد 
موارد سرطان را داریم . شایع ترین سرطان در خانم ها سرطان پستان و در آقایان سرطان پروستات است. بروز این دو 
سرطان کاملا وابسته به سبک زندگی افراد است. تا پیش از سال 13۹5 سرطان معده شایع ترین سرطان در میان 
آقایان بود ولی اکنون یک رده کاهش یافته و سرطان پروستات در صدر قرار گرفته است؛ این موضوع به علت تغییر 

شیوه زندگی، استفاده از غذاهای نامناسب، کم تحرکی، مصرف سیگار و... است.

دومین گزارشگر ایرانی هم به ایران اینترنشنال پیوست 
 گزارشگر بسکتبال صداوسیما از ایران مهاجرت کرد و راهی انگلیس شد. به گزارش تابناک به نقل از همشهری 
آنلاین، آیدین مقیمی گزارشگر بسکتبال صداوسیما از ایران مهاجرت کرد و به شبکه ایران اینترنشنال پیوست.این 
گزارشگر دیشب مقابل دوربین این تلویزیون ظاهر شد و توضیحاتی درباره مهاجرتش به خارج از کشور داد. این 

اتفاق در حالی رخ داد که مقیمی چندی پیش یکی از مسافران کاروان المپیک ایران به توکیو محسوب می شد!

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم :

کلان پروژه های تفریحی قم
 به زودی افتتاح می شوند

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: بیش از هشت 
پروژه خاص تفریحی طی ۶ سال گذشته در شهر قم به بهره برداری رسیده و قم 
در حال حاضر جزو معدود استان های کشور دارای مراکز خاص تفریحی است و 
همچنان پروژه های تفریحی بزرگی در حال اجرا است که به زودی به بهره برداری 

می رسد.
پیام جوادیان با اشاره به عزم ویژه شهرداری قم طی سال های اخیر برای توسعه 
فضای سبز و فضاهای تفریحی و گردشگری قم اظهار کرد: شهر قم در حوزه 
تفریحی و گردشگری کمبودها و نیازهای فراوانی داشت و به همین منظور از سال 
۹4 با شروع تدوین چشم انداز شهر قم و برنامه 5 ساله  قم 1400، یکی از مهم ترین 

اهداف و رویکردها بحث توسعه فضاهای تفریحی و گردشگری قرار گرفت.
وی با تأکید بر اینکه ذیل این برنامه پروژه های متعدد تفریحی و گردشگری 
نقش  که  تفریحی  زیرساخت های  مهم ترین  از  یکی  کرد:  تصریح  تعریف شد 
بسزایی نیز در ایجاد طراوت و شادابی و تقویت آب وهوای شهر قم داشته بحث 
توسعه فضای سبز بود و هدف گذاری دستیابی به سرانه بیش از 20 مترمربع 
در دستور کار قرار گرفت و خوشبختانه امسال در آخرین سال اجرای برنامه اول 
پنج ساله به این هدف دست پیدا کردیم و بیش از ۶ مترمربع به سرانه فضای سبز 

شهر افزوده شد.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم به بخشی از اقدامات 
شهرداری قم و این سازمان در توسعه اماکن رفاهی تفریحی و گردشگری از 
سال 1394 تاکنون اشاره و عنوان کرد: نخستین پروژه ای که در این زمینه در 
دستور کار قرار گرفت، بحث اجرای پروژه سورتمه کوهستان بوستان علوی بود که 

خوشبختانه در همان سال های ابتدایی اجرایی شد و در اختیار مردم قرار گرفت.
وی به پروژه منحصربه فرد تله سیژ بوستان علوی اشاره کرد و افزود: این پروژه 
با وجود موانع و مشکلات متعددی که داشت امسال با اخذ استانداردهای لازم 

به عنوان یک پروژه تفریحی ویژه افتتاح شده و در اختیار مردم قرارگرفته است.
جوادیان با اشاره به کمبود و حتی فقدان شهربازی با کیفیت در شهر قم ابراز 
کرد: احداث شهربازی بوستان غدیر و همچنین بازگشایی و توسعه شهربازی 
بوستان علوی برای تقویت زیرساخت های تفریحی شهر قم هم اکنون به سرانجام 
رسیده و مردم از این امکانات تفریحی مطلوب استفاده می کنند. وی خاطرنشان 
کرد: البته همچنان برنامه ها و پروژه های تفریحی به حد مطلوب مورد انتظار شهر 
زائرپذیر قم نرسیده ولی برنامه ها و پروژه های متعددی در دستور کار شهرداری 
و سازمان پارک ها است. مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم، 
احداث سایت ورزش های آبی و قایقرانی بوستان جوان، احداث پروژه مشارکتی 
پارک آبی آب وتاب بوستان غدیر، احداث مجموعه منحصربه فرد باغ پرندگان شهر 
قم و احداث رستوران آبی بوستان قائم را از دیگر پروژه های تفریحی اجراشده در 
سال های اخیر دانست. وی یادآور شد: قم در حال حاضر جزو معدود استان های 
کشور دارای پارک آبی و باغ پرندگان است که سرمایه گذاری قابل توجهی از سوی 
شهرداری و بخش خصوصی برای آن ها انجام شده است. جوادیان همچنین از 
افتتاح چندین پروژه تفریحی جدید تا پایان سال و سال آینده خبر داد و گفت: 
پروژه مفرح و استثنائی زیپ لاین و پل های معلق بوستان کوثر، پروژه شهربازی 
بزرگ بوستان فدک)میدان 72 تن(، احداث مجموعه بزرگ قزل پارک بوستان 
فدک)مجاور عوارضی قم(، احداث مجموعه پینت بال، سنگ نوردی و ورزش های 
هیجانی علوی، احداث بوستان دوچرخه و مجموعه پیست های استاندارد بلوار 
فدائیان پردیسان، افتتاح بوستان کوهستانی منحصربه فرد زائر به مساحت 300 
هزار مترمربع، افتتاح بوستان کوهستانی و منحصربه فرد خضر به مساحت 550 
هزار مترمربع و پروژه پارک ترافیک بوستان جوان نیز تا پایان سال و سال آینده آماده 
افتتاح و بهره برداری خواهند شد. وی اضافه کرد: تمام تلاش مجموعه مدیریت 
شهری بر این است که زیرساخت های گردشگری تفریحی شهر قم توسعه یافته و 
به تبع آن شاهد توسعه قابل توجه حضور گردشگران و افزایش ماندگاری آن ها در 

شهر قم و تحول اقتصادی شهر باشیم.
  

معاون خدمات شهری شهرداری قم  مطرح کرد:

آماده باش شهرداری قم برای 
نیمه شعبان و نوروز 

معاون خدمات شهری شهرداری قم گفت: کمیته های ده گانه شهرداری مانند 
سنوات گذشته و با آسیب شناسی مشکلات، از ماه گذشته به صورت مستمر در 
کنار برگزاری جلسات هماهنگی، در حال برنامه ریزی برای باشکوه برگزار شدن 

جشن های نیمه شعبان و تعطیلات نوروز هستند. 
از ماه  برنامه ریزی های شهرداری  به  با اشاره  عباس ذاکران در گفت و گویی 
گذشته برای هرچه باشکوه برگزار شدن جشن های نیمه شعبان و تعطیلات 
با  و  گذشته  سنوات  مانند  شهرداری  ده گانه  کمیته های  داشت:  اظهار  نوروز 
آسیب شناسی مشکلات، از ماه گذشته به صورت مستمر در کنار برگزاری جلسات 
هماهنگی، در حال برنامه ریزی هستند. وی با بیان اینکه سامانه 137 شهرداری 
به صورت شبانه روزی آماده پاسخگویی به شهروندان و زائران است، اضافه کرد: 
امسال علاوه بر آماده سازی 5 بوستان اصلی شهر برای اسکان زائران و گردشگران 
نوروزی، سوله های ورزشی نیز برای اسکان موقت در صورت شرایط نامساعد جوی 
در حال آماده سازی است. معاون خدمات شهری شهرداری قم خاطرنشان کرد: 
نقشه های کاغذی و الکترونیکی تا ابتدای اسفندماه جاری آماده خواهد شد 
و تورهای قم گردی نیز در صورت دریافت مجوز از ستاد کرونا تا 15 فروردین ماه 
به همت سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم فعال خواهد شد. 
به گفته وی، زیباسازی و آماده سازی فضای عمومی شهر، افزایش ضریب ایمنی 
ظرفیت  افزایش  شهروندان،  عمومی  نیازهای  و  ارزاق  تأمین  حساس،  اماکن 
سرویس های بهداشتی، اطلاع رسانی و تبلیغات و غیره نیز توسط شهرداری قم 
در حال انجام است. ذاکریان تأمین پارکینگ در اطراف مسجد مقدس جمکران 
را موردتوجه قرار داد و یادآور شد: اطراف این مکان مقدس با سرعت در حال 
تبدیل شدن به کاربری های مسکونی و تجاری است و هیچ پیش بینی برای احداث 
پارکینگ در آن ها دیده نمی شود که این مسئله در آینده مشکلات کنونی را افزایش 

خواهد داد.
 

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر امور خدمات شهری قم  خبرداد:

استفاده از ماشین آلات مکانیزه 
برای نظافت شهری 

مدیرکل هماهنگی و نظارت بر امور خدمات شهری قم از بکارگیری ماشین آلات 
مکانیزه به جای نیروی انسانی برای نظافت شهری خبر داد. 

 سید محسن میرهادی  اظهارداشت: کمیته بهداشت شرکت های خدمات 
شهری در سال های گذشته اقدامات و فعالیت های گسترده ای در حوزه کارگران و 

پاکبانان خدمات شهری انجام داده است.
او با بیان اینکه این کمیته از سال های ۹۸ به بعد به صورت متمرکز معاینات 
دوره ای و بسیاری از خدمات را به کارگران و پاکبانان ارائه می دهد، تصریح کرد: 
بسیاری از مشکلات کارگران ازجمله بینایی، شنوایی، مشاوره، خدمات درمانی 

و… توسط این کمیته پیگیری و اقدام می شود.
از  یکی  قم  امور خدمات شهری شهرداری  بر  نظارت  و  مدیرکل هماهنگی 
اقدامات این کمیته را تغییر شغل کارگران در شب و جابجایی شیفت ها برای 
رسیدگی به خانواده خودشان دانست و عنوان کرد: طرح جمعه ها به پیشنهاد 
این کمیته برای در کنار خانواده بودن کارگران در سال ۹۹ اجرایی شد که به علت 
کسری کارگر این طرح فعلًا اجرایی نمی شود. مدیرکل هماهنگی و نظارت بر 
امور خدمات شهری شهرداری قم ادامه داد: برای نخستین بار در کشور همایش 
شب کاری برای نیرو های خدمات شهری در قم برگزار شد که به دنبال برگزاری 
جشن های ویژه برای این اقشار در بازه زمانی میلاد امام محمدتقی )ع( تا میلاد 
امیرالمؤمنین )ع( هستیم. وی با تأکید بر اینکه هرماه در مناطق از پاکبان های 
نمونه توسط مدیران مناطق تقدیر به عمل می آید، ابراز کرد: برای افزایش ایمنی 
کارگران، از سال گذشته استفاده از ماشین آلات مکانیزه به جای نیروی انسانی در 
بزرگراه ها و خیابان های اصلی مورد استفاده قرار گرفته است تا استفاده از کارگران 

در این اماکن به حداقل رسیده و بتوان سبب افزایش ایمنی کارگران شد.

استاندار قم خبرداد:

اعمال محدودیت های جدید کرونایی درقم
استاندار قم از در نظر گرفتن محدودیت های جدید برای هرگونه اجتماعات در استان و الزام به رعایت 

شیوه نامه های بهداشتی در مدارس و مراکز تجاری خبر داد.
سردار شاهچراغی روز شنبه  در پایان جلسه ستادملی مقابله با کرونا، به ریاست رئیس جمهور، با 
اعلام این خبر گفت: باتوجه به وضعیت فعلی قم در شیوع کرونا و سرعت انتقال امیکرون، علاوه بر 
محدودیت های قبلی، از این پس هرگونه اجتماعات در قم حداکثر با 30 درصد ظرفیت امکان پذیر 
است. وی افزود: آموزش و پرورش و دانشگاه علوم پزشکی قم هم موظف شدند سنجش کرونا در مقاطع 
مختلف مدارس را با جدیت و دقت بیشتر مورد سنجش قرار دهند و در صورت نیاز اقدام به تعطیلی 
کلاس ها کنند. استاندار همچنین بر استفاده از ماسک و رعایت شیوه نامه های بهداشتی تاکید کرد و 
گفت: توجه مراکز تجاری، اقتصادی، بانک ها و ادارات به زدن ماسک و رعایت فاصله گذاری اجتماعی 
نقش موثری در کند شدن سرعت انتشار امیکرون می شود. وی با اشاره به لزوم گسترش خدمت رسانی 
به شهروندان در مناطق محروم، بر همراهی و هماهنگی خیرین سلامت و گروه های جهادی در تامین 

ماسک و دیگر اقلام بهداشتی تاکید کرد.
شاهچراغی امروز همچنین در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا به معوقات دانشگاه علوم پزشکی قم و 

نیازمند های بخش درمان استان اشاره کرد و خواستار حمایت ویژه دولت در این زمینه شد.
 

معاون آموزش وپرورش استان قم :

مدارس استثنایی و پیش دبستانی غیرحضوری شد 
معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش وپرورش استان قم گفت: با توجه به مصوبه ستاد مدیریت بحران 
استان قم، مدارس استثنایی، پیش دبستانی و مهدهای کودک در این استان به صورت غیرحضوری 
تشکیل می شود.  مجتبی رمضان بیگی افزود: برنامه درسی و آموزشی این دو مقطع تعطیل نشده و 
به صورت مجازی ادامه دارد. وی اضافه کرد: دانش آموزان دارای بیماری زمینه ای در مقاطع مختلف 
تحصیلی نیز باید به صورت  غیرمجازی آموزش را دنبال کنند. وی با تاکید بر این که هر تصمیمی در 
ستاد بحران استان نیاز به بررسی های آماری و میدانی دارد،  تصریح کرد: تاکنون نسبت به غیرحضوری 
شدن مقاطع تحصیلی دیگر تصمیم گیری نشده است. رمضان بیگی خاطرنشان کرد: در حوزه 
مسائل بهداشتی، ستاد بحران کرونا استان قم با توجه به آمار مرکز بهداشت تصمیم گیری می کند و 
آموزش وپرورش فقط مجری تصمیم های ستاد است. وی ادامه داد: به محض اتخاذ تصمیم جدید در 

زمینه غیرحضوری شدن مقاطع مختلف تحصیلی، ابلاغیه به سرعت اعلام خواهد شد.
 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم مطرح کرد:
رعایت شیوه نامه ها راه برون رفت از شرایط قرمز کرونایی 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: همراهی مردم در رعایت شیوه نامه های بهداشتی و 
افزایش پوشش واکسیناسیون راه برون رفت از شرایط قرمز کرونایی است.

دکتر سیامک محبی در گفت وگویی ، با اشاره به پیش بینی بروز موج جدید بیماری کرونا از یک ماه 
پیش با توجه به افزایش آزمایشات مثبت در استان، گفت: با همراهی مردم در زمینه رعایت شیوه نامه ها 

و افزایش میزان واکسیناسیون می توانیم زودتر از شرایط قرمز کرونایی خارج بشویم.
وی به غالب شدن سویه کرونای امیکرون در کشور اشاره کرد و گفت: رعایت فاصله گذاری اجتماعی و 

پرهیز از تجمعات از جمله راهکارهای مدیریت موج جدید بیماری کرونا در استان قم است.
رئیس مرکز بهداشت قم، افزود: شدت و مدت موج جدید شیوع بیماری کرونا به رفتار شهروندان و 

رعایت شیوه نامه های بهداشتی وابسته است.
 

برخورد ماشین سنگین با دو خودرو سواری حادثه آفرید؛

۱۲ مصدوم در سانحه رانندگی اتوبان قم کاشان
در اثر برخورد یک ماشین سنگین با دو وسیله نقلیه سواری، 12 نفر مصدوم شدند.

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم ؛ این سانحه در ساعت 13 و 5۸ دقیقه روز شنبه ۹ 
بهمن  در اتوبان قم کاشان رخ داد که در اثر آن 12 سرنشین این سه وسیله نقلیه مصدوم شدند.

این گزارش می افزاید : ۶ مصدوم با بالگرد و سه دستگاه آمبولانس فوریت های پزشکی به بیمارستان 
شهید بهشتی، و ۶ مصدوم دیگر به مجموعه بیمارستان خیران سلامت )بیمارستان فرقانی( منتقل 

شدند.

طرح:مهدی عزیزی

  شیپور خطر اُمیکرون به صدا درآمد

مدیر کل حفاظت محیط زیست استان قم اعلام کرد:

الزام صاحبان صنایع به ثبت نوع و مقدار پسماند های صنعتی

آیین تکریم و معارفه مدیران عامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با حضور جمعی 
از مسئولان کشوری و استانی برگزار شد.

براساس این گزارش ،آئین تکریم و معارفه مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان 
قم  صبح روز شنبه با حضور مهندس مسعود خشایی معاون شرکت مهندسی آب 
و فاضلاب کشور، مهندس پاک ضمیر مشاور مدیرعامل شرکت مهندسی آب و 
فاضلاب کشور، ابراهیم معتمدی معاون امور عمرانی استاندار قم و دیگر مدیران 

ملی و استانی در تالار آب این شرکت برگزار شد.
معاون شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور :

شرکت آب و فاضلاب استان قم جزو شرکت های پیشگام کشور است
معاون برنامه ریزی و امور اقتصادی شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور در 
سخنانی در این مراسم، با تأکید بر اینکه امروز وضعیت بسیار خوبی در حوزه آب 
و فاضلاب در استان قم داریم اظهار کرد: در استان قم 100 درصدی جمعیت 
شهری تحت پوشش شبکه آب سالم و بهداشتی هستند. وی با تأکید بر اینکه ۹۶ 
درصد جمعیت روستایی در قم تحت پوشش شبکه آب سالم هستند تصریح کرد: 
تلاش داریم با پروژه هایی که در دست اجراست پوشش شبکه روستایی را نیز به 
100 درصد برسانیم. معاون برنامه ریزی و امور اقتصادی شرکت مهندسی آب و 
فاضلاب کشور ادامه داد: در حوزه فاضلاب کارهای خوبی در استان انجام شده و 

البته کارهایی باقی مانده که در دوره جدید به سرانجام خواهد رسید.
وی با بیان اینکه جمعیت تحت پوشش شبکه فاضلاب در استان قم حدود 41 
درصد است، یادآور شد: 5 تصفیه خانه فاضلاب نیز در استان در مدار بهره برداری 
قرار دارد که دو مورد در سال های اخیر به بهره برداری رسیده و امیدواریم پوشش 
شبکه فاضلاب هم به 100 درصد برسد. خشایی با تأکید بر اینکه شرکت آب و 
فاضلاب استان به جمع شرکت های پیشگام کشور اضافه شده است گفت: امروز 
با ایجاد زیرساخت های مناسب، بیش از ۹0 درصد قبوض استان قم به صورت 

الکترونیکی صادر می شود که صرفه جویی خوبی در هزینه ها و زمان داشته است.
وی با اشاره به اختصاص اعتبارات قابل توجه برای استان قم گفت: در بودجه سال 
آینده نیز اعتبارات مناسبی برای صنعت آب و فاضلاب اختصاص گرفته و استان قم 
نیز بخشی از آن را در اختیار خواهد داشت تا بتوانیم صنعت آب و فاضلاب را توسعه 
دهیم. معاون برنامه ریزی و امور اقتصادی شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور با 
بیان اینکه نیروی انسانی بسیار توانمندی در استان قم فعال است گفت: هر مدیری 

در این استان خدمت کند قطعاً از این سرمایه استفاده مطلوب خواهد برد.
معاون امور عمرانی استانداری قم تاکید کرد :

لزوم تسریع در تکمیل شبکه فاضلاب قم
معاون امور عمرانی استانداری قم نیز در ادامه این مراسم در سخنانی اظهار کرد: 
مجموعه مدیریت شرکت آب و فاضلاب استان در سال های اخیر فعالیت های قابل 

توجهی را انجام دادند و تحولات خوبی در این حوزه در استان رقم خورد.
وی با تأکید بر اینکه مسوولیت فرصتی برای خدمت به مردم است خاطرنشان 
کرد: اینکه از بدنه خود مجموعه شرکت مدیرعامل جدید انتخاب شده یک فرصت 
و  از ظرفیت های شورای شهر  استفاده  استاندار قم  معاون  ارزش است.  و یک 
شهرداری که می تواند در سطح شهر قم راهگشا باشد را مورد تأکید قرار داد و افزود: 
تکمیل شبکه فاضلاب، نگهداری و بهسازی مجموعه آب شرب و حل کامل مشکل 
فاضلاب پردیسان، استفاده از مدیران جوان و کارآمد و استفاده از ظرفیت های 
داخلی مجموعه شرکت از مهم ترین رویکردهایی است که باید در دوره جدید مورد 
توجه قرار گیرد. وی با تأکید بر استفاده حداکثری از توان بخش خصوصی به 
عنوان استراتژی مهم در شرکت آب و فاضلاب خاطرنشان کرد: بسیاری از مسائلی 
که در استان داریم می توانیم با اتکا به توان بخش خصوصی به سرانجام رسانده 
و حل کنیم. معتمدی یکی از رویکردهای مهم در مجموعه شرکت آب و فاضلاب 
را افزایش مشارکت مردمی دانست و گفت: ما در مجموعه استانداری تمام قد در 
خدمت شرکت آب و فاضلاب هستیم تا بتوانیم مشکلات این بخش خصوصاً مساله 
فاضلاب را در قم برطرف کنیم. وی شبکه فاضلاب را یکی از مولفه  های اصلی 
شهرها عنوان کرد و افزود: شبکه فاضلاب در دنیا به عنوان مهم ترین مؤلفه یک 
شهر مطرح است و باید این شبکه تکمیل شده و به هر شکل که شده و با جلب 

مشارکت مردمی، منازل به این شبکه متصل شوند.
مدیرعامل جدید شرکت آب و فاضلاب استان قم :

ارتقا کارآمدی و افزایش بهره وری از اولویت های آبفا است
مدیرعامل جدید شرکت آب و فاضلاب استان قم نیز در بخش دیگری از این مراسم 
در سخنانی اظهار داشت: در مجموعه شرکت آب و فاضلاب استان قم ظرفیت های 
انسانی بسیار خوبی داریم و امیدواریم با اعتماد به این نیروهای ارزشمند اقدامات 
خوبی را رقم بزنیم. وی با تأکید بر ضرورت ارتقاء کیفی فعالیت ها، افزایش بهره وری، 
نگاه راهبردی به فعالیت ها و وظایف، توانمندسازی کارکنان، اصلاح و تسهیل 
فرآیندهای کاری به عنوان اولویت های آینده شرکت آب و فاضلاب اظهار کرد: 
سلامت اداری در شرکت آب و فاضلاب استان قم جایگاه خوبی دارد البته باید به 
دنبال شفافیت بیشتر هم باشیم. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با بیان 
اینکه در حال حاضر شبکه فاضلاب شرایط بحرانی ندارد خاطرنشان کرد: 300 
کیلومتر شبکه فرسوده فاضلاب داریم که باید با قدرت و سرعت به دنبال اصلاح این 
وضعیت باشیم. وی با بیان اینکه وضعیت آب قم نسبت فاضلاب بسیار بهتر است 
و باید با تعامل با آب منطقه ای این شرایط را بهبود ببخشیم اظهار کرد: حمایت 
و همراهی تمام کارکنان شرکت آب و فاضلاب و مجموعه نهادها و سازمان های 
استان، استانداری، شهرداری و شورای اسلامی شهر می تواند مسیر فعالیت های 
آینده شرکت آب و فاضلاب را هموارتر سازد. بختیاری توجه به کارآمدی را موضوع 
مهمی دانست که باید در آینده مورد توجه قرار گیرد و گفت: مردمی بودن یک شعار 
خوب و مهمی است که در اولویت کاری شرکت و دولت خدمتگذار قرار دارد. وی 
در پایان خاطرنشان کرد: همه ما باید خود را در جایگاه خدمت به مردم بدانیم و در 

عمل نشان دهیم که انقلابی و به آرمان های امام، انقلاب و شهدا پایبند هستیم.
دکتر علی جان صادق پور مدیرعامل سابق شرکت آب و فاضلاب استان قم نیز در 
این مراسم به ارائه گزارشی از اقدامات فعالیت های دوره مدیریت خود در شرکت آب 
و فاضلاب استان قم پرداخت و در سخنانی اظهار داشت: شرکت آب و فاضلاب 
استان قم یکی از شرکت های پیشرو در تمام زمینه ها است و کارکنان و نیروهایی 

فرهیخته ، متخصص، هماهنگ و متعهد در این مجموعه مشغول به کار هستند.
در پایان این مراسم از خدمات و فعالیت های علی جان صادق پور تقدیر و حکم 
انتصاب حسن بختیاری به عنوان مدیرعامل جدید شرکت آب و فاضلاب استان 
قم به وی تقدیم شد.لازم به ذکراست دکتر علی جان صادق پوربه سمت مدیرعامل 

شرکت آب و فاضلاب استان فارس منصوب شده اند.

با حضور مسئولان کشوری و استانی؛

مدیرعاملجدیدشرکتآبوفاضلاباستانقممعرفیشد

قم  استان  زیست  محیط  حفاظت  کل  مدیر 
مقدار  و  نوع  موظفند  صنایع  صاحبان  گفت: 
پسماند های صنعتی را در سامانه خود اظهاری، 

ثبت کنند.
سیدرضا موسوی مشکینی  روز شنبه در جلسه 
بخش  صنعتی  پسماندهای  مشکلات  بررسی 
سلفچگان قم تولید پسماند های اسیدی استان 
را روزانه بیش از ده تن اعلام کرد و اظهارداشت: 
خطرناکی این نوع پسماندها به گونه ای است که 
مثلا هر یک لیترروغن می تواند یک میلیون لیتر 

آب را آلوده کند.

هستند  موظف  صنایع  صاحبان  افزود:  وی 
واحدخودرا  صنعتی  پسماند های  مقدار  و  نوع 

درسامانه iranemp.ir ثبت کنند.
مدیر کل حفاظت محیط زیست ورود هرگونه 
پسماند به داخل استان را ممنوع خواند و افزود: 
هدف  با  البرز  جاده  در  هکتاری  سایت 5  یک 
صنعتی  پسماند های  ومهندسی  اصولی  دفن 
ویژه راه اندازی شده است. موسوی این سایت 
را پس از سایت 1۸ هکتاری سلفچگان دومین 
سایت نگهداری پسماند های صنعتی در استان 
دانست. مدیر کل حفاظت محیط زیست استان 

هم کنترل ورود و خروج پسماند همراه با بارنامه 
را از وظایف این سازمان دانست و گفت: با نصب 
دوربین خروجی و ورودی ها پایش می شود و بعد 
از این شاهد نابسامانی در سایت 1۸ هکتاری 

منطقه صنعتی سلفچگان نخواهیم بود.
سیجانی رئیس سازمان صنعت معدن وتجارت 
استان قم  نیزدر این نشست با اشاره به فعالیت 
2300 واحد صنعتی در استان گفت: کمتر از 
آن ها  روی  که  است  آلاینده  واحدصنعتی   50
هم نظارت های زیست محیطی به صورت جدی 

صورت می گیرد.

 معاون سیاسی، اجتماعی و امنیتی استانداری قم گفت: صدور مجوزهای 
صنعتی در قم باید متناسب با ظرفیت های زیست محیطی و شرایط اقلیمی 

استان باشد تا با مشکل و چالش مواجه نشود.
احمد حاجی زاده روز شنبه در جلسه بررسی مشکلات پسماندهای صنعتی 
بخش سلفچگان قم افزود: این مشکل سالهاست که موجب آلودگی شدید 
زیست محیطی و رنجش مردم منطقه بوده و برای برطرف کردن آن باید اقدامات 

سریع و جدی بر اساس مصوبات انجام شود.
وی با اشاره به برنامه ریزی و هماهنگی های انجام گرفته برای حل مشکلات 
سایت 1۸ هکتاری پسماند صنعتی سلفچگان، خاطرنشان کرد: سلامت مردم 
مسأله ای نیست که مورد غفلت واقع شود و مدیران به عنوان خدمتگزار و چشم 

بینای مردم باید به شدت نسبت به این مسأله حساس باشند.
وی بر ضرورت حفظ و حراست از محیط زیست در روند توسعه و سرمایه گذاری 
در استان تأکید کرد و گفت: باید شرایط زیست محیطی قم به نحوی مدیریت 

شود که موجب دغدغه و نگرانی مردم نباشد و این از مطالبات بسیار جدی است.
وی با بیان اینکه همه دستگاه های اجرایی به ویژه نظارتی باید وظایف و تکالیف 
قانونی خود را به نحو احسن انجام دهند، تصریح کرد: روند اجرای مصوبات در 
رابطه با سایت 1۸ هکتاری را ظرف دو هفته آینده پیگیری کرده و هیچگونه 

غفلت و کم کاری پذیرفته نمی شود.
آلودگی های  اراده جدی برای برطرف کردن  و  به عزم  با اشاره  حاجی زاده 
زیست محیطی بخش سلفچگان، اظهار داشت: نیروی انتظامی نیز باید از تردد 
بی ضابطه خودروهای حمل پسماند صنعتی در جاده ها و ورود آنها به استان 

جلوگیری کند.
وی با بیان اینکه اداره کل محیط زیست باید بدون قید و شرط بر سایت 1۸ 
هکتاری سلفچگان و آلودگی های زیست محیطی در این منطقه نظارت داشته 
باشد، گفت: نصب دوربین نظارتی در این سایت باید هرچه سریع تر انجام شده و 

ورود و خروج پسماند و خودرو به سایت کاملا کنترل شده باشد.

 معاون سیاسی، اجتماعی و امنیتی استانداری قم:
صدور مجوزهای صنعتی متناسب با ظرفیت های زیست محیطی قم باشد

کاهش رعایت پروتکل های بهداشتی در ماه های اخیر 
و گسترش و اوج گیری سویه اومیکرون ویروس کرونا در 
شهرهای مختلف کشور، منجر به بازگشت رنگ قرمز به 

استان های کشور شده است. 


